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جزئیات سفر رییس جمهور به اصفهان تشریح شد

سـفـر  رییـس جمـهور؛ 
فرصت طلایی برای حل مشکلات استان

دکتر لاریجانی در نطق پیش از دستور: 

معاون سیاسی امنیتی
 استانداری اصفهان: 

امروز مرزهای ایران 
در سواحل مدیترانه است

معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری 
اطلاعات شهرداری اصفهان :

۱۰۰ میلیارد تومان برای خرید 
اتوبوس پیش بینی شده است

اوباما باید به روشنی 
بداند ملت ایران 

تسلیم نخواهد شد

افزایش ریسک در موسسات مالی غیرمجاز

پیشنهاد سود بالا 
برای فرار از ورشکستگی

در فرهنگسرای اسوه؛

پرده خوانی انقلاب 
در برنامه »فجر 36« اجرا می شود

مدیرعامل سازمان نظارت بر تاکسیرانی شهرداری اصفهان:

رانندگان اصفهانی همواره همگام با  
ارزش های انقلاب خدمت رسانی می کنند

سال نوی
سینمای ایران با نام 
پیامبر اسلام آغاز شد

در همایش  احیای تالاب بین المللی گاوخونی  مطرح شد؛همه آنچه می خواهید از افتتاحیه جشنواره فیلم فجر بدانید

 احیای تالاب گاوخونی  مطالبه 
مردمی اصفهان از رییس جمهور است

در نشست خبری ارتقای سطح کمی و کیفی بهداشت و درمان تاکید شد ؛ 

عرضه داروهای گیاهی
توسط عطاری ها ممنوع است

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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استاندارخواستار شد؛

تسریع در اجرای سامانه دوم آبرسانی شرب به اصفهان بزرگ

آلزایمر، سالمندان را   از ذهن مسوولان پاک کرد

سونامی سالمندی در اصفهان

دکتر سقائیان نژاد در حاشیه دیدار با اهالی منطقه سه:

خیابان آقا نورالله نجفی استاندارد های 
لازم را دارد

قشقاوی در جمع خبرنگاران:

بازگشایی سفارت انگلیس به 
معنای یکسان بودن مواضع 

سیاسی نیست

نماینده اصفهان و  رییس کمیسیون 
ویژه اصل ۴۴  در گفت و گو با

 اصفهان زیبا تاکید کرد:

برند سازی؛ در گرو ارتقای 
کیفیت کالاهای داخلی 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

آب اصفهان بذل و بخشش 
4شده است

هت تریک اصفهانی ها
در کسب مدال نقره؛

یک طلای دیگر اصفهان 
در بازی های آسیایی

11  از دست رفت

4

دبیر اجرایی جشنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان عنوان کرد:

 حضور هنرمندان اصفهانی با 50 فیلم 
در جشنواره امسال

سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان

ابعاد محل استقرار تابلو موضوع مزایده ردیف
)مترمربع(

بزرگراه شهید آقابابایی تقاطع تابلو دو نمایه 1
غیرهمسطح شهید طیار 

72

میدان لاله ابتدای خیابان تابلو تک نمایه 2
پروین

18

میدان احمد آباد ابتدای تابلو دو نمایه 3
خیابان جی 

36

سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان در نظر دارد اجازه ساخت، نصب و بهره برداری از تعدادی تابلو تبلیغاتی 
را به مدت سه سال به شرح و شرایط زیر از طریق مزایده عمومی به اشخاص حقوقی واجد شرایط واگذار نماید. 

آگهی مزایده)نوبت دوم(

متقاضیان می توانند جهت کس��ب اطلاعات بیش��تر با ش��ماره 3-35279331-031 داخلی 2 تماس 
حاص��ل نموده و ب��رای دریافت اس��ناد مزایده حداکثر تا پایان وقت اداری روز س��ه ش��نبه مورخ 
1393/11/21 به آدرس اصفهان، خیابان جی ش��رقی، خیابان مس��جد عل��ی، مجتمع فرهنگی کوثر، 
مدیریت درآمد و بازرگانی س��ازمان فرهنگی تفریحی ش��هرداری اصفهان و جهت تحویل حداکثر تا 
پایان وقت اداری روز ش��نبه م��ورخ 1393/11/25 آن به آدرس اصفهان، خیابان 22 بهمن،  مجموعه 

اداری امیرکبیر، سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان مراجعه نمایند.
 ارایه سپرده شرکت در مزایده به صورت نقدی یا ضمانتنامه بانکی 

 ارایه ضمانت حسن انجام کار به میزان سی درصد کل مبلغ قرارداد،  که می بایست نقدا به حساب 
سازمان واریز و یا به تشخیص سازمان به صورت ضمانتنامه بانکی ارایه شود. 

 پیش��نهادات واصله حداکثر ظرف مدت 15 روز بعد از آخرین مهلت تعیین ش��ده، در کمیس��یون 
معاملات س��ازمان مفتوح و برابر مقررات و مقتضیات س��ازمان تصمیم گیری و نتیجه آن در تابلوی 
اعلان��ات س��ازمان فرهنگی تفریحی ش��هرداری اصفهان واقع در خیابان 22 بهم��ن، مجموعه اداری 

امیرکبیر، سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان اعلام خواهد شد. 
 در صورتیکه برندگان اول، دوم و سوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب 

به نفع سازمان ضبط خواهد شد. 
 سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار است. 

 سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مزایده مندرج می باشد. 
 کلیه هزینه های درج آگهی مزایده بر عهده برندگان مزایده می باشد. 

 شرکت در مزایده و ارایه پیشنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف اعلامی از سوی سازمان می باشد. 
 بهای پیش��نهادی باید از جهت مبلغ مش��خص، بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر شده تسلیم 

شود. 



رییس مجلس شورای اسللامی با بیان اینکه آقای 
اوباما به دلیل ضعللف داخلی نمی توانللد در مقابل 
انعطاف های معقول ایران تصمیللم عاقانه بگیرد، 
گفت: آقللای اوباما باید به روشللنی بداند ملت ایران 
تسلیم نخواهد شد.  به گزارش اصفهان زیبا به نقل 
ازخبرگزاری خانه ملت، دکتر علی لاریجانی در نطق 
پیش از دستور در جلسلله علنی دیروز )یکشنبه 12بهمن( مجلس 
شورای اسامی وفات حضرت فاطمه معصومه )ص( را تسلیت گفت 
و در ادامه افزود: دهه مبارک فجر را گرامی می داریم و بر روح پر فتوح 
امام بزرگوار )قدس سره( و شهدای انقاب درود می فرستیم؛ ایشان 
سال 57 در چنین روزی با ورود به ایران، انقاب ملت را وارد مرحله 
پیروزی کردند و با رهبری شجاعانه و خردمندانه همه موانع خارجی 
و داخلی را از جلوی پای ملت برداشللتند تا انقاب اسللامی در 22 
بهمن، بر طاغوت وابسته پیروز شد. رییس مجلس شورای اسامی 
افزود: اولین هدفی که امام در راهبری انقاب با جدیت دنبال کرد، 
تاسیس و پایه گذاری مردم سالاری دینی در کشور بود که در تاریخ 
سیاسی جهان سابقه نداشت، لذا غربی ها از طریق رسانه ها به تخریب 
این نظریه پرداختند و روشنفکران داخلی و گروهک ها نیز با ایجاد 
شبهات زیاد به ستیز با این سللبک تفکر سیاسی، مجادلات زیادی 
راه انداختند، اما امام فرمودند: »جمهوری اسللامی« نه یک کلمه 
کم، نه یک کلمه اضافه. وی در خصوص جمهوری اسامی توضیح 
داد: جمهوری اسامی در نظریه سیاسی امام، مردم سالاری واقعی 

بود و به تعبیر شهید مطهری دموکراسی مورد نظر اسام انسانیت 
رها شده است اما دموکراسی غربی، حیوانیت رها شده است. دکتر 
لاریجانی بیان کرد: اسامیت در مردم سالاری، انسانیت را بسط می 
دهد نه حیوانیت را. ملت ایران با حمایت شگرف از نظریه امام)ره(، 
نظام جمهوری اسامی را تاسیس کردند. رییس قوه مقننه در ادامه 
افزود: گام دیگر پیشوای انقاب برای هدایت مردم سیاست استقال 
سیاسی، فرهنگی و اقتصادی بود که در بعد سیاسی با شعار بلیغ نه 
شللرقی نه غربی ظهور یافت که اتفاقا این نظریه نیز با غضب شرق و 
غرب و روشنفکران داخلی مواجه شللد؛ مخصوصا آمریکایی ها که 
احسللاس می کردند این مسیر دسللت آنان را برای همیشه از ایران 
کوتاه می کند، آغازگر توطئه های جدید شدند. وی ادامه داد: یکی 
از صاحبنظران آمریکایی که در آن زمان مسوولیت حساسی داشت، 
در کتاب خود می گوید» ماجرای ایران بزرگ ترین شکست دولت 
کارتر بود در مقایسه با موقعیت آمریکا در صلح کمپ دیوید یا عادی 
کردن روابط با چین یا اتخاذ موضع قاطعانه تر در مقابل اتحاد جماهیر 
شللوروی که همگی نقاط مهم بودند، سقوط شاه از نظر استراتژیک 
 برای ایالات متحده آمریکا و از نظر سیاسللی یک مصیبت به شمار 
می رفت. حفظ منافع آمریکا و حفظ منافللع غرب در منطقه نفتی 
خلیج فارس بر ایران تمرکز داشللت. دکتر لاریجانللی تصریح کرد: 
آمریکا و غرب تمام تاش خود را کردند که شاه باقی بماند، اما موفق 
نشدند؛ راهکار دوگانه ای را دنبال کردند از طرفی با کمک جریان های 
ضد انقاب مبارزه با ملت را شروع کردند و از طرف دیگر تاش کردند 

با دولت موقت ارتباط برقرار کنند که مذاکرات مشاور امنیتی کارتر با 
مسوولان وقت نمونه ای از این دست بود که با عصبانیت ملت مواجه 
شللدند. رییس قوه مقننه در ادامه گفت: از آن زمان آمریکایی ها دو 
خط عملیاتی فشار و ترور را دنبال کردند؛ با ساماندهی جریان های 
تروریستی در داخل بزرگان انقاب را ترور کردند و در برخی مناطق 
آشفتگی به راه انداختند، هر چند قدرت انقاب شگرد شیطانی آنها 
را خنثی کرد اما کارنامه غرب در این زمینه سیاه است؛ زیرا این خط 

ترور تا امروز نیز ادامه دارد.

   دس�ت های دول�ت آمری�کا در حمایت از گ�روه های 
تروریستی آلوده است 

وی افزود: اخیرا روزنامه های آمریکایی اعام کردند که دولت آمریکا 
و رژیم صهیونیستی طراح و مجری ترور عماد مغنیه بوده اند؛ با این 
وضع آیا دولت آمریکا می تواند ادعای مبارزه با تروریسم داشته باشد 
 در حالی که راسللا اقدام به ترور قهرمانان امت مسلللمان در منطقه 
می کند و اینگونه ترورهللا برای دولت آمریکا کلله مدعی مدیریت 

جهانی است، فضاحت آور نیست؟
دکتر لاریجانی بیان کرد: برای ما روشن بود که این دولت هرگز در 
شعارهای خود صادق نیست و دست های دولت آمریکا در حمایت 
از گروه های تروریستی آلوده اسللت، اما روشنگری اخیر که از زبان 
مسوولان سابق سللیا انجام گرفته، عمق مبارزه دروغین آمریکا در 
مورد مبارزه با تروریسللم را بیان کرده اسللت؛ وقتللی دولت آمریکا 
چنین اقدامات شنیعی را انجام داده اسللت، باید قبول کند که ملل 
مسلمان اقدامات تروریست های دست ساز داعش را جنس دیگری 

از شگردهای آنان می دانند. 

   اوباما به دلیل گرفت�اری داخلی نمی توان�د در مقابل 
انعطاف های معقول ایران تصمیم عاقلانه بگیرد

دکتر لاریجانی در ادامه با بیان اینکه نوع دیگر اقدامات آمریکا فشار 
بر ایران نظیر جنگ تحمیلی و تحریم های مختلف بود، گفت: امروز 
اسناد و مدارک کافی وجود دارد که جنگ صدام علیه ایران با تحریک 
و هدایت و کمک غرب صورت گرفت، اما پایداری و اسللتقامت ملت 
آنها را پشیمان کرد؛ لذا به فشللار از جنس دیگر روی آوردند. رییس 
قوه مقننه همچنین تصریح کرد: آقای اوباما در بیانات اخیر خود گفته 
است ما به ایران فشار می آوریم تا ایران نظر ما را در بحث هسته ای 
قبول کند، لذا نمایندگان محترم توجه کنید عبارت ایشان چیست 
»فشار می آوریم تا ایران نظر آمریکا را در بحث هسته ای بپذیرد«؛ 
حالا مقصود آنها از مذاکره با ایران روشن تر شده است، آنها می گویند 
باید تسلیم خواست ما شوید در حالی که در کجای دنیا به این رفتار 

می گویند مذاکره.

    ملت ایران تسلیم نخواهد شد
وی ادامه داد: البته روشللن اسللت که آقای اوباما بلله دلیل ضعف و 
گرفتاری داخلی نمی تواند در مقابل انعطاف های معقول دولت و ملت 
ایران تصمیم عاقانه بگیرد و می خواهد ایران یا تسلیم خواسته های 
نامربوط آنها شود یا مذاکرات با شکست مواجه شود، آقای اوباما باید 
به روشنی بداند ملت ایران تسلیم نخواهد شد. دکتر لاریجانی افزود: 
ایشان با این نوع سیاست غلط در مذاکرات مسوول شکست مذاکرات 
است که تصور کرده می تواند هزینه ضعف خود را در حل مشکات 

داخلی به طرف ایران منتقل کند.
 رییس مجلس شللورای اسللامی در ادامه خاطرنشللان کرد: لازم

 می دانم شهادت جمعی از شیعیان در پاکسللتان و مردم مسلمان 
کرکوک، بغداد و سللامرا که در چنللد روز اخیر به دسللت مزدوران 
تروریست به شهادت رسللیدند به ملت، پارلمان و دولت کشورهای 
دوسللت و برادر پاکسللتان و عراق تسلللیت بگویم، مجلس شورای 

اسامی این جنایات را محکوم می کند.

   خاورمیانه، جولانگاه اتحاد تروریس�م و صهیونیس�م 
نیست

وی در ادامه با اشللاره به عملیات اخیر حزب الله لبنان در پاسللخ به 
حمات رژیم صهیونیسللتی عنللوان کرد: عملیات هوشللمندانه و 
شجاعانه حزب الله قهرمان در شبعا که در پاسخ به اقدامات تروریستی 
رژیم صهیونیستی در سوریه بود غرورآفرین و حاوی پیام روشن بود 
لذا امیدوارم صهیونیست ها از درک این پیام عاجز نباشند و بفهمند 
خاورمیانه جولانگاه اتحاد تروریسللم و صهیونیسم نیست و شیران 
مجاهد بساط پوشالی آنها را با قدرت جمع می کنند. دکتر لاریجانی 
در ادامه با تشکر و سپاسگزاری از تاش های اعضای کمیسیون تلفیق 
که این روزها به صورت مسللتمر به بررسی بودجه سال 94 اشتغال 
دارند، یادآور شد: مجددا متذکر می شوم تحقق سیاست های اقتصاد 
مقاومتی در گللرو کار آنها بوده که مورد طلللب مقام معظم رهبری 
است. رییس مجلس شللورای اسللامی در پایان با بیان اینکه رونق 
تولید کانون این امر است، خاطرنشان کرد: افزایش سرمایه بانک ها 
جهت ارائه تسهیات بنگاه های تولیدی کشاورزی و صنعتی و ارائه 
روش های کارآفرینی تشویق شود و صادرات مورد توجه قرار گیرد از 
اهم این امور است و برای روان سازی اجرای طرح های عمرانی الزام 
دسللتگاه ها به واگذاری طرح های عمرانی به مردم ضروری است؛ 
امیدوارم نتیجه کار کمیسیون تلفیق پیام روشن مقاومت در اقتصاد 

را به خوبی برساند.

همزمان با سی و ششمین سالگرد فجر انقلاب؛

مراسم گرامیداشت ورود امام)ره(به میهن 
در فرودگاه مهرآباد برگزار شد

مراسم گرامیداشت ورود امام خمینی)ره( به میهن اسامی همزمان با 
سی و ششمین سالگرد پیروزی انقاب اسامی برگزارشد. 

همزمان با سی و ششمین سللالگرد پیروزی انقاب اسامی، مراسم 
گرامیداشللت ورود امام خمینی )ره( به میهن اسللامی در فرودگاه 

مهرآباد برگزار شد.
در مراسللم گرامیداشللت ورود امام خمینی )ره( به میهن اسللامی 
چهره هایی همچون عباس آخوندی وزیر راه و شهرسازی، علی جنتی 
وزیر فرهنگ و ارشللاد اسللامی، محمد غرضی، موسوی بجنوردی و 

حجت الاسام دعایی حضور دارند.

پرتاب ماهواره در چند روز آینده
معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری از پرتاب ماهواره در چند روز 
آینده خبر داد و گفت: قصد داریم این هفته پیرامون مسللاله سازمان 

فضایی و مرکز ملی فضایی نیز بررسی هایی انجام دهیم.  
سورنا سللتاری، معاون علمی و فناوری ریاسللت جمهوری در حاشیه 
مراسللم انعقاد قرارداد با وزارت صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه 
جلسه مربوط به سازمان فضایی سه شللنبه این هفته برگزار می شود، 
گفت: قصد داریم در جلسلله روز سه شللنبه پیرامون مسللاله سازمان 

فضایی و مرکز ملی فضایی بررسی هایی انجام دهیم.
وی از پرتاب ماهللواره در چند روز آینللده خبر داد و اظهار داشللت: 
افتخار این مسللاله برای کسانی اسللت که تا به حال درگیر آن بودند 
و مللا در معاونللت علمی بلله تازگللی وارد مسللائل فضایی شللده ایم 
و بی انصافی اسللت که مللن در مورد ایللن افتخللارات صحبتی کنم.
 سللورنا سللتاری گفت: کشللتی اقیانوس پیما هللم بلله زودی به  آب

 انداخته می شود.
معللاون علمی و فناوری ریاسللت جمهللوری با بیان دلیللل تاخیر به 
آب اندازی این کشتی گفت: کشتی آماده است و یکی از دلایل تأخیر 
به  آب اندازی آن این بود که بخش هایی از آن آماده نشده بود و ما بنا 

نداریم کار نیمه  تمام رونمایی کنیم.

نامه نمایندگان به سران دو قوه برای 
اعلام  اسامی۱۷۰ نامزد متخلف انتخابات

 تعدادی از نمایندگان مجلس شورای اسللامی در نامه ای خطاب به 
روسای قوه مقننه و قضایی خواسللتار اعام اسامی نامزدهای متخلف 

مجلس هشتم که از رحیمی پول دریافت کردند شدند. 
 نامه ای از سللوی نمایندگان مجلس به روسای قوای مقننه و قضایی 
تدوین شده است که در آن خواستار اعام اسامی 17۰ نامزد متخلف 
مجلس که از رحیمی معاون اول رییس جمهور پیشین پول دریافت 

کرده اند، شدند.
متن نامه که به امضای 2۳ نماینده مجلس خطاب به ریاست مجلس 

شورای اسامی نوشته شده است به شرح زیر است: 
احتراما؛ به طوری که حضرت عالی اسللتحضار داریللد آقای رحیمی 
معاون متخلف رییس جمهور دولت دهم اشعار کرده که به 17۰ نفر از 

نامزدها و نمایندگان مجلس هشتم، پول پرداخت نموده است.
افکار عمومی مجدانه از مجلس شللورای اسللامی درخواست افشای 
اسامی کسانی که از ایشللان پول اخذ کرده اند را دارند و لذا در اعام 
 اسللامی با مکاتبه با ریاسللت گران سللنگ قوه قضائیه بذل توجه به

 عمل آورید.
 عاوه بر این نمایندگان در نامه ای به ریاست قوه قضائیه نیز خواستار 

اعام اسامی نامزدهای متخلف مجلس هشتم شدند.
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قائم مقام دبیر کل حزب موتلفه:

انقلاب اسلامی پس از ۳۶ سال، درخشندگی خود را حفظ کرده است 

قائم مقللام دبیر کل حزب موتلفه اسللامی با اشللاره بلله ایام الله 
دهه فجر پیروزی انقاب گفت: انقاب اسللامی پس از ۳۶ سال 
درخشللندگی خود را حفظ کرده و در اوج بالندگللی و اقتدار در 

منطقه و جهان است. 
محمد علی امانی که در پایان نشسللت دبیران این حزب سللخن 
می گفت، افزود: امللروز چهره نورانی حضرت امللام خمینی )ره( 
و رهبر معظم انقاب اسللامی حضللرت آیللت الله العظمی امام 
خامنه ای به عنوان پیشتازان مبارزه با کفر، شرک و الحاد جهانی 
چون خورشیدی بر تارک افکار عمومی جهان می درخشد. امانی 
تصریح کرد: پس از گذشت ۳۶ سال از پیروزی انقاب گفتمان امام 
خمینی)ره( همچنان ادامه دارد و جهان چهره انقاب ما را با چهره 
امام)ره( و در تداوم آن با چهره مقام معظم رهبری می شناسند. وی 

با اشاره به گفتمان امام)ره( تاکید کرد: یکی از مختصات گفتمان 
ما اجرای احکام الهی در جامعه و نیز بسط و گسترش عدالت است. 
در گفتمان امام )ره( واژه »اعتدال« جایگاهی ندارد. امام )ره( حتی 
یکبار در تمام سخنرانی ها، بیانیه ها و پیام ها و نامه های خود به این 
کلمه با این مفهوم سیاسللی تفوه نفرموده است، نسبت دادن این 

»اعتدال« به امام)ره( فاقد مستند است. 
قائم مقام دبیر کل حزب موتلفه اسللامی با اشللاره به سللخنان 

رییس جمهور در مرقد مطهللر حضرت امام)ره( گفللت: ما نباید 
کلید واژه هایی که در گفتمان امام)ره( وجود نللدارد به امام)ره( 
نسللبت دهیم حتی کلید واژه »صلح« به معنللای محافظه کارانه 
امروز که از آن به عنللوان گفتمان امام)ره( یاد می شللود، مقرون 
به صحت نیست. امانی با اشللاره به ادبیات سیاسللی امام)ره( در 
پذیرش قطعنامه 59۸ بیان داشللت: اگر کسللی حتی یکبار پیام 
تاریخی امام)ره( را در پذیرش قطعنامه خوانده باشللد می فهمد 

که امام)ره( به پذیرش قطعنامه به عنوان راهی جدید برای تداوم 
مبارزه با استکبار جهانی به ویژه آمریکا نگاه می کرده اند.امام در این 
پیام صریحاً اعام می کنند ما درصدد خشکاندن ریشه های فاسد 
صهیونیسم و سرمایه داری و کمونیسم در جهان هستیم و تصمیم 
گرفتیم آنها را نابود کنیم. وی افزود: امام )ره( صریحاً در این پیام 
اعام می کند ما با تمام وجود از گسترش باج خواهی آمریکا حتی 
با مبارزه قهرآمیز جلوگیللری می کنیم. امام )ره( تصریح می کند؛ 
»راهی جز مبارزه باقی نمانده اسللت«و خطاب به جوانان کشور 
می فرمایند؛ »خود را برای یک مبارزه علمی و عملی آماده کنید«، 
اینکه رییس جمهور بگوید »اعتدال و صلللح را از امام آموختیم« 
باید آدرسللی از در واژه »صلح« و »اعتدال« در گفتمان امام)ره( 

بدهد چنین آدرسی وجود ندارد. 

دکتر لاریجانی در نطق پیش از دستور:   

اوباما باید به روشنی بداند ملت ایران تسلیم نخواهد شد

گروه 
ایران

تفاهم نامه همکاری میان سازمان انرژی اتمی ایران و سازمان حفاظت 
محیط زیست با حضور هیاتی از مسوولان دو طرف عصر روز شنبه 11 
بهمن در محل سازمان انرژی اتمی ایران به امضای روسای دو سازمان 
رسید. معاون رییس جمهور و رییس سازمان انرژی اتمی ایران امضای 
این یادداشت تفاهم را ناظر بر همکاری و هم افزایی میان دو سازمان در 
امور مربوط به محیط زیست از منظر مسائل منابع پرتوی و تاسیسات 
هسته ای خواند و تمامی فعالیت های هسته ای داخل و اطراف کشور را 
شامل این تفاهم نامه دانست. رییس سازمان انرژی اتمی با بیان اینکه 
یادداشللت تفاهم یازده بند دارد و بند سوم آن به 1۰قسمت تقسیم 
شللده و زمینه های همکاری در آنها ذکر شده اسللت، اظهار داشت: 
سللازمان انرژی اتمی ایران وظیفه دارد مسائل محیط زیستی نظیر 
خاک، آب و هوا را از نظر مسائل پرتوی پایش کند. وی افزود: این امر 
برای ما در چارچوب قانون حفاظت در برابر اشعه الزام آور است تا ملت 
عزیز را در برابر فعالیت های پرتوی مصون بداریم و آگاهی های لازم را 

در شرایطی که ضرورت دارد به اطاع مردم برسانیم. صالحی ادامه داد: 
از طرف دیگر محیط زیست نیز در رابطه با عمومیات محیط زیست 
مسوولیت دارد تا در جاهایی که به طور اختصاصی به سازمان دیگری 
مربوط می شود، تبادل نظر و همکاری داشته باشد و مکمل یکدیگر 
باشللند. صالحی ادامه داد: در منطقه و خلیج فارس سازمان محیط 
زیست آبی تحت عنوان راپمی را داریم که مربوط به خلیج فارس است 
و کشورهای حوزه خلیج فارس در آن عضو هستند. جمهوری اسامی 
ایران نیز به عنوان یک عضو فعال در این سازمان حضور دارد. صالحی 
ابراز امیدواری کرد: پایش رادیواکولوژی در ارتباط با سایر همسایگان 
کشور برقرار باشد و افزود: جمهوری اسامی ایران از کشورهایی است 

که تعداد قابل توجهی همسللایه دارد و این نعمت الهی است. رییس 
سللازمان انرژی اتمی ابراز عاقه کرد که با کمک سللازمان حفاظت 
محیط زیست و وزارت امور خارجه با کشورهای اطراف وارد گفت وگو 
شویم تا در سرحدات کشور پایش رادیواکولوژی داشته باشیم و بتوانیم 
تبادل اطاعات کنیم تا برای روز مبادا اگر حادثه ای رخ دهد بتوانیم 
آثار سللوء آن را تا حد ممکن به حداقل برسانیم. صالحی اضافه کرد: 
ملت عزیز ما عنایت دارند کشللورهای همسایه به خصوص در حوزه 
خلیج فارس وارد عرصه فعالیت های صلح آمیز هسللته ای شده اند و 
برای مثال امارات در حال ساخت چهارنیروگاه اتمی است و کشورهای 
دیگری هم برای ساخت نیروگاه اتمی اعام آمادگی کرده اند. صالحی  

گفت: این بار هم در حضور خانم دکتر ابتکار اعام می کنیم آمادگی 
داریم یک کنوانسللیون ایمنی منطقلله ای ایجاد کنیم کلله ناظر بر 
فعالیت های نیروگاهی کشللورهای اطراف باشللد به گونه ای که این 
فعالیت ها در چارچوب یک کنوانسیون منطقه ای ایمنی تحت نظارت 
و کنترل دائمی باشللد. صالحی افزود: البته در دنیا و مناطق مختلف 
کنوانسیون ها و معاهداتی از این قبیل هست و در حال اجراست و ما نیز 
آمادگی داریم. رییس سازمان انرژی اتمی همچنین گفت: در مجموع 
سازمان انرژی اتمی و سازمان حفاظت محیط زیست از امروز به بعد 
بیش از گذشته توجه خود را به گسترش و تعمیق پایش و نظارت بر 
فعالیت های پرتوی کشور خواهند داشللت تا با دقت، عمق و وسعت 
بیشتر نسبت به این مساله حساسیت بیشتری نشان دهیم و خدمات 
نظارتی مان را گسترش دهیم. صالحی ادامه داد: ما کشور بزرگی داریم 
و همسایگان زیادی داریم و ضرورتاً هم افزایی دو سازمان را می طلبد تا 

کارمان را بهتر پیش ببریم. 

صالحی، رییس سازمان انرژی اتمی ایران: 

آمادگی داریم یک کنوانسیون ایمنی منطقه ای ایجاد کنیم 

???

?

???
???
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گروه 
ایران

آگهی مزایده عمومی)نوبت اول( 
مدیریت امور عشایر استان اصفهان در نظر دارد 4 دستگاه از خودروهای مازاد خود را به 
شرح زیر از طریق مزایده عمومی به فروش برساند. از متقاضیان شرکت در مزایده دعوت 
می گردد حداکثر ظرف مدت 5 روز پس از انتش��ار آگهی نوبت دوم نس��بت به بازدید و 
دریافت اسناد مزایده در ساعات اداری به دبیرخانه این مدیریت واقع در اصفهان، ابتدای 
اتوبان ش��هید س��ردار احمد کاظمی، روبروی زندان، مدیریت امور عش��ایر، و یا جهت 
دریافت ش��رایط مزایده به آدرس اینترنت��ی www.ashyer_es.gov.ir مراجعه نمایند. 

تلفن تماس: 37885448-37885441

تعدادنوعردیف
2 دستگاهکامیون تانکر آب 1
2 دستگاهوانت مزدا2

مدیریت امور عشایر استان اصفهانشهرداری شهرضا 

 )(

 آگهی مزایده عمومی تعدادی از
 پلاک های سطح شهر نوبت اول )مرحله دوم(

ش��هرداری ش��هرضا در نظر دارد به استناد بند 10 یکصد و پنجمین جلس��ه مورخ 93/09/26 
شورای اسلامی شهر  تعدادی از پلاک های تحت مالکیت خود واقع در مجتمع صنایع کارگاهی، 

محله قشقایی و سروستان را با قیمت کارشناسی از طریق مزایده عمومی واگذار نماید. 
مبالغ سپرده شرکت در مزایده: 5 درصد مبلغ پایه طبق لیست پیوستی که به صورت ضمانتنامه 

بانکی و یا واریز وجه نقد به حساب 3100000052002 این شهرداری می باشد. 
آخرین مهلت دریافت اسناد:  ساعت 13 روز پنجشنبه مورخ 93/11/23

آخرین مهلت تحویل اسناد: ساعت 14 روز شنبه مورخ 93/11/25
محل تحویل اسناد: دبیرخانه محرمانه شهرداری شهرضا 

تاریخ گشایش اسناد: ساعت 15:30 روز یکشنبه مورخ 93/11/26 در محل شهرداری شهرضا 
 سایر شرایط در اسناد موجود می باشد. 

نحوه دریافت اسناد: 
 www.shahreza.ir مراجعه به آدرس اینترنتی



دادستان عمومی و انقلاب اصفهان خبر داد؛

تعیین یک شعبه در  دادسرا برای رسیدگی 
به موضوع اراضی زراعی بهارستان

دادستان عمومی و انقلاب اصفهان از تعیین یک شعبه در دادسرا جهت 
رسیدگی به موضوع اراضی زراعی و باغات در مجتمع قضایی بهارستان 
خبر داد. حس��ن رحیمی اظهار کرد: چنانچه در بحث پیشگیری خوب 
عمل شود کار به مرحله اجرا کشیده نمی ش��ود و اگر هم به مرحله اجرا 
رسید، قاطعانه بایستی برخورد شود. وی اظهار کرد: توجیه کارکنان در 
خصوص پیشگیری، نظارت و کنترل و ایجاد هماهنگی بین سازمان های 
کنترل کننده در سطح استان و شهرستان و ورود به  موقع و سریع، استفاده 
از ظرفیت های مردمی و اطلاع رسانی و تبلیغ در خصوص قانون و اجرای 

حکم از موارد مهم و تاثیرگذار در زمینه پیشگیری است.
دادستان عمومی و انقلاب اصفهان حضور نیروی انتظامی را در موارد لزوم 
در موضوع تغییر کاربری اراضی زراعی ضروری دانست و گفت: هر چند ما 
به دنبال ایجاد تنش نیستیم، ولیکن قانون بایستی طبق مستندات خود 
اجرا شود. وی در پایان از تعیین یک ش��عبه در دادسرا جهت رسیدگی 

به موضوع اراضی زراعی و باغات در مجتمع قضایی بهارستان خبر داد.

معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات 
شهرداری اصفهان:

۱۰۰ میلیارد تومان برای خرید اتوبوس 
پیش بینی شده است

معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات شهرداری اصفهان اعلام 
کرد: سهم حمل و نقل و ترافیک از بودجه سال ۹۴ اصفهان، ۱۰۶۳ میلیارد 
تومان است که ۵/ ۴۲درصد از کل اعتبارات را به خود اختصاص می دهد.

مهندس ابوالقاسم گلستان نژاد با اعلام این خبر گفت: در بخش حمل و 
نقل برای تملک و آزاد سازی، احداث پارکینگ و خیابان، ساماندهی معابر 
و خیابان ها، روکش آسفالت معابر اعتباراتی براي سال آینده پیش بینی 
شده است. وي با اشاره به اینکه ۳۵۴ میلیارد تومان به پروژه قطارشهری 
اصفهان در سال آینده اختصاص یافته است، تصریح کرد: برای خرید واگن، 
خرید تجهیزات و تملک یک ایستگاه درخط یک و تملک خط دوم مترو 
اصفهان اعتباراتی پیش بینی شده است. معاون برنامه ریزی، پژوهش و 
فناوری اطلاعات شهرداری اصفهان بیان داشت:۱۰۰ میلیارد تومان نیز 
برای خرید اتوبوس در سال ۹۴ پیش بینی شده و ۱۰ میلیارد تو مان به 
باز سازی اتوبوس های فرسوده اختصاص یافته است. ۳۵ میلیارد تومان 
نیز به شرکت اتوبوس��رانی اصفهان به عنوان یارانه بلیت اختصاص یافته 
است. مهندس گلستان نژاد اذعان داشت: س��رانه حمل و نقل و ترافیک 
هرشهروند اصفهانی ۴۱۱ هزار تومان است و برای حلقه چهارم ترافیکی 
و خط بی آرتی، از خیابان جی تا ارغوانیه و خط میدان قدس تا جمهوری 
و پیاده روسازی و پل های عابر پیاده اعتباراتی در سال آینده اختصاص 

یافته است.

سرپرست سازمان میادین و ساماندهي مشاغل 
شهري شهرداري اصفهان:

 ساماندهی مشاغل آلاینده
بر اساس اولویت انجام مي شود

سرپرست سازمان میادین و ساماندهي مشاغل شهري شهرداري اصفهان 
اظهار داشت: در راس��تای اجرای مصوبات کارگروه منابع ثابت آلاینده، 
مشاغل آلاینده بر اساس اولویت س��اماندهي مي شوند. به گزارش ایمنا، 
سید اصغر سقائیان نژاد با بیان این مطلب گفت: بر اساس مصوبات جلسات 
کمیته ساماندهی مش��اغل آلاینده و پیگیری های متعدد و هماهنگی 
 با دیگر ارگان های درگیر، مقرر ش��د از س��وی اداره کل محیط زیس��ت 
فعالیت های مولد آلایندگی شناسایی و معرفی شوند. وی افزود: پس از 
مشخص شدن رسته های شغلی که دارای آلایندگی های زیست محیطی 
هستند با تصویب در کمیسیون نظارت از ادامه فعالیت شان در محدوده 
مناطق پانزده گانه جلوگیری به عمل آمده و نیز پروانه جدید و یا تمدید 

پروانه در محدوده مناطق پانزده گانه نخواهیم داشت. 
سرپرس��ت س��ازمان میادین و س��اماندهي مشاغل ش��هري شهرداري 
اصفهان با اشاره به نحوه اولویت بندی مشاغل آلاینده تصریح کرد: تعداد 
و پراکندگی رسته هاي شغلي در محدوده ش��هری، استفاده از سوخت 
مازوت و گازوئیل ، تولید سنتی، تولید سرباره و پسماند خطرناک، آلاینده های 
هیدرو کربنی، آلاینده های ناش��ی از روغن، گریس و دوده، حمل و نقل 
درون شهری و ماشین الات سنگین، آلودگی صوتی، تولید ذرات معلق، 
ایجاد باطله ها و زباله از جمله مهم ترین دلایل دسته بندی این مشاغل 

آلاینده است. 
سقائیان نژاد خاطرنش��ان کرد: ریخته گری، قالب س��ازی، کارگاه های 
آسفالت، شن و ماسه ،کارگاه های طلا س��ازی، موزائیک سازان، تیرچه 
بلوک و قطعات بتنی، سنگ بری، آجرتراشی، سنگ خرد کن ها، کارگاه 
مواد پلاستیکی و فایبر گلاس، کارگاه ریسندگی و بافندگی، رنگ آمیزی 
منس��وجات، انبار های انواع ضایع��ات و مواد بازیافتی و انب��ار های مواد 
شیمیایی خطر ناک از جمله مشاغلي هستند که فعالیت آنها در مناطق 

پانزده گانه ممنوع است. 
 وي اظهار داش��ت: تانکر س��ازان)ثابت(، دام��داری ها و کش��تارگاه ها،

 شرکت های ش��ارژ گاز، تعمیرکاران و نقاشان ماش��ین آلات سنگین و 
ماش��ین آلات کش��اورزی)اتاق س��ازی اتوبوس، تریلر سازی،کمپرسی 
 سازی، تانکرسازی، کانتینرسازی، خم کاری شاسی، آهنگری کامیون، 
جرثقیل سازی کامیون،آهنگری سازنده قطعات ماشینی های راه سازی 
نیز از دیگر مش��اغلي محسوب مي ش��وند که اجازه فعالیت در محدوده 
شهري را ندارند. سرپرست سازمان میادین و ساماندهي مشاغل شهري 
ش��هرداري اصفهان بیان کرد: مصوبه کمیته ساماندهی مشاغل آلاینده 
توسط کمسیون نظارت در دست بررسی است و به زودی ابلاغ خواهد شد.

اس��تاندار اصفهان حضور رییس جمهور و دیدار 
چهره ب��ه چه��ره وی با م��ردم را مه��م ترین و 
گرانقدرترین ره آورد و بهره برداری از سفر کاروان 
تدبیر و امید به اس��تان اصفهان دانست و گفت: 
برنامه های سفر به این استان از دو ماه قبل بررسی 
شده و جلس��ات مختلفی در تهران و اصفهان با 
حضور س��رمایه گذاران، مدیران نهادهای دولت��ی و خصوصی در 

این زمینه برگزار شده است تا گلوگاه ها به درستی شناسایی شود.
زرگرپور در نشست خبری که به مناسبت سفر ریاست جمهوری به 
اصفهان برگزار شد، با اشاره به اینکه اصفهانی ها به میهمان نوازی 
شهره هستند، افزود: بدون شک اس��تقبال و میهمان نوازی مردم 
اس��تان اصفهان از کاروان تدبیر و امید در س��طح کشور و جهان از 
اهمیت خاصی برخوردار اس��ت. وی با بیان اینکه به احتمال زیاد 
سفر کاروان تدبیر و امید به استان اصفهان دو روز خواهد بود، اظهار 
 کرد: در این س��فر علاوه بر دیدارهای عمومی با م��ردم، نخبگان، 
خانواده های ش��هدا و ایثارگران، کارآفرینان و اقشار مختلف مردم 
چند جلسه تخصصی نیز به منظور بررسی مسائل و مشکلات استان 

برگزار می شود. 
استاندار اصفهان تاکید کرد: نخستین سفر کاروان تدبیر و امید به 
اصفهان فرصت طلایی برای بررسی و حل مشکلات استان با حضور 
بالاترین مقام قوه مجریه اس��ت. وی با بیان اینکه با حضور رییس 
جمهور بخش قابل توجهی از این موارد بررسی می شود، افزود: آقای 
روحانی در جریان جزئی ترین مس��ائل استان اصفهان قرار گرفته 
اس��ت. رس��ول زرگرپور  اظهار کرد: در طول چهار دوره سفری که 
پیش از این ریاست جمهوری به اصفهان داشته است، 8۹۲ مصوبه 
ابلاغ و تصویب ش��ده که ۳۵ درصد خاتمه و ۶۵ درصد با پیشرفت 

فیزیکی پایین همراه بوده و یا اینکه اصلا آغاز نشده است.
وی افزود: چهار هزار و ۵۰۰ پروژه با اعتباری بالغ بر ۱7 هزار میلیارد 
تومان و دو هزار و۲۰۰ پروژه متوس��ط با اعتب��اری بالغ بر ۲۶ هزار 
میلیارد ریال که معادل ۱۵ درصد کل اعتبارات است، پایان یافته که 
از طریق اعتبارات ملی و استانی انجام شده است. استاندار اصفهان 
با اش��اره به اینکه دو هزار و ۳۰۰ پروژه با اعتباری بالغ بر ۱۴۰ هزار 
میلیارد ریال از سفرهای قبلی در اس��تان باقی مانده است که باید 
تصویب شود، تصریح کرد: در صورتی که بخواهیم پروژه های ناتمام 

را با اعتبارات استانی انجام دهیم، حداقل ۱۵ سال زمان لازم است. 
وی با اشاره به اینکه کاروان تدبیر و امید این بار قصد سفر به اصفهان 
را کرده است، ادامه داد: دولت تدبیر و امید سفرهای گذشته را مورد 
بررسی قرار داده و این بار سیاست دیگری را در پیش گرفته که به 
جای اینکه بیشتر به سفرهای پروژه محور و مصوبه محور بپردازد، به 
موضوعات استانی، نگاه مدبرانه تری داشته باشد. زرگرپور با اشاره 
به سیاست و اهداف دولت تدبیر و امید در قالب چهار محور اصلی، 
گفت: در سفر ریاست جمهوری به اصفهان، برنامه ادای احترام به 
شهدا، خانواده ش��هدا و ایثارگران، دیدار با مردم صبور و بیدارگر از 
همه اقشار، بررسی مشکلات، معضلات و تنگناها و چاره جویی برای 
آنها و افتتاح تعدادی از پروژه های آماده ش��ده توسط هیات همراه 
دولت از جمله مهم ترین اهدافی است که در سفر ریاست جمهوری 

به اصفهان پیش بینی شده است.
وی اضافه کرد: برای دهه فجر دو هزار و ۴۹۹ پروژه با اعتباری بالغ 
بر ۱۳ هزار و ۴۲۰ میلیارد ریال برای افتتاح در نظر گرفته شده که 
حدود 7۰ درصد این پروژه ها مربوط به بخش خصوصی و ۳۰ درصد 
مربوط به بخش دولتی است که توس��ط وزرا و در شهرستان های 
استان اصفهان افتتاح می شود. استاندار اصفهان با بیان اینکه ظرف 
یک ماه گذشته جلسات و مسافرت های زیادی جهت سفر رییس 
جمهور به اصفهان به صورت کارشناس��ی دقیق انجام شده است، 
گفت: چهار هیات کارشناسی در حوزه مسائل سیاسی،  اقتصادی، 
اجتماعی و امنیتی برای بررس��ی وضعیت اصفهان تش��کیل و ۲۰ 
کمیته نیز برای سفر ریاست جمهوری تشکیل شده است. وی ادامه 
داد: معاون اجرایی رییس جمهور در همین راستا سفری به استان 
اصفهان داشته است و نیز دو جلسه حدود دوساعت و نیم در دفتر 
ریاس��ت جمهوری با حضور ۱۲ تن از وزرا و معاونان برای شناخت 
ظرفیت ها، تنگناها و مسائل استان برگزار شد که نتایج خوبی در بر 
داشته است. استاندار اصفهان مشکل دیگری که استان اصفهان با 
آن درگیر است را مقوله آب خواند و تاکید کرد: این امر نه تنها یک 
موضوع ملی، بلکه یک مقوله بین المللی است. به گفته وی، برخی 
مسوولان کشورهای خارجی پس از س��فر به اصفهان و زمانی که 
قصد ترک کردن آن را داش��تند، درباره رودخانه زاینده رود سوال 
می کردند که سرانجام آن چه خواهد شد. وی زاینده رود را بزرگ 
ترین رودخانه فلاتی و دائمی مرکز ایران دانست که تمدن شیعه و 

حتی تمدن پنج هزار سال قبل در کنار آن شکل گرفته است و اضافه 
کرد: اما اکنون زاینده رود تبدیل به رودخانه فصلی شده و اگر چاره 
سازی نکنیم و تدابیر را جدی نگیریم به خشکه رود تبدیل می شود.

زرگرپور مهم ترین دلایل خشکی زاینده رود را بارگذاری خارج از 
ظرفیت حوضه آبریز از زردکوه تا تالاب گاوخونی، فقدان مدیریت 
یکپارچه و خشکسالی و تغییر اقلیم دانس��ت و تاکید کرد: احیای 
حوضه آبریز زاینده رود نیز از مطالبات جدی مردم استان اصفهان 
است. وی همچنین این موضوع را مطالبه جدی رییس جمهور خواند 
و گفت: آقای روحانی در جلسه ای تاکید کرد که » زاینده رود یعنی 
اصفهان و اصفهان یعنی ایران « که این سخن نشان دهنده اهمیت 

موضوع از منظر رییس قوه مجریه است.
استاندار اصفهان بالا بودن نرخ بیکاری در استان اصفهان از متوسط 
کش��وری را یکی دیگر از مش��کلات این خطه دانست و گفت: نرخ 
متوسط بیکاری در کشور ۱۵ و در استان اصفهان ۱۶.۵ درصد است.

زرگرپور افزود: ۵۰ نفر از مسوولان اقتصادی کشور از جمله روسای 
 بانک ه��ا، بنیاد  ها و مدی��ران اقتص��ادی از دس��تگاه های دولتی و 
غیردولتی و سرمایه گذاران در تهران جلسه ای برگزار کردند که به 
نتایج خوبی در زمینه تصمیمات مهم برای استان دست پیدا کنند.

استاندار اصفهان با اشاره به برنامه سفر دو روزه ریاست جمهوری به 
اصفهان، گفت: ساعت ۹:۳۰ روز چهارشنبه ۱۵ بهمن ماه ریاست 
جمهوری در میدان امام اصفهان با مردم همیشه در صحنه دیدار 

و سخنرانی دارند و سپس با اقشار مختلف مردم دیدار می کنند.
وی بازدید از چند پروژه مهم اقتصادی،  برگزاری جلس��ه ش��ورای 
اداری و جمع بندی سفر ریاست جمهوری را از مهم ترین برنامه های 
س��فر کاروان تدبیر و امید به اصفهان عنوان ک��رد. زرگرپور ضمن 
تاکید بر استقبال پرشور مردم از ریاست جمهوری و فرصت طلایی 
که برای طرح مشکلات فراهم شده است، گفت:  انتظار داریم مردم 
حمایت خود را از دولت تدبیر و امید در استقبال پرشور خود اعلام 
کنند. وی همچنین اضافه کرد: حضور ۱۲ نفر از وزرا قطعی ش��ده 
است که هر کدام به دو شهرستان سفر می کنند و افتتاح پروژه دارند 
که  مهم ترین آنها افتتاح یک طرح کشاورزی و یک طرح مرکز علمی 
است. استاندار اصفهان تاکید کرد:  سامانه تلفنی ۱۱۱ جهت دریافت 
نقطه نظرات و دریافت نامه ها برای مردم ب��ا ظرفیت زیادی ایجاد 
شده، همچنین سالن شهید موحدی در دانشگاه اصفهان با حدود 
هزار نفر جهت ارتباط مردمی با ریاست جمهوری ایجاد شده است.

وی در پایان گف��ت: همچنین در می��دان امام اصفه��ان دریافت 
نامه ها صورت می گیرد، ام��ا توصیه داریم مردم از طریق س��امانه 
 تعریف شده ۱۱۱ در سالن شهید موحدی دانشگاه اصفهان به بیان 

خواسته های خود بپردازند.

جزئیات سفر رییس جمهور به اصفهان تشریح شد

سفر رییس جمهور؛ فرصت طلایی برای حل مشکلات استان

معاون سیاس��ی امنیتی اس��تانداری اصفهان در 
مراس��م زنگ گلبانگ انقلاب، گفت: یک��ی از مهم 
ترین دس��تاوردهای انقلاب اسلامی این است که 
امروز حداقل مرزهای ایران در س��واحل مدیترانه 
اس��ت. رس��ول یاحی با بیان اینکه یکی از دلایل 
موفقیت حضرت امام )ره( و سایر بزرگان انقلاب 
همانند شهید بهشتی نظم در زندگی بود، گفت: اگر در جامعه نظم 
نهادینه شود، می تواند راهگشای بس��یاری از مشکلات باشد. وی با 
اشاره به تقدیم ۲۳هزار ش��هید در اصفهان به انقلاب، ادامه داد: این 
شهدا همانند ستارگان راهنمایی هستند و با وجود آنها دیگر نیازی 
به ش��خصیت هایی همانند پتروس نیس��ت. یا حی با تاکید بر این 
نکته که به جای تاثیرپذیری باید تاثیرگذار ب��ود، افزود: اگر بتوانیم 
در جهان و منطقه تاثیرگذار باشیم، انقلاب ما مسیر خودش را پیدا 
 می کند. وی با اش��اره به این موضوع که شرایط فعلی انقلاب نتیجه 
رشادت های شهداست و به همین دلیل باید آنها  و خانواده هایشان 
تکریم شوند، ادامه داد: نباید تصور شود که این شرایط به سادگی به 
دست آمده است. معاون سیاسی امنیتی استانداری اصفهان اظهار 
 داشت: امروز تهاجم فرهنگی در جامعه ما به گونه ای عمل می کند که

نمی گذارد واقعیت ها نهادینه شود.

   ایران یک تنه در برابر۱+5 ایستاد
رییس کمیسیون فرهنگی مجلس شواری اسلامی، دیگر سخنران 
این مراس��م به عظمت و قدرت ایران در منطقه و اس��تکبار جهانی 
اش��اره کرد و گفت: در نشس��ت هایی که درباره توافق هسته ای در 
جریان اس��ت، تیم هسته ای ایران۱۶نفر اس��ت، اما پشت ۱+۵ یک 

تیم حدود۴۰۰ نفر متشکل از کارشناسان امنیتی، سیاسی و... قرار 
دارند که این امر نش��ان دهنده عزت و قدرت ایران است که یک تنه 
در برابر استکبار جهانی ایس��تاده است. حجت الاسلام و المسلمین 
سالک در ادامه س��خنانش به وضعیت بودجه فرهنگی کشور اشاره 
کرد و گفت:  در مجلس نهم س��عی کردیم که بیش��ترین بودجه را 
نسبت به بودجه سالیانه کشور برای تقویت زیر ساخت های فرهنگی 
و علمی کش��ور تعیین کنیم. وی تصریح کرد: ما امروز در شرایطی 
قرار داریم که اروپ��ا از نظر علمی عقب افتادگی ایران را باعث ش��د، 
اما امروز این جریان برعکس ش��ده اس��ت. س��الک ادامه داد: ما در 
ش��رایطی هس��تیم که باید قله های علمی جهان را تسخیر کرده و 
عقب افتادگی ۲۰۰ساله را توس��ط دانش آموزان و دانشجویان و با 
حرکت در مسیر توحید و ولایت جبران کنیم. وی افزود: امروز باید 
عمق فرهنگ انقلاب اس��لامی را به عنوان امانت الهی بشناسیم که 
عمق آن اسلام ناب، معارف دین، ایمان و بصیرت و بیداری اسلامی 
است. سالک تاکید کرد که باید عمق معارف دینی برای آینده سازان 
این کشورفراهم شود؛ چرا که دستیابی به اعماق معارف دین از نظر 
ملکوت اخلاقی، رشد علمی و وضعیت سیاس��ی کشور باعث عزت 
و عظمت ایران اس��لامی در جهان خواهد ش��د. به گفته وی، هرچه 
 از معارف دین��ی فاصله گرفته ش��ود، تهاجم فرهنگی ج��ای آن را 
می گیرد و در این خص��وص نقش آموزش و پ��رورش و معلم برای 

هدایت نوجوانان همانند نق��ش پیامبر اس��ت. وی در درجه بعدی 
ارتقای فهم سیاسی و بصیرت دانش آموزان را مهم ارزیابی کرد و گفت: 
دانش آموز و دانشجو باید بتواند محیط اطراف خود را بشناسد؛ چرا 
که جریان شناسی و دشمن شناسی لازمه دنیای امروز است. سالک 
تصریح کرد که دانش آموز باید با مفاهیم قرآن آش��نا شود تا گرفتار 
نقشه های دشمن نشود؛ چرا که امروز جوانان هدف دشمن قرار گرفته اند. 
وی گفت: همه فعالیت ها بر محوریت حاکمیت دینی انجام شده و 
می شود که تجلی آن حکومت جمهوری اسلامی به عنوان پدیده جدید 
در کنار حکومت های پادشاهی و دیکتاتوری منطقه و جهان است. وی 
 ادامه داد: امروز این انقلاب توانست اشراف خود را بر سایر حکومت ها

نشان دهد و امروز آمریکا و اسرائیل گرفتار ابتکار عمل رهبر معظم 
انقلاب هستند.

   دنیا از قدرت اسلام می ترسد
س��الک در بخش دیگری از س��خنانش به توهین اخیر یک نشریه 
فرانسوی به پیامبر معظم اسلام اشاره کرد و گفت: جهان و مستکبران 
از قدرت ایمان، تقوا و اس��لام می ترسند که ش��اه بیت همه آنها در 
قدرت ولایت فقیه خلاصه شده که با این قدرت توانستیم در سطح 
جهان قدرتمند ش��ویم. وی ادامه داد: پس از ای��ن حادثه، قرآن در 
صدر پرفروش ترین کتاب در دنیا قرارگرفت. امروز بر خلاف دوران 

 پهلوی قرآن ب��ه بیش از ۲۰۰ زبان ترجمه ش��ده اس��ت و به همراه 
نهج البلاغه و صحیفه سجادیه، جهان اس��لام را تصرف کرد. سالک 
گفت: پس از گذشت۳۶سال دستاوردهای انقلاب با گذشته متفاوت 
شده که بیداری اسلامی، انرژی هس��ته ای، نانو و رشد درسایر علوم 
هوافضا و دریا به همراه قدرت بازدارندگی ایران و سایر دستاوردهای 
سیاسی و نظامی تنها گوشه ای از پیشرفت های ایران است. سالک 
در پایان تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران مابین دو فجر پیروزی 
انقلاب و ظهور حض��رت مهدی)عج( قرار گرفته ک��ه باید با تبعیت 
 از ولی فقی��ه انقلاب را به دس��ت صاحبش رس��اند. وی تاکید کرد: 
نمی توان افکار و هدایت جامعه را به دس��ت افراد منحرف فتنه88 

سپرد؛ چرا که ایران در جهان سرنوشت ساز است.

   ایران در جهان تاثیرگذار است
مدیر کل آموزش پرورش استان، دیگر سخنران و میزبان این همایش 
که در مدرسه شاهد کیهان منطقه برگزار ش��ده بود، گفت: انقلاب 
اسلامی ایران در حوزه های سیاسی، فرهنگی و بین الملل در جهان 
تاثیرگذار بوده اس��ت. قائدیها ادامه داد: در حوزه سیاسی سرنگونی 
ش��اه، افزایش بینش سیاسی مردم، اس��تقلال و دگرگونی سیاست 
خارجی در کشور اتفاق افتاد. وی افزود: در حوزه فرهنگی نفی مظاهر 
فرهنگی غرب، عمومی شدن آموزش و پرورش و ارتقای علم جامعه و 
ارتقای جایگاه زن در جامعه اتفاق افتاد. قائدیها ادامه داد: در سطح بین 
الملل نیز در شکل گیری گروه های سیاسی همانند حزب الله لبنان 
موثر بودیم و علاوه برآن، بر راهبرد قدرت های جهان، ترویج فرهنگ 
استقلال خواهی، وحدت و تمدن جهان اسلام، احیای جنبش های 

آزادی بخش جهان تاثیر گذار بودیم.

معاون سیاسی امنیتی استانداری اصفهان:

امروز مرزهای ایران در سواحل مدیترانه است
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مدیرعامل س��ازمان نظ��ارت بر تاکس��یرانی ش��هرداری اصفهان 
گفت: رانن��دگان اصفهانی هم��واره همگام با ارزش ه��ای انقلاب 
خدمت رسانی می کنند و با شرکت در مانور های انقلابی در راستای 

تبیین ارزش های امام )ره( به نس��ل جوان تلاش می کنند. حسن 
سقایی در حاش��یه برگزاری مانور بزرگ تاکس��ی های اصفهان به 
مناس��بت گرامیداش��ت س��الروز ورود امام خمینی )ره( به ایران 
اظهار کرد: مانور بزرگ یک هزار تاکس��ی به مناسبت گرامیداشت 
س��الروز ورود امام خمین��ی )ره( به ایران از س��اعت هش��ت صبح 
دی��روز از خیابان فرایب��ورگ اصفهان آغ��از ش��د. وی اضافه کرد: 
رانندگان تاکسی از قش��ر زحمتکش هس��تند و این افراد هر ساله 
در راستای گرامیداش��ت س��الروز ورود امام خمینی )ره( به ایران 

 همگام با تمام م��ردم در این برنامه ها به ص��ورت جدی حضور پیدا 
می کنند. مدیرعامل سازمان نظارت بر تاکسیرانی شهرداری اصفهان 
با اشاره به اهمیت برگزاری چنین مانور هایی تصریح کرد: رانندگان 
اصفهانی همواره همگام با ارزش های انقلاب خدمت رسانی می کنند 
و با شرکت در چنین مانور هایی در راستای تبیین ارزش های امام )ره( 
به نسل جوان تلاش می کنند. وی با تاکید بر اینکه این رانندگان با 
برگزاری این مانور، سالروز ورود امام خمینی )ره( به ایران را گرامی 
می دارند، ادامه داد: این قشر با این حرکت بزرگ خود نشان دادند که 

در تمام عرصه ها برای دفاع از ارزش ها و آرمان های امام خمینی )ره( 
و انقلاب همگام با سایر مردم در صحنه هستند.

سقایی با بیان اینکه مانور تاکس��ی های اصفهان به سمت گلستان 
شهدا ادامه یافت، تاکید کرد: این مانور ها هر ساله در ۲۲ بهمن ماه 
برگزار می شود، اما در سال جاری با هماهنگی های صورت گرفته با 

مسوولان متولی امر مقرر شد که امروز این مانور برگزار شود.
وی اف��زود: تبیی��ن ارزش های انقلاب ب��رای م��ردم در دل چنین 

مانور هایی نهفته است.

مدیرعامل سازمان نظارت بر تاکسیرانی شهرداری اصفهان:

رانندگان اصفهانی همواره همگام با  ارزش های انقلاب خدمت رسانی می کنند

همزمان ب��ا ایام الله ده��ه فجر مدی��ر کل تامین 
اجتماعی و مدیر شعب بانک رفاه کارگران استان 
اصفهان در نشس��ت خبری مش��ترک با اصحاب 
رسانه گزارش��ی از عملکرد حوزه تحت مدیریت 

خود را بیان کرد. 
در این نشس��ت خبری ابت��دا مدی��ر کل تامین 
اجتماعی با اش��اره به جمعیت پنج میلیون نفری اس��تان اصفهان 
اظه��ار داش��ت: س��ه میلی��ون و ۲۰۰ هزار نف��ر از ای��ن جمعیت 
 تحت پوش��ش بیمه تامین اجتماعی هس��تند و به عب��ارت دیگر 
می توان گفت ح��دود ۴ درصد جمعیت اس��تان از خدمات تامین 
اجتماعی اس��تفاده م��ی کنن��د. وی اف��زود: در ح��ال حاضر ۴۱ 
 ش��عبه اصلی تامین اجتماع��ی و ۱۳ کارگزاری رس��می به مردم 
خدمات رس��انی می کنند که با افتتاح شعبه های تامین اجتماعی 
پیربکران، چادگان و فولادش��هر در دهه فجر امس��ال این شعب به 
 ۴۴ ش��عبه اصلی و همچنین با افتتاح دفاتر کارگزاری زرین شهر، 
خمینی ش��هر و فلاورجان تعداد کارگزاری های استان به ۱۶ دفتر 
کارگزاری رسمی می رسد. علی اصغر دادخواه به خدمات سازمان 
تامین اجتماعی در راستای دولت الکترونیک اش��اره کرد و گفت: 
سازمان در سال جاری به سمت خدمات الکترونیک رفت و در این 
راستا استان اصفهان نیز پیشتاز بوده، به طوری که تعداد زیادی از 

کارگاه ها رمز الکترونیکی دریافت و حق بیم��ه کارکنان خود را از 
طریق اینترنت پرداخت می کنند. وی ادام��ه داد: از ابتدای آذرماه 
سال جاری ۴۰۰ هزار نفر بیمه شده خودپرداز که در مشاغلی مانند 
قالیبافی، رانندگی و برخی مشاغل آزاد فعالیت می کنند اغلب رمز 
اینترنتی دریافت کرده و تا پایان سال بقیه نیز با دریافت رمز اینترنتی 
 امور مربوط به پرداخت ح��ق بیمه خود را از ای��ن طریق پرداخت 
 می کنند که می توان گف��ت حدود ۵۰۰ هزار بار ت��ردد در ماه کم 
می شود که خود آثار خوبی را به دنبال دارد. مدیر کل تامین اجتماعی 
استان اصفهان در ادامه سخنان خود از برنامه های این اداره کل برای 
سال آینده سخن گفت و اظهار داشت: در سال ۹۴ دو برنامه اساسی 
داریم که نیاز به آماده شدن زیرس��اخت ها دارد و در صورت آماده 
شدن بستر لازم تا پایان س��ال عملیاتی می شوند. وی افزود: صدور 
کارت سلامت بیمه شدگان و تبدیل پرونده های کاغذی به پرونده های 
الکترونیک از مهم ترین برنامه های سال آینده است. دادخواه با اشاره 
به اینکه در س��ال جاری حدود دو میلیون جلد دفترچه بیمه صادر 
شده، گفت: با عملیاتی شدن کارت سلامت دفترچه های کاغذی از 

سیستم تامین اجتماعی حذف شده و کارت سلامت نیز در حضور 
پزشک با اثر انگشت فرد فعال می شود. بیمه کارگران ساختمانی از 
دیگر مواردی بود که مدیر کل تامین اجتماعی اس��تان به آن اشاره 
کرد و اظهار داشت: قانون جدید بیمه کارگران ساختانی از دوم بهمن 
ماه جاری در همه شعب تامین اجتماعی در حال اجراست و در حال 
 حاضر۴۰ هزار نفر از مزایای بیمه کارگران س��اختمانی اس��تفاده

می کنند و با توجه به اینکه سازمان آموزش فنی و حرفه ای حدود 
 ۱۳۶ ه��زار کارت مهارت ب��رای کارگران صادر ک��رده، پیش بینی 

می شود این آمار به بالای صدهزار نفر برسد. 

   بانک رفاه در بین بانک های اس�تان رتبه اول را از نظر 
منابع و تسهیلات دارد 

مدیر امور ش��عب بانک رفاه کارگران اس��تان اصفه��ان نیز در این 
نشست خبری گزارشی از عملکرد بانک رفاه اس��تان را ارائه کرد و 
اظهار داش��ت: این بانک در حال حاضر با 8۴ ش��عبه و ۱۴ باجه در 
استان فعالیت و به مردم خدمات رسانی می کند. وی با بیان اینکه 

بانک رفاه کارگران متعلق به سازمان تامین اجتماعی و این سازمان 
 نیز بزرگ ترین مشتری بانک است، گفت:  افتخار داریم بخش عمده 
فعالیت م��ان را به کارگران و مس��تمری بگیران تامی��ن اجتماعی 
اختصاص داده و به این قش��ر زحمتکش خدمات ارائه کنیم. وحید 
خانلری با اش��اره به اینکه بانک رفاه کارگران برای هشتمین سال 
متوالی توانسته در بین بانک ها و بیمه های کشور در زمینه کسب 
رضایتمندی ارباب رجوع رتبه اول را کس��ب کند، گفت: این بانک 
در استان نیز از نظر رشد منابع و تس��هیلات پرداختی تا پایان دی 
ماه سال جاری در بین بانک های استان برای سومین سال متوالی 
توانس��ته اس��ت رتبه اول را به خود ا ختصاص ده��د. وی پرداخت 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج را از دیگر خدمات بانک به مشتریان 
اعلام کرد و گف��ت: تاکنون پنج ه��زار فقره تس��هیلات ازدواج به 
متقاضیان جمعا به مبلغ ۱۵۰ میلیارد ریال پرداخت ش��ده و علاوه 
بر آن، تس��هیلات قرض الحسنه به مس��تمری بگیران نیز در سال 
جاری حدود ۱۶ هزار فقره جمعا به مبلغ ۱۲۰ میلیارد ریال پرداخت 
شده است. وی پرداخت سایر تسهیلات در قالب مسکن، بافت های 
فرسوده، مستمری بگیران کمیته امداد و ... را از دیگر فعالیت های 
بانک رفاه کارگران در بخش اعتبارات بیان کرد. خانلری از حرکت این 
بانک در راستای خدمات و بانکداری الکترونیک سخن گفت و اظهار 

داشت: در این زمینه گام های خوبی برداشته شده است.

مدیر کل تامین اجتماعی استان: 

 4۰ هزار نفر از مزایای بیمه کارگران ساختمانی استفاده می کنند 
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اقتصاد و 
صنـعت

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

موافقت حجتی با تداوم خرید تضمینی شیرخامدرآمد ۴۸ هزار میلیاردتومانی ۱۰ ماهه مالیاتی
علی عسکری، رییس سازمان امور مالیاتی یکشنبه در نشست 
خبری به مناسبت دهه فجر در سالن جهاد اقتصادی وزارت 
اقتصاد اظهار داشت: در 10 ماه اول امسال درآمدهای مالیاتی 
48 هزار میلیارد تومان محقق شده است که معادل 96 درصد 
درآمد پیش بینی شده نظیر در سال جاری است و نسبت به 

پارسال 52 درصد رشد دارد. 
وی افزود: مالیات های مستقیم 29 هزار و 200 میلیارد تومان 
با 97 درصد تحقق و 37 درصد رش��د، مالیات کالا و خدمات 
با 19 هزار میلیارد تومان درآم��د و 94 درصد تحقق نزدیک 

به 81 درصد رشد داش��ته که ارزش افزوده نیز در این بخش 
لحاظ ش��ده اس��ت. معاون وزیر اقتصاد با بیان اینکه امسال 
معوقات مالیاتی 12 هزار میلیارد توم��ان بابت اصل مالیات 
اس��ت، گفت: برخی از این ها قابل وصول ب��وده و برخی نیز 
قابل وصول نیست. وی در خصوص کارت های بازرگانی بیان 
داشت: در حال حاضر 1600 میلیارد تومان بدهی مالیاتی در 
بحث کارت های بازرگانی وجود دارد که بی محابا به هر فردی 
کارت داده می شود، در صورتی که قانون می گوید، این کارت 

به بازرگانان باید داده شود.

مدیرعامل اتحادیه سراس��ری دام��داران میزان ش��یرخام 
خریداری شده به صورت تضمینی از دامداران را 55 هزار تن 
اعلام کرد و افزود: این خرید در 10 مرکز و هفت استان انجام 
شده است. وی با بیان اینکه همه شیرخام خریداری شده به 
شیرخشک تبدیل شده است، گفت: ما با تعدادی از کارخانه ها 
قرارداد بستیم تا خامه  حاصل از شیرخام خریداری شده را به 
 کره تبدیل کنند، ضمن اینکه این کار در برخی از کارخانه ها

در حال انجام اس��ت و امیدواریم با این اقدام بتوانیم بخشی 
از نیاز کش��ور به کره را تامین کنیم. س��لطانی در پاس��خ به 

این پرس��ش که چه میزان از کره مورد نیاز کشور از این راه 
تامین خواهد شد؟ افزود: این بس��تگی به مقدار شیری دارد 
که دریافت می کنیم. وی همچنین در پاس��خ به این پرسش 
که خرید تضمینی ش��یرخام تا چه زمانی ادامه دارد؟ اضافه 
کرد: دو ماه نخست اجرای این طرح به پایان رسید، مذاکراتی 
انجام دادیم و وزیر جهادکش��اورزی اجازه داده تا روند خرید 
تضمینی ش��یرخام ادامه پیدا کند، براین اساس، فعلا خرید 
تضمینی شیرخام تا تیرماه سال 1394 با همین قیمت 1440 

تومان ادامه دارد.

آیا خرید اوراق قرعه کشی بخت آزمایی )لوتو(، با توجه به اینکه تحت 
مالکیت شرکت خاصی است و 20درصد س��ود آن به موسسه های 

خیریه زنان پرداخت می شود، جایز است یا خیر؟

حضرت آیت الله خامنه ای: برگه های بخت  آزمایی، مالکیت 
ندارند و این اوراق در حکم آلت قمار هستند، بنابراین خرید و 
فروش آنها جایز نیست و مبلغی را هم که برندگان قرعه کشی 

این برگه ها دریافت می کنند، حلال نیست. 

احکام اقتصادی

سبـک زندگی

 ژولیدگی و شلختگی در سر و لباس 
یا آراستگی؟!

حجت الاسلام دکتر احمد لقمانی :
کج فهمی آراستگی ظاهری و بدفهمی زهد و 
عدم وابستگی به امور دنیوی برخی را به سوی 
کوتاهی یا تفری��ط یعنی ژولیدگی در س��ر و 
صورت و شلختگی در لباس و پوشش می کشاند 
به گونه ای که گاه نوعی تنفر و دلزدگی یا بیزاری 
در اطرافیان آنان دیده می شود که با کمال تأسف در مواردی به نام دین و 

دین مداری از سوی نیروهای به ظاهر مذهبی تمام می شود!
این در حالی است که پیشوایان دینی ما آراستگی و زیبایی در خداوند را 

گوشزد کرده، فرموده اند:
* پروردگار هستی زیباست و زیبایی را دوست دارد و علاقه مند است که 

آثار نعمت خود را بر بنده اش ببیند. 
* هرکس به فقر و ناداری و بدبختی تظاهر کند، گرفتار آن خواهد شد. 

* خداوند آراستگی و زیبایی را دوست می دارد و ژولیدگی و فقیر نمایی 
را نمی پسندد، چون نعمتی به بنده خود عطا کند، دوست دارد اثر آن را 
با نظیف پوشی، معطر ساختن خود، آراس��تن محل سکونت، تمیز نگاه 
داشتن زندگی و حتی روشن کردن چراغ پیش از غروب آفتاب - که فقر را 

می زداید و روزی را می افزاید – ببینید. 
* به هنگام خواندن هر نماز آراسته باشید، جامه های تمیز بپوشید و سر و 

وضع و لباس خود را مرتب کنید. 
* استفاده از عطر، غنا و بی نیازی ش��خص را نشان می دهد و جامه های 

متنوع آراستگی انسان را نمایان می سازد. 
* خداوند کثیف بودن و ژولیدگی را دشمن می دارد. 

* خود را )همیش��ه( وارس��ی کنید، خداوند بنده ژولیده و کثیفی را که 
موجب آزار همنشین است دوست ندارد. 

* من خدا را به خاطر تمیزی که به من ارزانی داشت و فردی که راهنمایم 
کرد شناختم. 

   افراط و زیاده روی در رسیدن به لباس 
افراط در خرید و اسراف در مصرف لباس، نوعی انحراف در فهم و اشتباه 
در رفتار افرادی است که رسیدن به سر و لباس را یگانه »هدف حیات« و 

تجمل و تفاخر را شخصیت ساز خویش می دانند.
افرادی اینچنین دل و دیده خود را به بوتیک ها و برندها، مدها و مدل ها، 
مزون ها و ژورنال ها می سپارند که هر روز، از آن سوی مرزها عرضه می شود 
و یا در ماهواره ها و سایت ها و سی دی ها عطش خرید آن ایجاد می شود 
تا بازار مصرف آنها با انواع ذائقه ها و س��یلقه ها از رونق نیفتد و تولید انبوه 
شان بامصرف انبوه همراه باشد. از این رو می بینیم تبلیغات رنگین چنان 
دلبری می کند که انسان های مصرفی هر روز به دنبال مدل های جدید در 
اشیا و لوازم زندگی خویش هس��تند هرچند لوازم قبلی شان سالم، مفید 

و بدون عیب باشند.
غافل از آن که به قول سعدی شیرین سخن:

تن آدمی شریف است به جان آدمیت
نه همین لباس زیباست نشان آدمیت

اگر آدمی به چشم است و دهان و گوش و بینی
چه میان نقش دیوار و میان آدمیت

به عنوان نمونه در فروردین سال 92 شرکت فرانسوی هرمس، تولید کننده 
پوشاک در جهان، تی ش��رتی به قیمت یکصدهزار دلار تولید کرد که از 
پوست کروکدیل تولید شده و علت اصلی گرانی آن سبک و محکم بودن 
بیان شده. جالب است بدانیم قیمت حدودی این تی شرت به تومان حدود 
300 میلیون تومان است! و یا چندی قبل گران ترین لباس عروس دنیا در 
تهران عرضه شد این لباس که با پارچه ابریشم و سنگ دوزی زیبا دوخته 
شده به قیمت 160 میلیون تومان فروخته می شود، آن هم برای یک شب 

در تمام عمر عروس خانم !!

به گ��زارش اصفهان زیبا، بازار پ��ول و خصوصا 
موسس��ات مالی غیررس��می این روزها حال و 
روز خوشی ندارند و سپرده گذاران تحت تاثیر 
اخبار منتشره در مورد صف بستن مشتریان یک 
موسسه مالی اعتباری غیرمجاز برای پس گیری 
سپرده خود با وسواس بیشتر اخبار حوزه پول 

را دنبال می کنند. 
اتفاقاتی که در مشهد و در موسسه مذکور روی داد چندان هم 
پیش پاافتاده و سطحی نیست و خبر از اتفاقات مهم در بازار پول 
دارد. به طور قطع نمی توان هجوم عده ای سپرده گذار را به یک 
یا چند شعبه موسسه مالی غیرمجاز را صرفا در هیجان و وابسته 
بودن موسسه مذکور به یک شرکت س��رمایه گذاری متخلف 
معنی کرد. همانگونه که هجوم سال گذشته سهامداران به بازار 
بورس برای فروش دارایی خود به هر قیمتی را نمی شد رفتاری 

رمه ای و ناشی از هیجانات کاذب قلمداد کرد. برای بررسی بهتر 
این اتفاق کافیست نگاهی تحلیلی به وضعیت کنونی سیستم 

پولی کشور انداخت.
نظام پولی ایران از دیرباز تنها بر شانه های بانک ها استوار بوده و 
سایر ابزارهای مالی از جمله اوراق مشارکت، اوراق بدهی، جعاله، 
مضاربه و به صورت کلی صکوک تاثیری در حد صفر در این بازار 
ایفا کرده اند و حجم مبادلات آنها نس��بت به بخش تسهیلات 

بسیار نازل بوده است.
 در این وضعیت روز به روز فشار بر سیستم بانکی افزایش یافت و 
با شش برابر شدن حجم نقدینگی، سیستم بانکی از تحمل این 
حجم نقدینگی ناتوان ماند و بر همین اساس در خلال سال های 
86 الی 91 شاهد رشد س��رطانی بانک هایی با نام های جدید، 
ازدیاد شعبه ها در سطح شهرهای کوچک و بزرگ و سربرآوردن 
موسسات مالی رسمی و غیررسمی با اسامی متبرکه ائمه اطهار 

به صورت تکی و ترکیبی بودیم. بدون ش��ک عدم نظارت بانک 
مرکزی در این دوره بود که نظام بانکی را به سمت این انبساط 

سوق داد. 
همانگونه که ذکر ش��د در کل حیات اقتصاد ایران، همیشه بار 
تامین مالی بر دوش نظام بانکی بوده و از س��ال 84 با تصویب 
طرحی همچون وام بنگاه ه��ای زود ب��ازده، افزایش وام های 
تکلیفی دولت، انبساط استقراض های دولت و زیرمجموعه های 
آن باعث شد شاخص تسهیلات به سپرده به بالای 100 درصد 
برسد و به همین دلیل دولت جدید در سال 92 برای جلوگیری 
 از ورشکستگی کامل سیس��تم بانکی، نرخ گذاری سود سپرده ها
 را آزاد کرد و در فضایی رقابتی بانک ها با افزایش نرخ سود سپرده ها

 موفق به جذب منابع نقدی فراوانی ش��دند اما در س��ال جاری، 
افزایش رکود و همچنین رش��د 19 درص��دی معوقات بانکی 
عرصه را برای نظ��ام بانکی کش��ور به تن��گ آورده و وضعیت 
نقدینگی به حدی وخیم شده که بعضی موسسات مالی مجبور 
به جذب سپرده برای سودهای قبلی شده اند و در برخی بانک ها نیز 
به دلیل افزای��ش معوقات و حبس مناب��ع در املاک این روزها 
مجبور به اس��تقراض از بان��ک مرکزی با بهره ه��ای بالای30 

درصدی شده اند. 
در موسسات غیررس��می به دلیل بالاتر بودن سود سپرده ها از 
سایر موارد، ش��رایط بازپرداخت سخت تر است و ریسک نکول 
به ش��دت افزایش یافته است و اینجاس��ت که دغدغه یکساله 
اقتصاددانان رنگ واقعیت گرفته که این موسس��ات در چنین 
فضای رکودی چگونه خواهند توانست از پس سودهای گزاف 

پیشنهادی برآیند. 
مرورهمه این مباحث نش��ان داد که وقوع اتفاقات غیرمترقبه 
در مورد موسس��ات غیررس��می چندان دور از ذهن نیس��ت و 
معقولانه است شهروندان محترم، به بهانه دریافت چند درصد 
سود بیشتر، اصل س��رمایه خود را به خطر نیندازند و صرفا در 
موسساتی سرمایه گذاری کنند که دارای مجوز رسمی فعالیت 

از سوی بانک مرکزی هستند.

افزایش ریسک در موسسات مالی غیرمجاز

پیشنهاد سود بالا برای فرار از ورشکستگی

آمارهای گمرک س��ریلانکا تایی��د می کند ک��ه میزان کل 
صادرات سریلانکا  327.8 میلیون کیلو در سال 2014بوده 
که 3 درصد نسبت به صادرات 319.6 میلیون کیلویی سال 
2013 افزایش داش��ته اس��ت. ارزش مجموع صادرات این 
کشور در س��ال 2014 به بالاترین رقم یعنی 1.64 میلیارد 
دلار رسید. صادرات چای س��ریلانکا در سال 2014 به 127 
میلیون کیلو رسید که در مقایس��ه با صادرات 129 میلیون 
کیلویی  39 درصد درس��ال 2013کاهش داش��ت. منطقه 
خاورمیانه و شمال آفریقا با جذب 57 درصد، همچنان بازار 

اصلی چای سیلان س��ریلانکا محسوب می ش��ود. روسیه و 
کشورهای مستقل مش��ترک المنافع نیز مشتری 21 درصد 
چای سریلانکا بوده اند. بر اساس این گزارش میزان صادرات 
چای س��ریلانکا به ایران 23 درصد کاه��ش یافته و از 39.6 
میلیون کیلو در س��ال 2013 به 30.1 میلیون کیلو در سال 
2014 رس��یده اس��ت. اما واردات چای عراق از سریلانکا از 
22.5 به 24.8 میلیون کیلو افزایش یافته است. حجم واردات 
چای امارات از این کشور نیز از 18 میلیون کیلو به 19 میلیون 

کیلو رسیده است.

کاهش ۲۳ درصدی واردات چای ایران از سریلانکا در سال ۲۰۱۴

سرهنگ تیمور حسینی درباره اینکه آیا عابران پیاده به سبب 
تخلفاتی که انجام می دهند جریمه خواهند شد یا خیر گفت: 
فعلا به جای جریمه عابران پیاده از عنصر و قابلیت اقناع آنان 

استفاده خواهیم کرد. 
وی ب��ا بیان اینک��ه در حال حاضر ب��ه جز توصی��ه و تذکر و 
درخواست از عابران برای رعایت قوانین اقدام دیگری انجام 
نخواهیم داد گفت: خوشبختانه بخش اعظمی از عابران نیز 
به قوانین احترام گذاش��ته و همکاری ه��ای لازم را با پلیس 
دارند. رییس پلیس راهنمایی و رانندگی تهران بزرگ با بیان 

اینکه در حال حاضر جریمه ریالی عابران پیاده منتفی است، 
خاطر نشان کرد: البته عابران نیز باید این موضوع را بدانند که 
اگر در پی بی دقتی یا عدم رعایت قوانین از س��وی خودشان 
 دچار حادثه ای شوند س��هم آنان در تصادفات لحاظ خواهد 
ش��د؛ به عن��وان مثال اگر ی��ک عاب��ر در زمان قرم��ز بودن 
چراغ بخواه��د از عرض خیاب��ان عبور کند و خ��دای نکرده 
حادثه ای برایش رخ ده��د قطعا در بروز این س��انحه مقصر 
 است و سهمش نیز در رس��یدگی های بعدی در نظر گرفته

 خواهد شد.

تصفیه تدریجی بدهی 
پتروشیمی ها به وزارت نفت

مذاکره ترکیه  با شرکت 
صادرات گاز برای تولید برق

چین در جذب سرمایه گذاری 
خارجی، برتر از آمریکا

مدیرعامل شرکت ملی پتروشیمی با اشاره به 
بدهی 12 هزار میلیارد تومانی پتروشیمی ها 
به وزارت نفت از مح��ل تحویل خوراک گفت: 
پتروشیمی ها در حال پرداخت تدریجی بدهی 
خود هس��تند و چون مدت زیادی این پول را 
پرداخت نکرده اند به صورت یکجا نمی توانند 
آن را پرداخت کنند. وی اظهار داش��ت: بدهی 
پتروشیمی ها مربوط به گذشته است که چون 
نقدینگی ندارند آن را نپرداخته اند اما به تدریج 

در حال پرداخت آن هستند. 
وی اف��زود: به عن��وان مث��ال هلدینگ خلیج 
فارس 40 درصد از بدهی خ��ود بابت خوراک 
را پرداخته است و به پرداخت آن ادامه می دهد 
به گونه ای که هلدینگ خلیج فارس مجموعا 
شش هزار و 400 میلیارد تومان بدهی داشته 
اس��ت که  دوهزار و 600 میلیارد تومان آن را 

پرداخته است.

پس از آنکه در اوایل دی ماه اولین قرارداد تولید 
برق بین شرکت صادرات گاز ایران و یک شرکت 
داخلی امضا شد هم اکنون برخی از شرکت های 
تولید برق ترکیه ای به منظور تولید و صادرات 
برق به ترکیه مشغول مذاکره با شرکت صادرات 

گاز ایران هستند. 
مدیرعامل ش��رکت صادرات گاز با بیان اینکه 
ش��رکت های ترکیه ای که هم اکنون در حال 
مذاکره با آنها هس��تیم ش��رکت های توانمند 
و باس��ابقه ای هس��تند، اعلام کرده است این 
ش��رکت ها در ترکیه دارای نیروگاه هس��تند و 
توانمندی فن��ی و مالی آنها به ص��ورت دقیق 
ارزیابی شده است. براس��اس این گزارش مدیر 
عامل ش��رکت ملی صادرات گاز ای��ران دلایل 
اصلی انج��ام صادرات ب��رق را ایج��اد تنوع در 
صادرات گاز عنوان و تصری��ح می کند: یکی از 
راه های متنوع س��ازی در ص��ادرات گاز تبدیل 

آن به برق است.

کنفرانس س��ازمان ملل در تجارت و توس��عه 
)آنکتاد( اع��لام کرد که چین در س��ال 2014 
میلادی با پیش��ی گرفتن بر آمریکا، بیشترین 
س��رمایه گذاری مس��تقیم خارجی در جهان 
را ج��ذب کرده اس��ت. آمریکا از س��ال 2003 
میلادی تاکنون رتبه نخست را در زمینه جذب 
سرمایه گذاری مستقیم خارجی داشته است. 
چین س��ال گذش��ته بیش از 127.6 میلیارد 
دلار سرمایه گذاری مس��تقیم خارجی جذب 
کرده ک��ه این رقم بیش��تر از س��رمایه گذاری 
جذب ش��ده 86 میلیارد دلاری در آمریکا بوده 
است. در س��ال 2013 میلادی، آمریکا بیش از 
230.8 میلیارد دلار س��رمایه گذاری مستقیم 
خارجی جذب کرده بود و این رقم برای چین به 
123.9 میلیارد دلار رسیده بود. سرمایه گذاری 
مستقیم خارجی در آمریکا به پایین ترین سطح 

از سال 2009 میلادی رسیده است. 

افزایش ۳۰ درصدی روابط 
تجاری با چین

دلیل افزایش قیمت 
گوشت گوسفند

مجیدرض��ا حریری درب��اره آخری��ن وضعیت 
مبادلات تجاری ای��ران و چی��ن گفت: بخش 
زی��ادی از کالاهای خدمات��ی در زمین��ه راه، 
نیروگاه و پتروش��یمی از چین وارد می شود. از 
طرفی چین نیز بزرگ تری��ن خریدار میعانات، 
پتروشیمی، مواد معدنی، سنگ های تزئینی و 
سنگ آهن ایرانی است. وی با بیان اینکه حدود 
30 درصد روابط  تج��اری ایران با چین افزایش 
یافته است، ادامه داد: مبادلات تجاری ایران و 
چین نزدیک به 50 میلیارد دلار رسیده است. 
نایب رییس ات��اق بازرگانی مش��ترک ایران و 
چین درباره اینکه حدود 30 درصد کل صادرات 
ایران به چین صورت می گیرد و یک چهارم نیاز 
داخلی کشور از طریق واردات کالاهای چینی 
تامین می ش��ود،گفت: این ارقام نشان می دهد 
اگر ما از کش��وری بیش��ترین خرید را داریم به 
طور طبیعی بیشترین فروش را نیز به آن کشور 

دارا هستیم.

رییس اتحادیه گوشت گوسفند با اعلام اینکه 
هم اکنون هر کیلو گوشت گوسفند با قیمت 26 
هزار و 500 تومان در مغازه ها توزیع می شود، 
گف��ت: افزایش ص��ادرات دام به کش��ورهای 
همسایه باعث شده تا قیمت گوشت گوسفند 
هزار ت��ا 1500 تومان افزایش پی��دا کند. وی 
با بیان اینکه اطلاعاتی را به مقامات مس��وول 
ارس��ال کرده ایم، افزود: اگر تصمیم مناسبی 
برای عدم صادرات دام اتخاذ شود قیمت گوشت 
گوسفند کنترل خواهد شد. ملکی اضافه کرد: 
برخلاف افزایش قیمت گوش��ت گوسفند؛ هر 
کیلو گوشت گوساله مخلوط با قیمت 31 هزار 
تومان و هر کیلو ران گوس��اله 33 هزار تومان 
به فروش می رس��د. وی تصریح کرد: در اواخر 
 بهمن ماه و اواسط اس��فند با ورود بره های نو

 و کنترل حجم صادارت دام قیمت انواع گوشت 
روند نزولی خواهد یافت.

بهره برداری از چهار نیروگاه با هش��ت واحد نیروگاهی با هزینه 
دوهزار و 128 میلیارد ری��ال و 907.6 میلیون یورو در دهه فجر 
آغاز می شود. واحدهای پنج و ش��ش بخش گاز نیروگاه سیکل 
ترکیبی توسعه خرمش��هر )خصوصی( به ظرفیت هر یک 162 
مگاوات )درمجموع 324 مگاوات( در خوزستان با هزینه کل 130 
میلیون یورو ازجمله این واحدهای جدید است. در ایام دهه فجر 
امس��ال واحدهای یک و دو بخش بخار نیروگاه سیکل ترکیبی 
پره سر )خصوصی( نیز به ظرفیت هر یک 160 مگاوات )درمجموع 
320 مگاوات( در گیلان با هزینه کل 575.6 میلیون یورو آماده 

بهره برداری است. همچنین دو واحد بخش بخار نیروگاه سیکل 
ترکیبی آبادان هر یک به ظرفیت 160 مگاوات )درمجموع 320 
مگاوات( در خوزستان با هزینه 138 میلیون یورو و 965 میلیارد 
ریال در ایام دهه فجر به بهره برداری می رس��د. براس��اس اعلام 
شرکت مادرتخصصی مدیریت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق 
ایران )توانیر(، دو واحد بخش گاز نیروگاه سیکل ترکیبی ایرانشهر 
نیز درمجموع به ظرفیت ح��دود 320 مگاوات در سیس��تان و 
بلوچس��تان با هزینه 64 میلیون یورو و یک هزار و 253 میلیارد 

ریال در این ایام آماده بهره برداری است.

بر اس��اس آمارهای اعلامی از س��وی وزارت صنعت معدن و 
تجارت میزان س��رمایه گذاری انجام ش��ده در این طرح ها 
بالغ ب��ر 51 ه��زار و 244 میلیارد ریال اس��ت و ب��ا افتتاح این 
 طرح ها برای بیش از 15 هزار و 390 نفر اش��تغال مستقیم

 ایجاد می شود. 
در دهه فجر امسال، استان های خراسان رضوی با 62 طرح، 
البرز با 30 طرح، گلستان و چهارمحال و بختیاری با 28 طرح، 
بیش��ترین تعداد طرح های قابل افتتاح صنعتی و معدنی را 

دارا هستند. 

در این مدت استان هایی مانند لرس��تان بالغ بر هفت هزار و 
513 میلیارد ریال، مرکزی شش هزار و 514 میلیارد ریال، 
کرمان ش��ش هزار و 380 میلی��ارد ریال بیش��ترین میزان 
س��رمایه گذاری را از نظر افتتاح طرح های صنعتی و معدنی 
داشته اند. همچنین در استان های خراسان رضوی برای هزار 
و 291 نفر، اصفهان برای هزار و 252 نفر، قزوین برای هزار و 
155 نفر بیشترین اشتغال زایی از نظر بهره برداری طرح های 
صنعتی و معدنی در سی و هفتمین سالگرد پیروزی دهه فجر 

انقلاب اسلامی را دارند.

افتتاح ۴۰۰ طرح صنعتی و معدنی در سراسر کشوربهره برد اری از ۸ واحد جدید نیروگاهی ایران همزمان با دهه فجر

جریمه ریالی عابران پیاده منتفی است

اقتصاد روسیه در سال ۲۰۱۵ 
وارد رکود می شود

به گزارش اصفهان زیبا و  به نقل از پایگاه خبری اینترفکس، وزیر اقتصاد 
روسیه گفت: انتظار می رود، تولید ناخالص داخلی روسیه برای سال جاری 
میلادی تا 3 درصد کاهش داشته باشد، این در حالی است که بیش از این، 
تحلیگران اقتصادی  4 تا 5 درصد کاهش رش��د اقتص��ادی را پیش بینی 

کرده بودند.
 در همیمن حال، الکس��ی یولی کایف گفت، به دلیل سقوط قیمت نفت و 
تحریم های غرب علیه روس��یه، برای اولین بار بعد از سال 2009 میلادی 

خواهد بود که این کشور وارد رکود می شود. 
همچنین وزیر اقتصاد روسیه به خبرگزاری های روسیه اعلام کرده که رقم 
پیش بینی شده توسط او، نوعی آمار محافظه کارانه در مقایسه با آمارهای 

پیش بینی شده است. 

اخبـار  

پیش بینی بانک جهانی
 از درآمد ایران

بانک جهانی طی گزارش��ی نوشت با توجه به قیمت نفت در 
بازار جهانی و رسیدن قیمت هر بشکه نفت برای تحویل در 
 ماه اوت به 56 دلار، نمی توان امید چندانی به ترمیم قیمت ها 
داش��ت. این نهاد بین المللی وضعیت درآم��د نفتی ایران را 
به این شرح تحلیل کرد: در ایران تحولات سیاسی به اندازه 
قیمت نفت اهمیت خواهد داش��ت. اگر توافق هس��ته ای با 
گروه 1+5 به دس��ت آید و تحریم های نفتی برداشته شود، 
 صادرات نفت این کشور تا سال 2017 به رقم پیش از تحریم ها

باز خواهد گش��ت. در حالی که نفت ح��دود 80 درصد کل 
درآمدهای صادراتی و 50 ت��ا 60 درصد درآمدهای دولت را 
تشکیل می دهد، اقتصاد ایران ممکن است در این وضعیت 
رشد قابل توجهی را شاهد باشد. در صورت عدم حصول توافق 
جامع، نفت ارزان به معنای کاهش 60 درصدی درآمدهای 
ایران و رسیدن آن از 120 میلیارد دلار در سال 2011-12 
به 23.7 میلیارد دلار در س��ال 2015 خواهد بود. بر اساس 
این سناریو، کاهش حدود 20 درصدی تولید ناخالص داخلی 
ایران مورد انتظار خواهد بود و رشد تولید ناخالص داخلی این 
کشور را از یک ونیم درصد سال قبل به صفر خواهد رساند و 
اقتصاد ایران به کوچک تر ش��دن خود ادامه خواهد داد. این 
مساله موجب فشار شدید تورمی، افزایش بیکاری، کسری 

بودجه و افت ارزش ریال خواهد شد.

خبــر اول

مصطفی
مصری پور



این هفته در نگارخانه نگاه نو؛

 دایره هایی که با نگاه به آن
 سر در گم می شوید

وحید عالم: این هفته نمایشگاه 13 اثر نقاشی از بهار محمدیان به مدت 
یک هفته به نمایش درآمده است. بهار محمدیان فعالیت های هنری خود 
را از حدود 10 سال پیش آغاز کرده و به طور حرفه ای نزدیک به پنج سال 
است که کار با پاس��تل و رنگ روغن و اکرولیک را شروع کرده است. وی 
سبک رئال را به صورت حرفه ای کار کرده و اکنون از بین دو سبک آبستره 

و امپرسیونیسم، با سبک »سیرکل آرت« به خلق آثارش می پردازد.
 »س��یرکل آرت« س��بکی اس��ت آمریکای��ی ک��ه بس��یار ش��بیه ب��ه 
نقاش��ی های کودکانه و مملو از دایره های رنگی اس��ت. وی درباره علت 
انتخاب س��بک س��یرکل آرت و به کارگیری دایره در کارهایش معتقد 
اس��ت که در علم روانشناس��ی دایره، نمادی از احساس��اتی است که در 
یک محیط بس��ته بروز پیدا می کند و این مطلب ب��ه او در خلق آثارش 
بس��یار کرده اس��ت.کارهای او عاری از هرگون��ه ظری��ف کاری بوده و 
بدون اس��تثنا یا با دس��ت و یا با قلموهای بزرگ کار ش��ده و فوق العاده 
 در هم هس��تند. در نقاش��ی هایی که ب��ه مثابه یک پازل ب��ه هم ریخته
 می ماند، رنگ ها ترکیب بندی خیلی خاصی با هم یافته اند و اگر به دایره ها

نگاه کنید، کاملا سر در گم می شوید. 
این دایره ها و احساس��ات ابراز نش��ده ب��ه عقیده محمدی��ان دو قطبی 
بودنی را نش��ان می دهد که در جامعه ایران به اشتباه آن را یک بیماری 
 می دانن��د، در صورتی همه انس��ان ها ب��ه نوعی دوقطبی هس��تند. در 
 این باره محمدی��ان در گفت وگو با خبرنگار اصفهان زیبا اظهار داش��ت:

دو قطبی بودن یعنی اینکه یک نفر دو ش��خصیت داش��ته باشد؛ یعنی 
بین آن چه هس��ت و آنچه می خواهد باش��د تمایز و تف��اوت می بیند و 
چنین حالتی از نظر من نه بیماری، بلکه یک نوع به ش��ناخت رس��یدن 
اس��ت؛ ش��ناختی که هیچ وقت به نتیجه نخواهد رس��ید و باید بدانیم 
 همه ما چنی��ن حالتی داری��م، با ای��ن تفاوت ک��ه برخی آن را نش��ان 
می دهیم و عده ای آن را نمایان نمی کنیم و البته بعضی از ما هم اساسا 
آن را درک نمی کنیم. نقاش��ی های من دقیقا این سه نوع رفتار در قبال 
دوقطبی بودن را ترسیم می کند، به طوری که هر کس با دیدن کارها آن 

قسمتی از درون خود را که گم شده است را در کارها پیدا می کند.
وی در تبیی��ن تف��اوت بی��ن س��بک های��ی نظی��ر س��یرکل آرت ب��ا 
 رئ��ال گفت: اگ��ر در آث��ار نقاش��ان قدیم��ی تا نقاش��ان معاص��ر که از 
س��بک های��ی نظی��ر س��یرکل آرت در کارهایش��ان بهره جس��ته اند 
 دقت کنید، متوجه می ش��وید که اکث��را از رنگ های ناپخته اس��تفاده 
می کنند؛ چرا ک��ه نمی خواهند میزان حرفه ای بودنش��ان را به نمایش 
بگذارند، بلکه آنچه به نمایش در می آید تفکر آن هنرمند و نقاش اس��ت 
و من نیز به عنوان نقاش��ی با این س��بک خواس��تم درک متقابلی که از 
اطرافیانمان داریم را ب��ه نمایش بگذارم، نه می��زان حرفه ای بودن خود 
را.یکی از نکات قابل توجه این نمایشگاه این است که نه عنوان دارد و نه 

کارهای آن اسم یا امضا. 
محمدیان این را یکی از بزرگ ترین المان های این نمایش��گاه  می داند 
و معتقد است که موجب می ش��ود هیچ کدام از کارها شخصی و محدود 
نشود. علاقه مندان براي بازدید از این نمایشگاه مي توانند تا چهارشنبه، 
15 بهمن، همه روزه از س��اعت 16 الي 20 به محل این نگارخانه واقع در 

خیابان آبشار سوم، خیابان مسرور، کوچه باغ ارم مراجعه کنند.
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

آیین تجلیل از سازمان ها و ادارات اصفهان در 

زهره
قندهاری

حمایت از جامعه المصطفی العالمیه اصفهان 
با حضور نماینده ول��ی فقیه حضرت آیت الله 
طباطبایی نژاد و رییس جامعه المصطفی قم 

در این مرکز برگزار شد.
نماینده ولی فقیه و امام جمعه اصفهان اظهار 
داشت: تاسیس جامعه المصطفی العالمیه موجب صدور انقلاب 
به همه جهان می شود. نماینده ولی فقیه و امام جمعه اصفهان 
 با اعتقاد بر اینکه در سوریه تا حدودی با مشقت هایی که در راه 
جامعه المصطفی است آشنا شدم، تصریح کرد: در سوریه 150 
طلبه از شاگردان من بودند و برخی از آنها به خاطر وجود مقدس 

حضرت امام رحمت الله علیه از کشورهای آفریقایی آمده بودند 
و شیعه شدند. 

وی با تاکید بر اینکه پس از پیروزی انقلاب اس��لامی هزار نفر از 
کشورهای مختلف به دین اس��لام گرایش پیدا کرده اند و شیعه 
 ش��دند، اذعان داش��ت: متاس��فانه در جامعه ما به این موضوع 
بی توجهی شده است و افرادی که دم از ولایت می زنند امروزه 

نتوانستند یک نفر سنی را شیعه کنند.
آیت الله طباطبایی نژاد با بیان اینکه وهابیون پنج سال به تربیت 
افراد مبادرت می کنند، تصریح کرد: س��اختن خانه و مسجد از 
جمله کارهایی اس��ت که برای وهابیون انجام می ش��ود تا آنها 

سفیر وهابیت شوند.

در ادامه این آیی��ن، آیت الله علیرض��ا اعراف��ی، رییس جامعه 
المصطفی العالمیه قم با تاکید بر اینکه برای نخس��تین بار پس 
از پیروزی ش��کوهمند انقلاب اس��لامی بیش از 120 کشور در 
حال تحصیل عل��وم دینی هس��تند، اظهار داش��ت: میلیون ها 
 نفر به برکت انقلاب اس��لامی ایران به س��مت معارف اهل بیت 

علیه السلام گرایش پیدا کرده اند.
وی با اشاره به اینکه درکشورهای آفریقایی بیش از10 میلیون 
روحانی مسلمان وجود دارد، گفت: گسترش دین مقدس اسلام 

از شرق تا غرب رواج دارد و روز به روز در حال افزایش است.
وی اضاف��ه ک��رد: امروز اش��رار غرب��ی بای��د مش��اهده کنند 
 که مس��لمانان چگونه به نش��ر معارف اهل بیت علیه الس��لام 
 م��ی پردازن��د و در این زمین��ه از هی��چ کوشش��ی فروگذاری 
نمی کنند. آیت الله اعرافی با بیان اینک��ه بیش از نیمی از مردم 
دنیا هندو و از مذاهب مختلف هستند، اظهار داشت: مسلمانان 
در ایران  شاخص هایی برای توسعه معنوی تعریف کرده اند که 

بر مذاهب مختلف ارجحیت دارد.
وی تاکید کرد: ایران اسلامی باید بر خود ببالد که شاخص های 
توسعه معنویش حرف اول را در دنیا می زند و متاسفانه در هیچ 
کدام از کشورهای پرزرق و برق دنیا چنین شاخص هایی وجود 
ندارند. رییس جامعه المصطفی العالمیه قم، ایرانیان را پرچم دار 
دنیا و آخرت دانست و افزود: شما ایرانیان بدانید که با گسترش 
دین اس��لام نه تنها دنیایتان را از دست نداده اید، بلکه آخرت را 

نیز برای خود می خرید.
آیت الله اعرافی با اش��اره به اینکه بیش از 50 هزار نفر از طلاب 
خارجی به زبان فارسی صحبت می کنند، ابراز داشت:30 هزار 
طلبه از 120 کش��ور جهان از جامعه المصطفی فارغ التحصیل 
ش��ده اند و 30 هزار نفر نیز در حال تحصیل هستند. وی اضافه 
کرد: این ظرفیت تنها می تواند برای کش��ور پاکستان باشد، در 
حالی که برای کل دنیاست و ما باید زمینه بیشتری برای توسعه 

و گسترش دین اسلام فراهم آوریم.
رییس جامعه المصطف��ی العالمیه قم گفت: از زمان تاس��یس 
جامعه المصطفی العالمیه تاکنون هشت سال می گذرد، اما ما راه 
40 ساله را پیمودیم و به فضل الهی در سال های آینده ظرفیت 
طلاب خارجی را به 10 برابر می رسانیم تا موج گرایش به اسلام 

و اهل بیت علیه السلام در همه دنیا طنین انداز شود.
در ادامه ای��ن آیین، رییس جامعه المصطف��ی العالمیه اصفهان 
اظهار داش��ت:600 طلب��ه از 34 ملیت در جامع��ه المصطفی 

اصفهان مشغول تحصیل هستند. 
حجت الاسلام و المس��لمین ملکی در مراس��م تقدیر و تجلیل 
از ارگان ها و س��ازمان های حامی جامعه المصطفی العالمیه با 
بیان این مطلب افزود: این طلاب در چهار ح��وزه به تحصیل و 
تدریس مشغول هس��تند. در این مرکز طلاب فارغ التحصیل از 
45 ملیت هس��تند.رییس جامعه المصطفی العالمیه اصفهان با 
بیان اینکه برخی از این طلاب در سطح سه و چهار حوزه علمیه 
 تحصیل می کنند، تصریح کرد: بیش از50 هزار نفر از کل طلاب 
جامعه المصطفی زبان و ادبیات فارس��ی را آم��وزش دیده اند. 
طلاب جامع��ه المصطفی 7 تا 9 م��اه به آموزش زبان فارس��ی 
مبادرت می کنن��د. وی با اعتق��اد بر اینکه جامع��ه المصطفی 
العالمیه به ساخت خانواده مبلغ مبادرت کرده است، خاطرنشان 
ک��رد: طلبه ه��ا در حوزه خواه��ران در س��ه مقط��ع کاردانی، 
کارشناسی و کارشناسی ارشد مشغول تحصیل هستند. رییس 
جامعه المصطفی العالمیه اصفهان با بیان اینکه امن ترین شهر 
برای فعالیت های طلاب خارج از کش��ور اصفهان است، اذعان 
داشت: مردم اصفهان از گذش��ته های دور برای طلاب ارزش و 
منزلت قائل بودند و هنوز که هنوز است اصفهانی ها این منزلت 
را حفظ کرده اند. حجت الاسلام ملکی بیان کرد: 280 مبلغ در 
جامعه المصطفی العالمیه وجود دارد که در حوزه های پژوهشی 

و تربیتی مشغول فعالیت هستند.

در آیین تجلیل از ادارات حامی جامعه المصطفی العالمیه اصفهان مطرح شد؛ 

طلبه های خارجی 120 کشور در حال تحصیل علوم دینی هستند

کارشناس مسائل اروپا و آمریکا:

بایکوت رسانه ای نامه، نشانه هدف گیری درست رهبری ا ست
فیلم فجر چشم انتظار قوکاسیان 

حال زاون سینمای ایران خوب است
قدیری ابیانه/ فارس: تلاش برای سانسور این پیام یک امر طبیعی 
با توجه به ماهیت حکام و رسانه های غربی است که این رسانه ها 
تحت سلطه صهیونیست ها هستند و در حقیقت اینها سعی کرده اند 
مردم کشور خودش��ان را سانس��ور کنند و نگذارند که جوان ها و 

مردم شان این پیام را بشنوند.
موسسه ای چون گوگل امکان جست وجوی این پیام را که مشخص 
شود کدام سایت ها و شبکه های اجتماعی به آن پرداختند مسدود 
کرده اس��ت. این نش��ان می دهد که مقام معظم رهبری درست 

هدف گیری کرده اند و نقطه ای را هدف ق��رار داده اند که اگر این 
نقطه برای افراد روشن شود، مقدمه ای خواهد بود بر آگاهی افراد، 
نه تنها نسبت به اسلام، بلکه نسبت به ماهیت خود رسانه های غربی؛ 
چرا که درصورت مطالعه اسلام، از اینکه ببینند اسلام چقدر با آنچه 
آنها معرفی کرده اند متفاوت است، غافلگیر خواهند شد و آنها سعی 
کرده اند چه زیبایی هایی را زشت جلوه دهند یا جلوی دیده شدن 
این زیبایی ها را بگیرند و این می توان��د موجب خنثی و بی اعتبار 

شدن این رسانه ها نزد افکار عمومی غرب شود.

این روزها و همزمان با برگزاری س��ی و س��ومین جش��نواره 
بین الملل��ی فیلم فجر جای خال��ی زاون قوکاس��یان، منتقد 
باس��ابقه س��ینمای ایران که در بیمارستان بس��تری و رو به 

بهبودی است، حس می شود. 
به گزارش مهر، زاون قوکاس��یان چهره ش��ناخته شده عرصه 
نقد س��ینمای ایران اس��ت که به عنوان منتق��دی تاثیرگذار 
 در بی��ش از س��ه ده��ه گذش��ته س��ینمای ای��ران، فعالیت 

داشته است. 

قوکاسیان چندی است که به دلیل بیماری نتوانسته به فعالیت 
مستمر و تاثیرگذار خود در عرصه نقد ادامه دهد.

وی پس از انتقال به خارج از کش��ور جهت طی کردن مراحل 
درمانی بیماری خود، به ایران بازگشت و در حال حاضر نیز در 

بیمارستان الزهرا در شهر اصفهان بستری است.
خوشبختانه طبق گفته نزدیکان قوکاسیان، حال این منتقد 
با سابقه سینمای ایران رو به بهبودی است و او به از سرگیری 

فعالیت های کاری و حرفه ای خود امیدوار است.

نگارخانه

ضحا قدوسی: کارگاه آموزشی دو روزه تئاتر در اصفهان با حضور 
پروفسور روبن بابایان و جمعی از هنرمندان تئاتر در موسسه بازیگر 
برگزار شد. روبن بابایان اظهار داشت: هنر تئاتر در تمام دنیا زنده و 
پویاست و با این هنر می توان با مردم صحبت کرد. وی با اشاره به 
اجرای نمایش��نامه های بزرگ دنیا گفت: تئاتر باید بتواند با مردم 
ارتباط برقرار کند و در این ارتباط حتی در اجرای آثار و نمایشنامه های 
نویسندگان بزرگ دنیا چون آثار شکس��پیر باید بتوان با امروزی 
کردن و افزودن المان های زندگی امروز به آن، ارتباط بیش��تری 
با مخاطب برقرار کرد. وی افزود: می توان نمایش��نامه های بزرگی 
چون هملت و مکبث و... را عیناً همانگونه که نوشته شده اند برای 
مخاطبان در سراس��ر دنیا به اجرا درآورد، اما مسلما رابطه ای که 
متون این نمایشنامه ها با انسان امروزی برقرار می کند نمی تواند 

چندان موثر باشد.

    تئاتر، هنری زنده و در حال سیر و تحول است
وی خاطرنش��ان کرد: تئاتر هنر زنده ای است که همیشه در حال 
سیر و تحول است و تئاتری که انجام می شود و به اتمام می رسد 
دیگر قابل تکرار نیس��ت و فیلمی که از آن تهیه ش��ده است دیگر 
تئاتر نیست بلکه به فیلم تبدیل شده اس��ت. وی تاکید کرد: باید 
س��عی کنیم تا با تئاتر با مردم ارتباط برقرار نماییم و این ارتباط و 

زنده بودن تئاتر است که سبب پویایی تئاتر می شود و این هنر باید 
همیشه پویا باشد.پروفسور روبن بابایان با اشاره به بازی بازیگران و 
نقش آنان در آفرینش یک تئاتر، افزود: باید بازیگر بر روی صحنه 
نقش را مال خودش کند تا آن را برای مخاطب باورپذیر کند، نه آنکه 
ادای یک نقش را درآورد. وی ادامه داد: یک بازیگر باید مانند یک 
کودک باورپذیر و دوست داشتنی به ایفای نقش بپردازد و کودکان 
شاید بهترین بازیگران باشند؛ چون نقش خود را باور می کنند نه 
بازی. این هنرمند در ادامه کارگاه روز اول به موضوع تئاتر کارگاهی 
پرداخت و سوالات حضار را در این خصوص پاسخ داد. در روز دوم 
این کارگاه که جمعه 10 بهمن ماه93 در م��وزه خط با محوریت 
تئاتر عروسکی برگزار شد ، تئاتر رویای کفش به کارگردانی مرضیه 
اشرفیان به اجرا درآمد که مورد توجه این هنرمند قرار گرفت و به 
بیان نکاتی در خصوص این تئاتر پرداخت.گفتنی است؛ پروفسور 
روبن بابایان )صاحب کرس��ی تئاتر عروس��کی دانش��گاه دولتی 
ارمنستان و رییس یونیما کشور ارمنستان ( میهمان ویژه جشنواره 
بین المللی تئاتر فجر امسال است. وی به دعوت خانه تئاتر حوزه 
هنری اصفهان و معاونت فرهنگی دانش��گاه آزاد اس��لامی واحد 
اصفهان )خوراسگان( برای برگزاری کارگاه دو روزه آموزشی تئاتر 
با موضوع تئاتر کارگاهی و تئاتر عروسکی، در روزهای پنجشنبه و 

جمعه نهم و دهم بهمن ماه 93 به اصفهان آمده بود.

نمایشگاه گروهی هنرهای دس��تی آذر آقایی و زهرا صدیقیان در 
گالری شماره یک کتابخانه مرکزی اصقهان برگزار شده است.

آذر آقایی بسیار علاقه مند به نقاش��ی و یک هنرمند تجربی است 
 که بازدید از یک گالری در س��ال های نوجوانی او را به فضای هنر 
علاقه مند می کند. همچنین زهرا صدیقی��ان دیگر هنرمند این 
نمایش��گاه فارغ التحصیل کارشناس��ی کامپیوتر است که از دوره 
راهنمایی نقاش��ی رنگ روغن کار می کرده، ولی به مرور زمان از 
فضای نقاش��ی به عالم هنرهای دستی س��وق پیدا می کند تا این 
هفته اولین تجربه برگزاری نمایشگاه آثارش را به طور مشترک با 
آذر آقایی تجربه کند. در این نمایش��گاه 28 اثر شامل انواع پتینه، 

کاش��ی معرق و ویترای در ابعاد و طرح ه��ای گوناگون به نمایش 
گذاشته شده است. کارهای کاشی معرق حاصل زحمات چندین 
ساله صدیقیان است که برای دکوراسیون منزل بسیار زیبا و شیک 
هستند. گذشته از آن در کنار هم قرار گرفتن کارهای ویترای که 
متریال اصلی آن شیشه است در کنار کارهایی که از سنگ وکاشی 
هستند به نوعی پارادوکسی هنری به این نمایشگاه بخشیده است. 
علاقه مندان به هنرهای دستی جهت بازدید از این آثار می توانند 
تا پنجش��نبه 16 بهمن ماه به محل این نگارخانه واقع در خیابان 
باغ گلدسته، جنب هشت بهش��ت، روبه روی پارک شهید رجایی 

مراجعه کنند.

پروفسور روبن بابایان در کارگاه آموزشی تئاتر: 

هنر تئاتر در تمام دنیا زنده و پویاست
این هفته در گالری شماره یک کتابخانه مرکزی؛

رویارویی سنگ و شیشه
اخـبار از برد ذوب آهن تا باخت سپاهان

از پلـن بي تا بـي پلنـي 

روایت حاج 
پهلوون از ورود 
امام )ره( به وطن

 مرور خاطرات 12 بهمن سال57 
در گفت وگو با محمدرضاطالقانی

6

از برد ذوب آهن تا باخت سپاهان

از پلـن بی تا بـی پلنـی

جام ملت های آسیا 2۰15
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اطلاعیه منطقه  پانزده شهرداری اصفهان )خوراسگان( 

روابط عمومی منطقه 15شهرداری اصفهان )خوراسگان( سازمان خدمات موتوری شهرداری اصفهان 

)نوبت دوم ()نوبت اول(  آگهی مناقصه عمومی 
1-دستگاه مناقصه گذار: سازمان خدمات موتوری شهرداری اصفهان 

2-موضوع مناقصه: واگذاری خدمات کلیه غرفه های واحد تعمیرات و نگهداری ش��ماره یک سازمان همراه با تامین 
قطعات مورد نیاز

3-زمان و محل دریافت اسناد مناقصه: از تاریخ انتشار آگهی لغایت پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 93/12/12 
دبیرخانه ستاد مرکزی سازمان واقع در اصفهان، خیابان سروش  خیابان مصلی-کوچه شاهزاده ابراهیم. 

4-زمان ارسال پیشنهادات: تا پایان وقت اداری روز چهارشنبه 93/12/13.
 5-س��ازمان در رد یا قبول یک یا تمام پیش��نهادها مختار اس��ت و در صورت رد پیشنهاد سپرده توسط سازمان مسترد

 می گردد. 
6-محل انجام موضوع مناقصه: جاده ارغوانیه- گردنه زینل - واحد تعمیرات و نگهداری شماره یک سازمان خدمات 

موتوری شهرداری اصفهان.
7-کلیه پیش��نهادات جهت تعیین نفر یا نفرات برنده س��اعت 16:00 مورخه 93/12/14 در محل ستاد مرکزی سازمان 

بازگشایی می گردد. 
8-ارایه سپرده )تضمین( شرکت در مناقصه از طریق ضمانت معتبر بانکی در وجه سازمان یا واریز وجه نقد به حساب 

سازمان به شماره 15911885/00 نزد بانک ملت شعبه اصفهان الزامی است. 
www.isfahan.ir/khadamatmotori سایت مرتبط جهت اعلان آگهی

تلفن: 03134455106-03134456060

پیرو اطلاعیه منتش��ر ش��ده در روزنامه اصفهان زیبا به ش��ماره 2269 مورخ چهارشنبه 
93/10/10 نظ��ر ب��ه اینکه پلاک مس��کونی - تجاری به پلاک ثبت��ی 5378/4 بخش 5 
ثبت اصفهان متعلق به آقای احمد قربانی واقع در فلکه خوراس��گان خیابان اباذر مقابل 
بهداری در مس��یر ط��رح عمرانی مجموعه تج��اری – اداری خان ق��رار دارد و هیات 
کارشناسان رسمی دادگستری ضمن بازدید از محل نسبت به ارزیابی آن اقدام و نظریه 
شماره93/125 مورخ 93/10/6 را صادر نموده اند، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح 
و براب��ر ماده 8 لایحه قانونی نحوه خرید و تمل��ک اراضی و املاک برای اجرای طرح 
های عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 1358/11/17، بدینوسیله به نامبرده بالا و 
کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت 15 روز از تاریخ نشر این این 
آگهی جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناس��ی به ش��هرداری منطقه 15)خوراسگان( 

واقع در خیابان جی شرقی شهرداری منطقه 15   مراجعه نمایید.
 بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.



مسابقه هفته)10(

برگزیدگان مسابقه )شماره 9(: 
1- مجيد اميرشاهي 
2- فاطمه ابراهيمي

برگزیدگان برای دریافت هدایای خود از دو هفته بعد از اعلام نامشان در 
روزنامه، با در دس��ت داشتن كارت شناس��ایي به روابط عمومی سازمان 

فرهنگي تفریحي شهرداري اصفهان مراجعه كنند. 
متن زیر طرح مس��ابقه  ای است با همكاري س��ازمان فرهنگي تفریحي 
ش��هرداري اصفهان و روزنامه اصفهان زیبا كه این هفته توسط مجتمع 
فرهنگي ورزش��ي امام خميني)ره( ارائه شده اس��ت. شركت  كنندگان 
حداكثر تا پایان این هفته فرصت دارند تا عدد گزینه صحيح را به همراه 
نام و نام خانوادگی  خود به شماره 30004845  ارسال كنند تا در صورت 

پاسخ صحيح به قيد قرعه هدایایي دریافت كنند.

   گزيده اي از وصيت نامه امام خميني )ره(
ما ملت های مظلوم دنيا مفتخریم كه رسانه های گروهی و دستگاه های 
تبليغات جهانی،  ما و همه مظلومان جهان را به هر جنایت و خيانتی كه 
ابرقدرت های جنایتكار دستور می دهند متهم می كنند. كدام افتخار بالاتر 
و والاتر از اینكه آمریكا با همه ادعاهایش و همه ساز و برگ های جنگی اش 
و آن همه دولت های سرسپرده اش و به دست داشتن ثروت های بی پایانِ 
ملت های مظلوم عقب افتاده و در دست داشتن تمام رسانه های گروهی، 
در مقابل ملت غيور ایران و كشور حضرت بقيه الله )ارواحنا لمقدمه الفداء( 
آنچنان وامانده و رسوا شده است كه نمی داند به كه متوسل شود! و رو به 
هركس می كند جواب رد می ش��نود! و این نيست جز به مددهای غيبی 
حضرت باری تعالی )جلَّت عظمتُه( كه ملت ها را به ویژه ملت ایران اسلامی 

را بيدار نموده و از ظلمات ستم شاهی به نور اسلام هدایت نموده.
من اكنون به ملت های ش��ریف س��تمدیده و به ملت عزیز ایران توصيه 
می كنم كه از این راه مستقيم الهی كه نه به شرق ملحد و نه به غربِ ستمگرِ 
كافر وابسته است، بلكه به صراطی كه خداوند به آنها نصيب فرموده است 
محكم و استوار و متعهد و پایدار و پایبند بوده و لحظه   ای  از شكر این نعمت 
غفلت نكرده و دست های ناپاک عمال ابرقدرت ها، چه عمال خارجی و چه 
عمال داخلی بدتر از خارجی، تزلزلی در نيت پاک و اراده آهنين آنان رخنه 
نكند؛ و بدانند  كه هرچه رس��انه های گروهی عالم و قدرت های شيطانی 
غرب و شرق اشتلم می زنند دليل برقدرت الهی آنان است و خداوند بزرگ 
س��زای آنان را هم در این عالم و هم در عوالم دیگر خواهد داد.  »إنَّه ولی 

النِّعَم وبيِدِه ملكوتُ كلِّ شیءٍ«.
از كتاب وصيت نامه امام،  تدوین عليرضا اسماعيلي جمكراني )صفحه 18(

   سوال مسابقه:
در وصيتنامه ام��ام خميني )ره( چه كس��ي به عنوان )صاحب كش��ور 

جمهوري اسلامي ایران( معرفي شده است؟
1: امام خمينی )ره( 

2: حضرت بقيه الله )ارواحنا لمقدمه الفداء( 
3 : ولایت فقيه

4: مردم و رهبری

معاون غذا و داروی استان اصفهان در نشست 
خبری ارتقای س��طح كيفی و كمی بهداشت 
و درمان عموم مردم با اش��اره به وظيفه اصلی 
معاونت غ��ذا و دارو كه حفظ و ارتقای س��طح 
ایمنی و س��لامت محصولات غذایی، دارویی، 
آرایشی و بهداشتی است، عنوان كرد: بهترین 
راه برای كنترل این اقلام، نمونه برداری از محصول عرضه شده 

در بازار است.

   ميزان تجويز دارو در کشور ما بالاست
دكتر عباس جعفریان طی سخنانی پيرامون عملكرد معاونت 
غذا و دارو، به وضعيت تجویز داروها توسط پزشكان پرداخت و 
اظهار كرد: متاسفانه در كشور ما ميزان تجویز دارو بالاست كه 

بخشی از آن به دليل درخواست مردم است.
وی علاوه بر تجویز بالای دارو توسط برخی از پزشكان، مصرف 
نادرست داروها توسط مردم را یک معضل جدی خواند و گفت: 
فرهنگ غلط مردم در استفاده از داروها مسبب جواب ندادن 

داروها تا 40 درصد شده است.
دكتر عباس جعفریان بحث تجویز دارو را از اولویت های اصلی 
سازمان بهداش��ت جهانی در دو دهه اخير عنوان كرد و گفت: 
رویكرد این سازمان تجویز منطقی دارو است كه خوشبختانه 
در اصفهان، معاونت غذا و دارو با جلساتی كه با پزشكان دارد، 

باعث پایين آمدن تجویز اقلام دارویی شده است.
وی با اشاره به اینكه اصفهان فعال ترین استان كشور در حوزه 
نظارت بر دارو است، خاطرنشان كرد: ساليانه 7 ميليون نسخه 
پزشک در این استان كنترل می شود كه این ميزان 60 درصد 
از كل نسخه های بررسی شده در كش��ور را به خود اختصاص 

داده است.

    80 درصد از شکايات به معاونت غذا و دارو به علت 
گران فروشی دارويی است

جعفریان با اشاره به بيشترین ش��كایات مردم به معاونت غذا 
و دارو ك��ه در زمينه تجوی��ز آنتی بيوتي��ک و كورتون ها و نيز 
گراني دارو بوده اس��ت، اظهار كرد: با جلس��اتی كه با پزشكان 
داشته ایم، در زمينه تجویز آنتی بيوتيک و كورتون ها تاكيدات 

لازم برای ارائه كمتر آن شده است و درخصوص گران فروشی 
داروها كه در اصل 80 درصد از ش��كایات ما را شامل می شود، 
باید گفت؛ نوس��انات قيمت داروها به خصوص افزایش قيمت 
آن باعث ایجاد سوءتفاهم برای مردم شده است؛ به طوری كه 
آنها با دیدن قيمت دارو بر روی آن، در صورت متفاوت بودن با 
آنچه خریده ان تصور می كنند كه به داروخانه بهای بيشتری 
پرداخ��ت كرده ان��د و در نهایت همين اخت��لاف قيمت باعث 
 شكایت شده اس��ت. این در حالی اس��ت كه تنها 11 درصد از 

این گونه شكایات قابل احراز است.  

   عرضه داروهای گياهی توس�ط عطاری ها ممنوع 
است

وی اش��اره ای هم به وضعيت عطاری ها كرد و با بيان اینكه در 
حال حاضر برخی از عطاری ها ضم��ن عرضه گياهان دارویی، 
اقدام به فروش داروهای گياهی می كنند، تصریح كرد: عرضه 
داروهای گياهی توسط عطاری ها ممنوع و پيگرد قانونی دارد. 
این مقام مسوول تشخيص و درمان را از دیگر تخلفات برخی 
از عطاری ها ذكر كرد و یادآور ش��د: تش��خيص و درمان جزو 
وظایف این صنف تعریف نش��ده و در صورت مش��اهده با آنها 

برخورد خواهد شد.

   تامي�ن دارو و تجهي�زات بيماران؛ مح�ور برنامه 
تحول نظام سلامت

مدیر نظارت ب��ر داروی معاونت غذا و داروی دانش��گاه علوم 
پزشكی اصفهان نيز با اشاره به وجود  700 داروخانه خصوصی 
در سطح استان كه نزدیک به 400 واحد از آن در شهر اصفهان 
در حال خدمت رسانی است، خاطرنش��ان كرد: از داروخانه ها 
بازدیدهای ساليانه صورت می گيرد كه امسال بيشتر تاكيد ما 
بر حضور مسوول فنی در داروخانه ها بود كه حدود 90 درصد 

داروخانه ها رعایت می شود.
دكتر حس��ن جان نثاری عنوان كرد: طی ماه های اخير از هزار 
فقره بازدید از داروخانه های سطح شهر اصفهان و شكایات كه 
مربوط به گران فروش��ی،رعایت نكردن س��اعات كار و حضور  
نداشتن مس��وولان فنی در داروخانه ها بوده اس��ت،  تنها 11  
درصد آن احراز شده و 89 درصد دیگر نادرست و یا سوءتفاهم 

بوده است.
وی كاه��ش تخلف��ات را ب��ه خاط��ر برگزاری 
دوره های آموزشی برای داروسازان عنوان كرد 
و افزود: با این وجود باید همچنان در پی كاهش 

آمار تخلفات و شكایات باشيم.
 جان نثاری در بخش دیگری از سخنان خود به 
برنامه تحول نظام سلامت اش��اره كرد و گفت: 
یكی از اهداف بس��يار مهم برنام��ه تحول نظام 
س��لامت، تامي��ن دارو و تجهيزات م��ورد نياز 
بيماران توسط بيمارستان است، به طوری كه 
مقرر شده تمامی بيمارس��تان ها اعم از دولتی 
و خصوصی پس از بس��تری كردن بيمار نباید 
آنها را برای تهيه دارو ی��ا تجهيزات به بيرون از 

بيمارستان ارجاع دهند.

   تجوي�ز کورت�ون و آنتی بيوتي�ک؛ 
مشکل اصلی نسخ پزشکی 

مدیر واحد تحقيق و توسعه معاونت غذا و داروی 
اصفهان نيز در این نشست ضمن ارائه اطلاعات 

و آمار بررس��ی های صورت گرفته، تصریح كرد: مشكل اصلی 
مشاهده شده در نسخ پزشكان استان اصفهان مربوط به تجویز 
بالای كورتون و انواع آنتی بيوتيک است كه این موارد بيشتر در 

نسخه پزشكان عمومی دیده می شود.
دكتر ليلی صفائيان با اش��اره ب��ه اینكه از بين ح��دود 4 هزار 
پزشک عمومی و 2 هزار پزش��ک متخصص در استان اصفهان 
حدود 200 نفر آنها دارای نسخ تجویز شده نامطلوب هستند، 
خاطرنش��ان كرد: برای این گروه از پزش��كان جلسه آموزشی 
برگزار می شود كه خوشبختانه این روند تاثير مثبتی بر ميزان 

رعایت استانداردهای نسخه نویسی داشته است.
وی افزود: در صورت رعایت نكردن موازین اس��تاندارد تجویز 
دارو، ضمن برخورداز سوی معاونت غذا و دارو، حق بيمه به آنها 

پرداخت نخواهد شد.
صفائيان با اشاره به ذكر شماره تماس 36699614 كه درمورد 
شكایات دارویی و شماره 36699615 كه در زمينه اطلاعات 
دارویی و سموم اس��ت، افزود: همزمان با دهه فجر امسال نيز 
سامانه كشوری 1490 كه مربوط به شكایات دارویی، غذایی، 

آرایشی و بهداشتی است، افتتاح می شود.

   نمونه ب�رداری از س�موم و فل�زات س�نگين در 
محصولات کشاورزی اصفهان 

در ادامه مدی��ر نظارت بر مواد غذایی، آش��اميدنی، آرایش��ی 
بهداش��تی معاونت غذا پيگيری س��موم و فلزات س��نگين در 
محصولات را مهم دانست و گفت: طبق دستورالعمل سازمان 
نظارت بر موادغذایی و دارویی كشور ارزیابی این محصولات به 
10 استان كه اصفهان را هم شامل می شود، واگذار شده است.

 عيس��ی با اش��اره به اینكه كار نمونه ب��رداری از محصولات از 
مهر ماه امسال شروع شده و تا پایان تابستان سال آینده ادامه 
خواهد داشت، عنوان كرد: این نمونه برداری ها در محصولاتی 
از جمله كاهو، گوجه، سيب زمينی و درختی صورت می گيرد 

كه نتایج آن متعاقبا اعلام خواهد شد.
وی به بازدیدهای واحدهای توليدی مواد غذایی و بهداش��تی 
معاونت غ��ذا و دارو طبق برنام��ه س��اليانه و همچنين موارد 
شكایتی از سوی مردم اشاره كرد و بيان داشت: با بررسی های 
به عمل آمده، امتيازبندی به واحدهای توليدی  داده می شود.

وی با اشاره به اینكه بيش از 500 كارخانه صنعتی پروانه دار و 
250 واحد كارگاهی در استان اصفهان موجود 
اس��ت، اظهار كرد: در س��ال گذش��ته 27 هزار 
مورد از محص��ولات این واحده��ا نمونه برداری 

شده است.
موسوی با ذكر این موضوع، تاكيد كرد: از خرید 
مواد غذایی و بهداشتی به صورت فله ای كه فاقد 
مشخصات و برچسب پروانه ساخت و نام تجاری 

هستند، خودداری كنيد.

   5 ت�ن از اقلام آرايش�ی بهداش�تی 
غيرمجاز در اصفهان معدوم شد

مس��وول اداره نظارت بر فرآورده های آرایش��ی 
بهداش��تی معاونت غ��ذا و دارو ني��ز به وضعيت 
نامناسب مواد آرایشی و نيز قاچاق های وارداتی 
اش��اره و عنوان كرد: محصولات آرایشی داخلی 
بهتر و مطمئن تر از محصولات آرایشی وارداتی 

است.
دكتر دهقان با اظهار اینكه مصرف مواد آرایشی 
در كشور ما بی رویه است، تصریح كرد: فرهنگ استفاده از مواد 

آرایشی در بين ایرانيان بسيار ضعيف و نامطلوب است.
 وی ای��ن گونه كاربرد م��واد آرایش��ی را به خاط��ر ناآگاهی و 
بی اطلاعی آنها دانست و تاكيد كرد: اطلاع رسانی در این زمينه 

بسيار ضروری است.
مسوول اداره نظارت بر فرآورده های آرایشی بهداشتی با اشاره 
به بازرس��ی های معاونت غذا و دارو از اقلام آرایشی بهداشتی 
داخلی و  وارداتی، عن��وان كرد: در صورت مش��اهده هرگونه 
تخلف با آنها برخورد و اقلامشان توقيف و معدوم خواهد شد. 

فعاليت های آموزشی، تهيه پمفلت و رسيدگی به شكایات و نيز 
توقيف و معدوم كردن 5 تن از اقلام آرایشی بهداشتی غيرمجاز 
در استان اصفهان از دیگر اقدامت این معاونت است كه مسوول 
اداره نظارت بر فرآورده های آرایشی بهداشتی با ذكر آن، بيان 
داش��ت: تا زمانی كه مردم همكاری نكنن��د و ضمن نخریدن 
محصولات غيرمجاز، در صورت مش��اهده آن را اطلاع رسانی 
نكنند، وضعيت خوبی در حيطه محصولات آرایشی بهداشتی 

نخواهيم داشت.
وی یادآور ش��د: برچسب اصالت و س��لامت كالا بر روی اقلام 
معرف تایيد محصولات از س��وی وزارت بهداش��ت ، درمان و 
آموزش پزشكی است كه مردم باید به این دو برچسب، هنگام 

خرید لوازم آرایشی بهداشتی دقت كنند.

   استفاده از ADR در داروخانه های اصفهان برای 
نخستين بار در کشور

 در حاشيه این نشست مدیر واحد تحقيق و توسعه معاونت غذا 
و دارو از  ارائه جعبه های ADR به داروخانه های تحت پوشش 
دانشگاه علوم پزشكی اصفهان برای نخستين بار در كشورخبر 
داد و گفت: با توجه ب��ه اهميت ثب��ت و گزارش دهی عوارض 
ناخواس��ته داروها، بدین منظ��ور كارت ه��ای زردی تحویل 

داروسازان خواهد شد.  
وی با اش��اره به اینكه چنين روندی برای بررس��ی و سهولت 
ع��وارض داروه��ا امكان پذی��ر اس��ت، عن��وان ك��رد: طب��ق 
 برنامه ریزی های انجام ش��ده ضم��ن ارائه برنامه آموزش��ی، 
به زودی جعبه های ADR به تم��ام داروخانه ها تحویل داده 

خواهد شد.
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جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 
روابط عمومی سازمان و به نقل از مژگان شبان زاده، كارشناس 
امنيت اطلاعات س��ازمان فاوا ش��هرداری اصفهان درخصوص 
»به روزرسانی سيستم ها« توضيحاتی ارائه كرده كه به ذكر آن 
می پردازیم.كارش��ناس امنيت اطلاعات سازمان فاوا شهرداری 
اصفهان با اشاره به اینكه معمولا نرم افزارها با خطاها و اشكالاتی 
مواجه هستند كه با گذشت زمان و در طول استفاده از آنها آشكار 
می شوند، گفت: با مشخص شدن اشكالات، برنامه نویسان سعی 
بر رفع این خطاها می كنند و وصله هایی را به صورت برنامه های 
به روزرسانی جهت برطرف كردن این مشكلات ارائه می دهند. 

مژگان شبان زاده با بيان اینكه اشكالات كشف شده نرم افزارها به 
صورت روزانه منتشر می شود و در دسترس عموم قرار می گيرد، 
عنوان كرد: مهاجمان با اطلاع از این اش��كالات قادر به نفوذ در 
سيستم های به روزرسانی نشده، هستند. بنابراین به روزرسانی 

مداوم برنامه های مورداستفاده بسيار حائز اهميت است.
وی اظهار كرد: برای دریافت وصله ها و بسته های به روزرسانی 
 لازم اس��ت كامپيوتر با اینترنت ارتباط داشته باشد، فایل های 
به روزرس��انی را دریافت كند و س��پس فایل ه��ای دریافتی را 

نصب كند.

كارشناس امنيت اطلاعات سازمان فاوا گفت: با توجه به اینكه 
تعداد كامپيوترها در مجموعه ش��هرداری اصفهان بسيار زیاد 
اس��ت،  در صورتی كه هر كامپيوت��ر به طور مجزا ب��ا اتصال به 
اینترنت به روزرس��انی ش��ود، فایل های تكراری دانلود شده و 
پهنای باند زیادی مصرف می شود، علاوه بر آن به علت كند بودن 

ارتباط با اینترنت زمان زیادی صرف به روزرسانی می شود. 
وی با اشاره به اینكه در راستای صرفه جویی در پهنای باند و زمان 
 )WSUS( به روزرسانی، س��رویس به روزرسانی ویندوز سرور
راه اندازی شده است، عنوان كرد: سرویسWSUSیک برنامه 

كامپيوتری محصول شركت مایكروسافت است و امكان مدیریت 
وصله ها و به روزرسانی  محصولات مایكروسافت از قبيل سيستم 
عامل های مایكروس��افتی به صورت متمركز را فراهم می كند. 
شبان زاده ادامه داد: بدین منظور در ش��بكه شهرداری بر روی 
یک سرور برنامه WSUS  نصب شده اس��ت و سرور مذكور با 
استفاده از WSUS ، وصله ها را از وبسایت مایكروسافت دریافت 
می كند و بر روی كامپيوترهای موجود در شبكه توزیع می كند. 
به این ترتيب كليه نرم افزارهای محصول شركت مایكروسافت 

در كل شهرداری از طریق شبكه محلی به روزرسانی می شوند.

در نشست خبری ارتقای سطح کمی و کيفی بهداشت و درمان تاکيد شد:

عرضه داروهای گیاهی توسط عطاری ها ممنوع است
محک

ليلا
کهلانی

برخی از عطاری ها 
ضمن عرضه 

گياهان دارويی 
اقدام به فروش 

داروهای گياهی 
 می کنند؛ اين 

در حالی است که  
عرضه داروهای 

گياهی توسط 
 عطاری ها ممنوع 

و پيگرد قانونی 
دارد

هويت بخشی به خط عابر پياده
 از الزامات است

شهين اصلانی: با افزایش روزافزون وسایل نقليه، افزایش سفرهای 
درون شهری و سرعت در زندگی ماشينی نيازمند جامعه ای قانونمند 

هستيم و البته برای قانونمندی تمهيدات ویژه ای لازم است.
 یكی از م��واردی كه در فرهن��گ رانندگ��ی ما ب��ه آن بی مهری یا 
بی توجهی شده است، خط عابرپياده است؛ خطی كه امروزه متاسفانه 
هویتی ندارد؛ چراك��ه این خطوط در بس��ياری از م��وارد به قدری 
كمرنگ یا حتی سياه شده كه به هيچ وجه توجه رانندگان را به خود 
جلب نمی كند و البته در مواردی هم كه خطوط پررنگ  اس��ت خود 
رانندگان اهميتی برای آن قائل نيستند و این بدان معناست كه امور 
ترافيكی جامعه نيازمند یک بازآموزی مجدد است. قابل رویت بودن، 
درخشندگی خطوط و استفاده از رنگ های استاندارد و مقاوم در برابر 
سایش و فرسایش و پررنگ وقابل تشخيص بودن از ویژگی های مهم 

یک خط كشی درست و استاندارد است.
 متاسفانه سياه ش��دگی و از بين رفتن این رنگ ها در بسياری موارد 
دستاویزی برای رعایت نكردن قانون از طرف رانندگان است،در حالی 
كه این علامت ترافيكی از مهم ترین علائم هش��داردهنده است كه 
توجه بدان به خصوص در بسياری از موارد چون عبور سالمندان، در 
مس��ير مدارس و عبور كودكان و افراد معلول لازم و ضروری است و 
بی تردید بی توجهی بدان می تواند عواقب جبران ناپذیری داشته باشد 
لذا به جهت اینكه این مشكل تنها مش��كل یک یا چند شهر نيست 
چراكه تمام شهرهای كشور اعم از پایتخت و تمام شهرهای بزرگ از 
این معضل رنج می برند لازم است ش��هرداری ها با دقت بيشتری به 
این موضوع بپردازند و این خط بی هویت امروز را به علامتی با هویت 

تبدیل كنند.
 البته در مقابل تمام هزینه ها و زحمت هایی كه خط كش��ی ها برای 
شهرداری ها دارد، شهروندان هم باید ملزم به رعایت آن باشند وگرنه 
حضور یک علامت هش��داردهنده با وجود تمام هزینه هایش دردی 
از جامعه دوا نمی كند. بی شک ساماندهی ترافيک شهری، توجه به 
 خط كشی معابر به عنوان علایم هش��داردهنده در فرهنگ ترافيک 
می تواند ایمنی جامع��ه را تضمين كند و همچني��ن رانندگان را به 
توجه بدان عادت ده��د. در كل توجه به فرهن��گ ترافيكی نيازمند 
بازآموزی و تكرار برای رانندگان، دقت و احترام مردم اعم از پياده یا 

سواره و توجه بيش از پيش مسوولان است.

یادداشت

به روزرسانی سيستم ها مانع از نفوذ مهاجمان به آن است

محمدهادی شریفی، كارشناس ارشد مهندسی بهداشت محيط 
دانش��گاه علوم پزش��كی و خدمات بهداش��تی درمانی كاشان 
با اشاره به اینكه اگر پس��ماندها بازیافت ش��ود، قابل استفاده 
مجدد اس��ت و اگر دس��ت نخورده و مدفون بماند آلوده كننده 
محيط زیس��ت خواهد ب��ود، عنوان ك��رد: این موض��وع، فكر 
ميليون ها نفر را در سراس��ر دنيا به خود مش��غول كرده تا اگر 
كمكی به پاكيزگی محيط زیست نمی كنند، از طریق همكاری 
 با صنایع بازیافت، زائ��دات را به مواد اوليه، ان��رژی و... تبدیل 

كنند.
وی گفت: پنجم خردادماه س��ال 1386ع��ده ای از صاحبان و 
دست اندركاران صنایع بازیافت اميد داش��تند مجموعه ای به 
وجود آید تا ضمن حمایت از این صنف و بهبود آن، كمكی در 

حفظ محيط زیست كشورمان ایران كنند.
 البته این مهم به لطف خداوند محقق ش��د و تاسيس اتحادیه 
صنایع بازیافت ایران برگ زرین دیگری بر افتخارات حفاظت از 

محيط زیست در ایران، افزوده شد.

   فوايد بازيافت
ش��ریفی بازیافت زباله ها را دارای س��ه فایده مهم برای محيط 
زیست دانست و بيان داشت: ما به كمک بازیافت زباله در مصرف 
منابع طبيع��ی صرفه جویی كرده ایم، زیرا به جای اس��تفاده از 
مواد خام برای توليد محصولات نو، از مواد بازیافتی اس��تفاده 
می كنيم. برای مثال شيشه معمولی را می توان تا دفعات بيشمار 
بازیافت كرد، زیرا شيشه فرسوده نمی شود و هر بطری شيشه 
 نوش��ابه را می توان تا 15 ب��ار برای مص��ارف خوراكی بازیافت 

كرد.
وی ادامه داد: قيمت تمام شده شيشه های بازیافتی با كيفيتی 
مشابه شيش��ه های نو بس��يار كمتر از شيش��ه های نو است و 
شيشه های سبز و قهوه ای رنگ نوشابه جزو مواد قابل بازیافت 
هس��تند. ضمنا بازیافت یک تن شيش��ه باعث صرفه جویی در 

مصرف حدود یک تن مواد معدنی دیگر می شود. 
این كارشناس ارشد بهداشت محيط یكی دیگر از فواید بازیافت 
را صرفه جوی��ی در مصرف انرژی ذكر كرد و اف��زود: البته برای 
بازیافت مواد زاید هم نياز به مقداری انرژی است، اما انرژی لازم 
برای بازیافت زباله خيلی كمتر از ان��رژی موردنياز برای توليد 

محصولات جدید از مواد خام است. 
 برای مثال س��اختن آلوميني��وم از آلومينيوم بازیافت ش��ده
90 درصد انرژی كمتر از ساختن آن از سنگ معدن نياز دارد. 

وی با اشاره به اینكه سومين فایده بازیافت نياز به فضای كمتر 
برای دفن زباله هاست، گفت: مواد قابل بازیافت شامل بسياری 
از انواع شيش��ه ها، كاغذها، فلزات، پلاس��تيک، منس��وجات، 
آلمينيوم های الكترونيكی مصرف شده در رایانه ها و گوشی های 
تلفن همراه است. ضمنا لازم به ذكر است كه استفاده مجدد از 
زباله های زیستی همچون پسمانده مواد خوراكی تر و فسادپذیر 
خانگی به عنوان كود نيز وجود دارد كه جزو بازیافت محسوب 
نمی ش��وند.برای آس��ان تر كردن كار بازیافت معم��ولا دو نوع 
جداس��ازی مواد صورت می گي��رد كه »تفكي��ک در مبدأ« و 

»تفكيک در مقصد« نام دارند.
شریفی با اشاره به مراحل بازیافت و سرچشمه مواد بازیافتی یا 
به عبارتی بازیافتنی ها كه اغلب، خانه ها و صنایع هستند، گفت: 

بس��ياری از فروش��گاه ها و كارخانه های بزرگ مواد زاید مانند 
قوطی های كنسرو، بطری های شيشه ای و روزنامه های باطله را 

به منظور بازیافت از مشتری بازخرید می كنند.
 وی با تاكيد بر اینكه استفاده مجدد مواد بازیافتی به صرفه است، 
گفت: آن مواد در حالت كلی دارای ارزش ذاتی هستند و بعضی 
از مواد نيز دارای طبيعت خطرناكی هستند؛ مانند جيوه كه به 

همين خاطر استفاده مجدد از آنها بهتر است.

   تولي�د ک�ود کمپوس�ت ب�رای افزاي�ش کيفيت 
محصولات

این كارشناس ارشد بهداشت محيط با اشاره به اینكه بازیافتی 
كه از پسماندهای تر و فسادپذیر خانگی انجام می گيرد، منجر به 
توليد كود كمپوست می شود، عنوان كرد: بر روی زمين بيش از 
3 هزار و 200گونه كرم بر روی كره خاكی وجود دارد كه همگی 
آنها -به جز چندگونه متفاوت و محدود- یک كار مشترک؛ یعنی 

شخم زدن و زیر و رو كردن خاک را انجام می هند.
 وی ادام��ه داد: یك��ی از این گونه ه��ای محدود با ن��ام علمی 
آنيرنييافوتيدا یا همان كرم قرمز خاكی حلقوی بارانی است كه 
توان خوردن زباله و تبدیل آن به كود آلی ورمی كمپوس��ت را 
دارد. در واقع این كرم در روز بيش از وزن خود غذا می خورد و 
60 تا 90 درصد آن را به فضولاتی به نام كود ورمی كمپوس��ت 
تبدیل می كند كه این محصول بی بو است و مانع از ایجاد علف 

هرز می شود.
شریفی استفاده از این كود را باعث افزایش كيفيت محصولات 
كش��اورزی تا 50 درصد و كميت آن را تا 90 درصد ذكر كرد و 

گفت: به دليل خاصيت اسفنجی در نگه داشت آب و آزادسازی 
تدریجی آب موجود، این كرم توانایی ب��ارور كردن زمين  های 

شوره زار،كوهپایه و غيره را دارد.
وی گف��ت: به دليل نب��ودِ هر نوع م��واد ش��يميایی، محصول 
كش��اورزی توليدی با اس��تفاده از این كود، ارگانيک به شمار 
می آید.وی ضمن بيان اینكه درحال حاضر این روش در برخی 
از شهرها از جمله اصفهان انجام می شود، تاكيد كرد: از آنجایی 
كه استفاده از این شيوه در افزایش كيفيت و كميت محصولات 

موثر است، بهتر است برای گسترش آن اقدام شود.

کيفيت محصولات کشاورزی با توليد کمپوست افزايش می يابد



یادمان جدید جایگاه جلوس 
بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران 

در بهشت زهرا)س( رونمایی شد    

مهن��دس مجتب��ی عبدالهی،مع��اون خدم��ات ش��هری ش��هرداری 
 تهران در این مراس��م در س��خنانی با اش��اره به نقش ب��ی بدیل رهبری 
 امام خمینی )ره( در پیروزی انقاب اس��امی، گفت: ما هر چه داریم، از 
امام راحل است و در حقیقت ایشان با رهبری بی بدیلشان، انقاب اسامی 
را به پیروزی رس��اندند. وی افزود: یادمان جدید جل��وس امام راحل در 
مکانی رونمایی می شود که قطب فرهنگی پایتخت ایران اسامی و مدفن 
۳۰ هزار ش��هید گلگون کفن و ۴ هزارشهید گمنام اس��ت تا شهروندان 
 و نس��ل های آینده از آن به عنوان مکانی فرهنگی و تاریخ س��از استفاده 
کنند. محسن صباغ، رییس ش��ورای هماهنگی تبلیغات اسامی استان 
تهران هم در سخنانی با تشکر از اقدامات مجموعه شهرداری تهران به ویژه 
شهردار تهران در برگزاری مراسم های دهه فجر، از ساخت یادمان جدید 
جایگاه جلوس به عنوان کاری ارزشمند یاد کرد.جمال کامیاب، مدیرعامل 
سازمان زیباس��ازی ش��هر تهران درباره این یادمان گفت: برای طراحی 
یادمان جایگاه جلوس امام راحل، در فراخوانی از هنرمندان خواسته شد 
تا با هدف ثبت یکی از ماندگارترین جلوه های پیروزی انقاب اسامی و 
برگی از تاریخ معاصر کشورمان، جایگاه جلوس و سخنرانی الهام بخش 
امام)ره( را در جوار مزار شهدا، در بهشت زهرا )س( طراحی و اجرا کنند که 
از بین آثار رسیده، دو اثر و در نهایت یکی از آثار که با موضوع جایگاه جلوس 
طراحی شده بود، انتخاب شد.به گفته وی، این یادمان ازجنس بتن، فلز و 

سفال به طول هفت  و ارتفاع سه متر ساخته شده است.

رییس سازمان بسیج عشایری خبر داد؛    

برگزاری همایش بزرگداشت 
جهاد عشایر خوزستان 

در مبارزه با  انگلیس
سازمان بسیج عشایری کش��ور در نظر دارد در اسفند امسال به مناسبت 
جهاد عشایر خوزس��تان در برابر متجاوزان انگلیسی و شهدای این جهاد، 

»همایش بین المللی بزرگداشت جهاد عشایر«را برگزار کند.    
سرهنگ دوستعلی آزوغ، رییس سازمان بسیج عشایری کشور با اشاره به 
نقش عشایر در پیروزی انقاب اسامی، گفت: سه عامل در پیروزی انقاب 
یعنی رهبری امام، اسام و مردم موثر بود که خیزش مردم در اوایل، سیل 
انقاب و قومیت و سن را با خود همراه کرد. وی افزود: منتها شدت خلوص 
و صداقت عشایر نسبت به مراجع و رهبران دینی از دیگر اقشار بیشتر بود 
و عشایر در طول سالیان مردمانی مسلح و وفادار به کشور بودند، به همین 
خاطر اولین گروه هایی که به ش��هرها آمدند و به امام لبیک گفتند و رژه 
مسلحانه رفتند و سرحدات کش��ور را نیز رصد می کردند، عشایر بودند 
 که تاکنون بر س��ر آن پیمان هزینه داده اند و خواهند داد.آزوغ با اشاره به 
برنامه های خاص سازمان بسیج عشایری در دهه فجر، افزود: دهه فجر ایام 
جشن ملی و مذهبی است که یادآور اضمحال طاغوت و ذلت آمریکاست؛ 
در 22بهمن تبسم ش��ادی بر لبان حضرت امام و مراجع نشست لذا ما تا 

زنده ایم این یوم الله را گرامی می دایم.

تعویض پرچم مزار شهدای 
انقلاب اسلامی در گلزار شهدا

به مناسبت سی  و ششمین س��الگرد پیروزی شکوهمند انقاب اسامی 
ایران پرچم مزار شهدای انقاب توس��ط خادمان افتخاری گلزار شهدای 
بهشت زهرا)س��ام الله علیها( تعویض شد. به مناس��بت سی  و ششمین 
سالگرد پیروزی شکوهمند انقاب اسامی ایران و به همت »خانه شهید« 
مرکز فرهنگی گلزار ش��هدای بهشت زهرا)س��ام الله علیها( پرچم مزار 
 ش��هدای انقاب توس��ط خادمان افتخاری گلزار ش��هدای بهشت زهرا

)سام الله علیها( تعویض ش��د. در این اقدام پرچم مزار شهدا در قطعات 
مختلفی تعویض ش��د، این قطعات شامل »ش��هدای قیام ۱۹ دی سال 
۵۶« در »قطعه ۱۵«، »ش��هدای قیام ۱۷ شهریور سال ۵۷« در »قطعات 
۱۴ و ۱۷«، »شهدای مبارز قبل از انقاب از س��ال ۵۰ تا ۵۶« و »شهدای 
حماسه ساز ظهر عاشورای ۵۷« در »قطعه ۳۹« و »شهدای بیست و دوم 

بهمن ماه« در »قطعات 2۱ و 2۴« گلزار شهداست.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

اخبــار کوتاه

»قصه  شهزاد« زندگی نامه  حسن بختیاری زاده، فرمانده محور تیپ 
ذوالفقار لشکر 2۷ محمد رسول الله)ص( به قلم سمیرا خطیب زاده 
در نشر 2۷ )مرکز فرهنگی هنری روایت 2۷ بعثت( به چاپ رسید.     
جنگ که ش��روع ش��د، خیلی ها رفتند جبهه. بعضی ها برگشتند 

و بعضی ها ش��هید ش��دند و در میان این آدم ها، بعضی ها بودند که 
نفس هایی به نفسشان بند بود و شاید عمقِ این وابستگی را هیچ کس 
نتوانست بفهمد. حسن و مادرش هم در بین همین بعضی ها بودند. 
تار و پود زندگیِ مادر، آن چنان به وجود حس��ن گره خورده بود که 

وقتی حسن رفت، مادر هم دیگر تاب ماندن نداشت.
این پنج فصل، داستان زندگی ش��هیدی است که مثل همه  بچه ها 
وقتی به دنیا آمد، گریه کرد، در بازی ه��ای کودکانه با برادرهایش 
حسابی خندید، همیشه شاگرد اول مدرسه و حوزه و دانشگاه بود و 

شاید توی درسِ زندگی هم شاگرد اول شد. بچه  بالاشهر تهران بود و 
وضع مالی شان خوب و از آن زندگی هایی که هرچه لب تر کنی برایت 
حاضر است! خانه  پانصد متری و ماشین آن چنانی. خیلی از بچه های 
جبهه به شوخی بهش می گفتند: »حسن، ما جای تو بودیم یه لحظه 
هم جبهه نمی موندیم! جبهه اومدی که بری بهشت، خب خونه  شما 

خودش بهشته دیگه!«
سال ۶۴ بود که در کنار جبهه رفت س��راغ درس و کنکور. دانشگاه 
قبول شد؛ آن هم دانشگاه صنعتی شریف در رشته  مهندسی صنایع. 

هیچ کس باورش نشد. مسوولان دانش��گاه می گفتند کمتر کسی 
می تواند از هنرستان وارد این دانشگاه می شود. بعد از آن، حسن یک 

پایش کاس و دانشگاه بود، یک پایش جبهه و عملیات.
در مرحله  پدافندیِ عملیات فاو، فرمانده محور ذوالفقار بود. داشت 
برای سرکشی خطوط می رفت که خمپاره خورد نزدیک ماشین و 
ترکش هایش گرفت سمت حسن. ترکش های ریز خمپاره، ریه اش 
را سوراخ کرد. سرانجام در هجدهم اسفند ۱۳۶۵ توی ماه محرم، به 
عشق اول و آخرش، حسین)ع( رسید. درست روز تاسوعا پیکرش 
در امام زاده صالح تهران تشییع ش��د و در بهشت زهرا هم به خاک 

سپرده شد.
»قصه ی شهزاد« در ۱۳۶ صفحه، در قطع رقعی با شمارگان ۳ هزار 

نسخه از سوی نشر 2۷ روانه  بازار نشر شده است.
پایداری

س��ال ۱۳۳۴ ه . ش در خانواده ای مومن در شهر 
اصفهان متولد شد. تولد او مصادف با شب ولادت 

حضرت امیر المومنین )ع( بود. 
پدرش برای نام گذاری او ب��ه قرآن تفال زده بود، 
نام او را عبدالله گذاشت. در سال ۱۳۵۳ به همراه 
برادر شهیدش )حجت الاس��ام رحمت الله میثمی( و چند تن 
دیگر از دوستانش، به قم هجرت کرد و در مدرسه  شهید حقانی 
سکنی گزید و به تعلیم و تربیت و تکمیل دروس دینی پرداخت.

وی که در کنار درس ب��ه مبارزه علیه رژی��م منحوس پهلوی 
نیز مش��غول بود، با خیانت یکی از منافقان، تحت تعقیب قرار 
گرفت و به همراه چند طلبه  دیگر در همین س��ال دس��تگیر و 
روانه  زندان شد؛ ش��هید میثمی که س��ی ماه از عمر پرثمرش 
 را در زندان ستم ش��اهی به س��ر برده و در این راه سخت  ترین 

شکنجه  ها را تحمل کرد.
 در سال ۱۳۵۷ به دنبال مبارزات قهرمانانه  ملت رشید ایران به 

رهبری حضرت امام خمینی )ره( از زندان آزاد شد.
 وی پ��س از رهایی، ب��ا روحی��ه  انقابی خود در جه��ت به ثمر 
 رس��یدن انقاب اس��امی از اهدای هر آنچه در توان داش��ت،

 کوتاهی نکرد.
ایشان با پیروزی انقاب اسامی، جهت ادامه  تحصیل به حوزه  

علمیه  قم رفت و از محضر اساتید بزرگوار کسب علم کرد. سپس 
در کنار دوست دیرینه اش روحانی شهید، مصطفی ردانی پور و 
برای یاری رس��اندن به این نهضت الهی، مدتی را در کردستان 
گذراند و از آنجا به دنبال تشکیل س��پاه در یاسوج، به آن شهر 
عزیمت کرد، تا در کنار عزیزان پاسدار به سازماندهی و ارشاد 

عشایر محروم بپردازد.
 پس از س��ی ماه خدمت و ت��اش ش��بانه روزی در آن منطقه 
محروم، از س��وی نماین��ده   حضرت ام��ام )ره( در س��پاه، به 
عنوان مس��وول دفتر نمایندگی حضرت ام��ام )ره( در منطقه   
 نه��م )ف��ارس، بوش��هر، کهگیلوی��ه و بویراحم��د( منصوب 

شد.
از آغاز جنگ تحمیلی عراق علیه ایران اسامی شهید میثمی، 
جنگ را یک نعمت بزرگ و یک سفره  گسترده  الهی می دانست  
و معتقد بود هرکس بیشتر بتواند در جنگ شرکت کند، از این 

سفره  الهی بیشتر بهره برده است.
 لذا در بس��یاری از مناطق عملیاتی حضور فعال داش��ت و در 
یکی از آن صحنه ها، برادرش در)تپه های ش��هید صدر( مقابل 

چشمانش به شهادت رسید.
ایش��ان از طرف حضرت حجت الاس��ام و المس��لمین شهید 
محات��ی، » نماینده  محترم حض��رت امام )ره( در س��پاه« به 

مس��وولیت نمایندگی امام در ق��رارگاه خاتم الانبیاء )ره( � که 
قرارگاه مرکزی و هدایت کننده  تمامی نیروهای سپاه و بسیج 
و س��ایر نیروهای مردمی بود، برگزیده شد تا با حضور در میان 
برادران سپاهی، بس��یجی و ارتشی، ش��مع محفل رزمندگان 
و مایه  قوت قلب آنان باش��د، س��رانجام همان طور که در شب 
دوم عملیات بزرگ کربای ۵ به دوس��تان گفته بود: »من در 

این عملیات اجر خودم را ازخدا می گیرم«. اجر خود را گرفت.
  این روحانی متواضع و خاکی با وجود قرارداشتن در بالاترین 
سطوح مس��وولیت ، بدون هیچ تکلف غالبا با بقچه  ای از چفیه 
که داخل آن وسایل شخصی اش بود، مثل یک بسیجی عادی 
پشت وانت ها از این سنگر به آن سنگر و از این خاکریز به آن خاکریز 
سرکشی می  کرد و شب ها را در سنگر رزمندگان سپری می  کرد 

تا درس معرفت الله را در عمل به آنان بیاموزد. 
فروتنی و ساده زیس��تی این روحانی بزرگوار به حدی بود که 
رزمنده  ای که او را نمی  ش��ناخت، احتمال هم نمی داد ایشان 
نماینده ولی فقیه در قرارگاه خاتم باش��د و سرانجام در همین 
حال و هوا، خدا شهادت را قسمت او کرد ) درمنطقه عملیلتی 
کربای ۵(  هنگامی که در س��حرگاهان م��ورخ ۶۵/۱۱/۹ آن 
زمان که دلباختگان جمال محبوب، ب��رای مناجات با خدای 
خویش مهیا می ش��وند، س��نگر محل اقامت خود را برای نماز 
شب و راز و نیاز شبانه با پروردگار ترک کرد.  وعده  الهی تحقق 
یافت ودر منطقه  عملیاتی کربای ۵، ازناحیه  سر مورد اصابت 
ترکش قرار گرفت و بعد از سه روز در ۱2 بهمن )مطابق با دوم 
جمادی الثانی که مصادف با شب ش��هادت حضرت زهرا )س( 
بود( به دیدار معبود و مهمانی اولیای خدا ش��تافت و به آرزوی 

دیرینه  خود نایل شد.
  س��وار دوچرخه پا م��ی زد، می آمد حجره؛ مرتب و س��اده. 
یک کت بلند می پوش��ید و کاه س��ر م��ی ک��رد، مثل همه  
 ش��اگرد بازاری ها. آقاجون توی بازار، س��رای جارچی، حجره  

فرش فروشی داشت.
 عبدالله از وقتی ششمش را خواند، رفت حجره؛ پیش آقاجون. 
روزها کار می کرد، شب ها درس می خواند. تا دو سال. بعد پنج 
هزار تومان گرفت و آمد بیرون و رفت دنبال اعامیه چاپ کردن 

و این جور کارها.
  محله  مس��جد فی��ن اصفهان ب��ود و هیات رقی��ه خاتون. 
 هرک��س وارد هی��ات می ش��د، ت��ازه باید مج��وز ادام��ه راه 
 می گرفت. ش��رطش این بود که دفعه بعد یک نفر را با خودش 

بیاورد.
  فکر هیات از عبدالله بود و اسمش از آقاجون. خیلی به عبدالله 
و رحمت الله کمک کرد این هیات را راه بیندازند. یک صندوق 

قرض الحسنه هم داشتند. 
 هرکس هر قدر می توانس��ت م��ی داد. هر وقت هم پش��یمان 
می شد، می توانس��ت پس بگیرد. صندوق کار راه اندازی شده 

بود برای مردم محل.
  او از بچگی طلبگی را دوس��ت داش��ت. حوزه درس خواند، 
جلس��ه های بحث با ج��وان های مح��ل راه انداخ��ت، زندان 
 رف��ت و نوارها و اعامیه ه��ای امام را به ش��هرهای کوچک تر 

برد. 
بعد از انقاب نماینده  امام شد در سپاه. مدتی یاسوج و شیراز 
 بود. از وقتی رف��ت جبهه، منتظر م��زد کارهایش بود. خودش 
می گفت »من س��ی ماه یاسوج بودم، س��ی ماه شیراز.حالا که 

اومدم جبهه، باید سی ماهه جوابم را بگیرم.« و گرفت.
  با ش��کنجه نتوانس��تند چی��زی از زبانش بکش��ند. با یک 
کمونیس��ت هم س��لولش کردند. او هم فهمیده ب��ود عبدالله 

حساس است. 
تا آب م��ی آوردند یا غ��ذا، اول می خ��ورد که عب��دالله نتواند 
 بخورد. نم��از خواندن و ق��رآن خوان��دنِ عبدالله را مس��خره 

می کرد.
  غروب ب��ود. راه می رفت ت��وی بیابان ها. یک بیت ش��عر با 
خودش تکرار می کرد وهای های گریه می کرد. چند بار دیده 

بودم این حالش را نزدیک اذان مغرب. می خواند.
»گفتم خدا، من بهترم یا ارمنی؟

گفتا که هر دو از منید.«
  تا نیمه های شب جلس��ه بود. خسته می ش��دیم. اما او ریز 
مسائل و مش��کات را می گفت و بررسی می کرد. هیچ چیز از 
چشمش دور نمی ماند. از بد خلقی فان فرمان ده و کم اطاعی 
 فان مس��وول تبلیغات گرفته تا ماس��ت، که باید کنار غذای 

بچه ها باشد که مسموم نشوند.
 بعد از جلسه، همان گوش��ه  اتاق، عباش را می کشید سرش و 
می خوابید. دو سه ساعت نگذش��ته، باز بلند می شد برای نماز 

شب.
  باز هم انگشترش را بخشیده بود. پرس��یدم »این یکی را به 
کی دادی؟« گفت »انگشتر طا دستش بود. نمی دانست حرام 

است. از دستش درآوردم. انگشتر خودم را دستش کردم.«
  همه نماز جماعتش را دوست داشتند. زیاد طولش نمی داد. 
اگر می دید یا می ش��نید امام جماعتی نمازش طولانی است، 

تذکر می داد. 
بع��د از هر نمازش س��ه بار طلب ش��هادت می ک��رد. عوضش 
نمازهای فُرادایش را آهسته می خواند، با سجده های طولانی 

و گریه های زیاد.
  جلسه تبلیغات و برنامه ریزی آموزش های عقیدتی بود. هوا 
خیلی گرم بود. راه به راه شربت می آوردند. شربت نمی خورد. 
آخر گفت »یکی از علما، شب بیدار شد و رفت سر چاه آب بکشد 
برای وضو. دلو را که بالا کشید پر از طا بود. گفت خدایا من آب 

می خوام نه طا. و دلو را برگرداند توی چاه.«
فهمیدم تشنه است. رفتم برایش آب آوردم.

به مناسبت سالگرد شهادت حجت الاسلام عبدالله میثمی

تشنه شـهادت

گروه
پایداری

   گاهی به آسمان نگاه کن
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معرفی کتاب
قصه  شهزاد

   ش��هید ابوالفضل ش��یروانیان از مدافعان حرم عقیله بنی هاش��م 
 حض��رت زین��ب )س( ب��ود. از بچه های بس��یج پای��گاه مقاومت 
 حض��رت س��ید الش��هدا )ع(  اصفهان  ک��ه توس��ط تکفیری ها به 

شهادت رسید.
»یک تیر و ۱۴ نش��ان« براس��اس زندگی و خاطرات پاسدار شهید 
 ابوالفضل ش��یروانیان توس��ط انتش��ارات دارخوین تهیه و تدوین 

شده است. 
آنچه در زیر می خوانید روایت مادر ش��هید ابوالفضل شیروانیان از 

کودکی تا شهادت فرزندش است که در این کتاب بیان شده است.
وقتی فرزندم به دنیا آمد شوهرم در عرفات بود. شب عید قربان. نامش 
را اما قبل از رفتن انتخاب کرده بود. یک روز که از روضه برمی گشت، 

گفت: » اگه بچه مون پسر باشه اسمش رو بذاریم ابوالفضل.«
من گفتم: »اگه حسین باشه بهتر نیست؟ الان خیلی اسم ابوالفضل 
نمی ذارن.« شوهرم جواب داد: »اسم حسین رو همه انتخاب می کنن، 

اما ابوالفضل رو نه. پس ما می ذاریم تا بقیه هم یاد بگیرن.«
وقتی حاج آقا از مکه برگشت، ابوالفضل ده روزش بود.

  لباس دوست داشتنی
گفت: »من از این لباس ها می خوام که بابا می پوشه.«

آن موقع چهار پنج سالش بود. هرچه گفتیم: »اینا اندازه تو نیست. 
باید انشالله بزرگ شی تا بپوشی.« قبول نکرد.

بالاخره یک دس��ت لباس اس��تفاده ش��ده حاج آقا که کهنه شده 
بود، دادم به مادرم. ایش��ان هم یک لباس س��پاهی، ق��د آن موقع 

ابوالفضل دوختند؛ با همان آرم و همان کمربند. تا مدت ها بعد هر جا 
می خواستیم برویم آن لبا س ها را می پوشید.

  به جای پدر
همسرم دوران جنگ توی جبهه بود و من و بچه ها اهواز. ابوالفضل و 

دو تا دخترم را زیر صدای گلوله های جنگ بزرگ کردم.
بعد از جنگ هم حاج آقا برای دوره دافوس، تهران بود، قبل از آن هم 
سیستان و بلوچستان و جنوب و جاهای دیگر. ما همه جا همراهشان 
بودیم تا وقتی ابوالفضل رفت دبیرستان. آن موقع بود که من و بچه ها 

در اصفهان ماندیم.
قبل از اینکه حاج آقا دوباره برود ماموریت به ابوالفضل گفت: »از امروز 

تو مرد خونه  ای. در نبود من باید خونواده رو اداره کنی.«
از آن روز بود که او حواس��ش ب��ه همه بود؛ از حج��اب و رفت و آمد 
دخترها گرفته ت��ا خرید و تقس��یم کارهای خانه. آن ق��در با نظم 
 و انضب��اط بود ک��ه من هیچ وق��ت حس نک��ردم حاج آق��ا راه دور 

خدمت می کند.
  غیرت کودکی

توی همان ایام ماموریت حاج آقا یک روز من رفتم نانوایی. ابوالفضل 
مدرسه بود و صف نانوایی هم شلوغ. خیلی معطل شدم؛ یک دفعه 
دیدم کسی زد روی ش��انه ام و چادرم را کشید. س��رم را خیلی زود 

برگردانم عقب. دیدم ابوالفضل است با ابروهای گره خورده.
اشاره کرد که بیایم عقب. وقتی از صف آمدم بیرون، با ناراحتی گفت: 
»مگه من مُردم که ش��ما اومدین صف نونوایی؟ اون هم جلوی این 

همه نامحرم!« بابت غیرتش خدا را شکر کردم.
  مُد حضرت زهرا )س(

همیش��ه به ما س��فارش حجاب می کرد؛ می گفت: »اگه می خواید 
قیامت، جلوی حضرت زهرا )س( روس��فید باش��ین نباید گوش به 
حرف دیگران بدید و روی مد رفت��ار کنین. نباید بگید عرف جامعه 
فان حرف رو می گه یا فان چیز رو می خواد. باید نگاه کنین به آیات 
قرآن و زندگی حضرت زهرا )س(. ببینین اون ها چی می گن، همون 

کار رو بکنین.«

  مدیون امانت
یک شب که رفتیم مهمانی موقع برگشت حالش خیلی بد بود. گفت: 
»من پیمونه ام پر شده. اگه تو اجازه ندی من برم و اینجا بمیرم، مدیون 
منی. اگه من برم شهید بش��م مهدی حکم پسر شهید داره ولی اگه 

اینجا تو رختخواب بمیرم، اون بچه یتیمه و اوضاعش فرق داره.«
همان شب نشستم توی سجاده و گفتم: »خدایا اگه تو یه امانتی به 
من دادی، مدیون من قرارش نده. اگه بند به رضایت منه بره اما اینجا 
نمیره.« صبح که بیدار ش��د کارهایش را کرد، رفت. چند وقت بود 
پروازهای سوریه لغو شده بود. ظهر اما وقتی برگشت گفت: »ای ولله 

زهرا، کارمون درست شد.«
  عطر آخر

موقعی که می خواست برود ترمینال همراهش رفتیم. من نشسته 
بودم توی ماش��ین و محمدمهدی بغلم خواب بود. در را که باز کرد 
رفت جلو نشس��ت، بوی عطر عجیبی آمد. تا می خواس��تم بپرسم: 
»مامان، چه عطری زدی؟«، شروع کرد با پدرش حرف زدن. وقتی 
رسیدیم نگذاشت من پیاده شوم، اما موقع خداحافظی باز هم همان 

بوی عطر را می داد.
  روز خانواده بدون پسر

صبح به حاج آقا گفتم: »یه خبر از ابوالفضل بگیرین.«
نزدیک ظهر زنگ زدم، گفتند: »دارم میام خونه.« پرس��یدم: »چرا 
این موقع؟« گفتند: چون امروز روز خانواده اس��ت، می خواهم دور 
هم باشیم. گفتم: کی تا حالا ما روز خانواده دور هم بودیم؟ گفتند: 
حالا دامادها هم می آیند. گفتم: من که خبر نداشتم، آن قدرها ناهار 
نداریم. ناهار خریدند و آمدند. پرسیدم: از ابوالفضل چه خبر؟ خیلی 
 من من کردند و گفتند: »مثل اینکه پاش تی��ر خورده.« بعد دیدم 
یکی یکی فامیل ها آمدند. گفتم: اگه تیر خورده چرا همه دارن میان 
اینجا؟ گفتند: مثل اینک��ه ابوالفضل رفته تو کم��ا. نزدیک غروب، 
 دامادمان ش��روع کرد به خوان��دن زیارت عاش��ورا و روضه حضرت 
علی اکبر. بعد ه��م بلندبلند گریه کرد و وس��ط گریه هایش گفت: 

»ابوالفضل شهید شده«.

به یاد مدافع حرم، شهید ابوالفضل شیروانیان

از بچه های بسیج
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گزارش

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

همایش »تالاب ها برای آینده ما« به همت کمیته 

   زهره
 قندهاری

آب اتاق اصفهان، اداره کل حفاظت از محیط زیست 
اس��تان اصفهان، جمعیت زنان مب��ارزه با آلودگی 
محیط زیست استان اصفهان و انجمن دوستداران 
میراث فرهنگ��ی و طبیعی ورزنه ب��ا حضور جمع 
کثیری از دوستداران محیط زیست استان اصفهان 
و اهالی شهر ورزنه و تش��کیل چیدمان حمایت انسانی از آن در محل 

تالاب بین المللی گاوخونی برگزار شد.
این همایش در دو بخش اجتماع مردمی و نشست علمی و تخصصی 

در محل تالاب و سالن آموزش و پرورش شهرستان ورزنه برگزار شد. 
در بخش اجتماع مردمی، اعضای تشکل های زیست محیطی استان 
اصفهان به همراه جمعی از م��ردم ورزنه در مقابل کوه س��یاه تالاب، 

خواستار احیای این تالاب شدند.  

    صرفه جویی 25 درصدی بالادس�ت حوضه رود، احیای 
گاوخونی را به همراه دارد

عیسی کلانتری، دبیرکل خانه کشاورز کشور در این همایش مردمی 
گفت: بی توجهی به حفظ محیط زیس��ت و برنامه ریزی های صورت 
گرفته بدون در نظر گرفتن آمایش سرزمین موجب شده است منابعی 
برای نس��ل آینده باقی نماند. وی تصریح کرد: با توجه به مصرف 75 
درصدی آب های ش��یرین زیر زمینی طی هشت س��ال گذشته 75 
میلیارد متر مکعب از منابع آبی کش��ور به تاراج رفته اس��ت و این در 
صورتی بود که از زمان ساسانیان و هخامنشیان تا حدود 35 سال قبل 
اضافه مصرف از منابع آبی کشور احساس نمی شد.کلانتری افزود: نسل 
امروز با سوء استفاده از تکنولوژی و محدودیت های سیاسی بین الملل 
برای رفع نیازهای روزمره اقداماتی را انجام داد که خشکی زاینده رود 
تا تالاب گاو خونی را س��بب س��اخت و در این رابطه رسم امانت داری 
به خوبی ادا نشده اس��ت.کلانتری با ذکر مصرف 85 درصدی ایران از 
آب های تجدیدپذیر اذعان کرد: در عرف بین الملل دنیا استفاده 20 
 درصدی از آب های تجدید پذیر تهدیدی را برای کش��ورها به وجود 
نمی آورد ولی مصرف بالاتر از 85 درصد ایران مصایبی را دامنگیر کشور 
کرده که ادامه این روش همه  ایران را طی سال های آتی به گاوخونی 
خش��ک و بی آب مبدل می کند و تمام مشکلات به علت استفاده غیر 

قانونی و دزدی از حقوق نسل بعد توسط نسل حاضر است.
وی بیان کرد: در حوض��ه گاوخونی به اندازه کافی آب از سرچش��مه 
کارون منتقل شده و هیچ پتانسیل برای ورود آب به زاینده رود وجود 
ندارد لیکن دولت می بایست حق قانونی حقابه داران را به قیمت روز 
پرداخت و با کاهش 25 درصدی مصرف آب در بالا دس��ت به احیای 

گاو خونی اقدام کند.
دبیر س��تاد احیای دریاچه ارومیه با اش��اره به اصلاح سیاس��ت های 
اجرایی در حوضه آبی اصفهان خاطر نشان کرد: احیای شرق اصفهان 
و گاوخونی کار س��اده ای اس��ت و مردم باید حق و حق��وق خود را از 
حاکمیت بخواهند همچنین در این رابطه مسوولان با مدیریت صحیح 
و جلوگیری از اضافه برداشت های بالادست، بهره برداران پایین دستی 
را به حق خودشان برسانند و کشوری پویا را برای مردم به ارمغان آورند.

حمید ظهرابی، مدیر کل حفاظت محیط زیست اصفهان در این همایش 
اظهار داشت: مدیریت زیست بومی عامل نجات حوزه آبخیز رودخانه 
زاینده رود است. وی با تشریح مهم ترین کارکردها و فواید تالاب ها در 
محور های زیس��ت محیطی، اقتصادی و اجتماعی خاطر نش��ان کرد: 
گام های تحقق مدیریت زیست بومی شامل شناسایی ذی نفعان، تعیین 
گستره زیست بوم و برقراری ارتباط بین آنها، تعیین ساختار کارکرد 
و مدیریت زیس��ت بومی و به کارگیری س��ازوکارهایی برای مدیریت 
و پایش آب برداش��ته ش��ده اس��ت. مدیرکل حفاظت محیط زیست 
اصفهان به تش��ریح مباحث اقتصادی پرداخت و تصریح کرد: مباحث 
اقتصادی  بر ساکنان حاشیه زیست بومی تاثیر گذار بوده و این موضوع 
در تصمیم گیری درست برای مدیران یک اکوسیستم آبی بسیار حائز 
اهمیت است. وی با اشاره به اهمیت احیای تالاب گاوخونی بیان کرد: 
احیای تالاب بین المللی گاوخونی و احقاق حقابه آن به عنوان مهم ترین 
مطالبه مردمی بر اساس مدیریت صحیح در حوضه  آبخیز کشور و حوزه 

آبریز زاینده رود بسیار ضروری است.

ظهرابی خاطرنشان کرد: همه باید کاری کنیم که تالاب گاوخونی به 
عنوان یکی از مهم ترین نیازهای اصفهان اجرایی شده و این تالاب بار 

دیگر زنده شود.
مدیر کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان یادآور شد: حقابه تالاب 
بین المللی گاوخونی در حدود یک دهه است که به طور کامل قطع شده 
و مقدار آبی که وارد تالاب می شود باقیمانده آب کشاورزی و مقداری 
هم پساب اس��ت، به همین دلیل تالاب بین المللی گاوخونی وضعیت 

نامناسبی پیدا کرده و باید برای احیای آن برنامه ریزی شود.
وی گفت: اقداماتی در راستای احیای این اکوسیستم ارزشمند انجام 
شده که از آن جمله می توان به اختصاص 176 میلیون متر مکعب حقابه 
تالاب بین المللی گاوخونی اش��اره کرد که در س��ال جاری در شورای 
عالی آب برای اولین بار به تصویب رس��ید و وزارت نیرو متعهد اس��ت 
که این میزان آب را تامین کند. ظهرابی با بیان اینکه تالاب بین المللی 
گاوخونی روی مرز نابودی قرار دارد، اعلام کرد: با خش��ک شدن این 
تالاب آس��یب زیادی به محیط زیست وارد می ش��ود، سطح آب های 
زیرزمینی کاهش یافته که این موضوع باعث تداخل س��فره های آب 
 زیرزمینی شور و شیرین با یکدیگر می ش��ود، علاوه بر این ریزگردها

 به راحتی در هوا پخش و باعث آلودگی استان می شوند.

    ت�الاب گاوخون�ی از واحده�ای صنعتی ب�زرگ، ارزش 
بیشتری دارد

رضا خلیلی ورزنه، مدیر انجمن دوستداران میراث فرهنگی و طبیعی 
ورزنه در این همایش به یک میلیارد و 650 میلیون دلار به عنوان ارزش 
پولی کارکرد و تاثیرگذاری تالاب گاوخونی  اشاره کرد و گفت: ارزش 
گاو خونی به مراتب از واحدهای صنعتی بزرگ اس��تان بیشتر است و 
قطعا بیماری این شاخص محیط زیست کل حوضه را به کام مریضی 
می کش��اند. وی افزود: جذب آلاین��ده ها، کنترل س��یلاب، تفریح و 
گردشگری، تعدیل خود اقلیم، پاکسازی طبیعت از خدمات و کارکرد های 
تالاب گاوخونی عنوان می شود و همه این موارد می بایست مورد توجه 

دوستداران طبیعت قرار گیرد.
خلیلی تصریح کرد: خشک شدن گاو خونی لطمات بسیاری در حرکت 
شن های روان به شهرها وارد می کند به طوری که عدم توجه به احیای 

دوباره تالاب، اصفهان را تا 14 متر به زیر ماسه خواهد برد.
خلیلی تاکید کرد: با وضع خشک تالاب اگر پرنده ای به گاو خونی آمد 
از تیررس شکارچیان در امان نمی ماند و از مسوولان در خواست ایجاد 
ایستگاه حفاظت از محیط زیست در این قسمت را داریم؛ زیرا حفاظت 

از گاو خونی از اهم اقدامات است.

    تالاب گاوخونی در معرض نابودی کامل قرار گرفته است 
میرمیدان، عضو هیات مدیره صنف کشاورزی شهرستان اصفهان در این 
همایش مردمی گفت: برخی مسائل در سال های اخیر تالاب  گاو خونی 

را به نابودی  سوق داده است.
وی افزود: حضور دوس��تداران محیط زیس��ت در همایش تالاب گاو 
خونی نشان از دغدغه ها، مصایب و مش��کلات  رودخانه زاینده رود از 
بالا دست تا پایین دست است. میرمیدان حضور دبیرکل خانه کشاورز 
کشور را به فال نیک گرفت و تصریح کرد: خواسته همه جمع حاضر از 
دکتر کلانتری داشتن نگاه ویژه به مسائل زاینده رود است و می بایست 
تلاش شود تا مصوبات 9 ماده ای ش��ورای عالی آب هر چه سریع تر به 

منظور ساماندهی به رودخانه زاینده رود اجرایی شود.

    گاوخون�ی نقش موث�ری در حفاظت از محیط زیس�ت
 و جلوگیری از پیش روی کویر دارد

خوشه عظیم پور، رییس جمعیت زنان مبارزه با آلودگی محیط زیست 
اس��تان اصفهان در این همایش گفت: هدف از برگزاری این همایش 
پاسداشت روز تالاب ها با عنوان »تالاب ها برای آینده ما« است و تالاب 
گاوخونی نقش موثری در حفاظت از محیط زیست و جلوگیری از پیش 

روی کویر دارد.

    امانتدار خوبی برای حفظ محیط زیست نیستیم
سیداحمد خاتون آبادی، اس��تاد دانشگاه صنعتي اصفهان در نشست 

علمی تالاب ها برای آینده در س��الن آموزش و پرورش ورزنه گفت: بر 
اساس رتبه بندی جهانی ایران و مصر کشورهایی هستند که از منابع 
آبی بیشترین استفاده را می کنند. سهم ایران 85 درصد و سهم مصر 

46 درصد است و باید این میزان به 20 تا 40 درصد برسد.
وی تصریح کرد: با این میزان مصرف منابع آبی برای آیندگان، محیط 
زیستی نمی ماند که فرزندان بتوانند از آن استفاده کنند. وی خشک 
ش��دن رودخانه زاینده رود و ت��الاب گاوخونی را ناش��ی از 15 درصد 
خشکسالی و 85 درصد سوء مدیریت برشمرد و گفت: اگر چالش های 
موجود مدیریت نشود شاهد از بین رفتن فلات مرکزی ایران خواهیم 
بود. خاتون آبادی افزود: در اثر خشک شدن تالاب گاوخوني خاک آن 
که توام با نمک است ریزگردهاي نمکي تولید مي کند. این ریزگردها 
تا تهران حرکت مي کند؛ زیرا روبه روي آن دش��ت مس��طح اس��ت و 
کوهستان نیس��ت، یعني در حال حاضر به علت آنکه در برخي فصول 
مسیر باد به جاي غرب به شرق، ش��رق به غرب است، تمام اراضي کل 
اس��تان هاي مجاور از جمله یزد، چهارمحال و بختیاري و به خصوص 
تهران از نمک پوشیده و بیابان زایي مي شود و مشکلات تنفسي ایجاد 
مي کند. به گفته خاتون آب��ادي از آنجایي که این ت��الاب در انتهاي 
مسیر رودخانه قرار دارد و مواد شیمیایي از پساب صنایع وارد رودخانه 
مي شود و در تالاب رسوب مي کند، ریزگردهاي تجمیع شده در تالاب 
با وزش باد، استان هاي اصفهان و یزد را بي نصیب نگذاشته و به تهران 

و همه کشور مي رسد.

    با همت مردم می توان ت�الاب گاوخونی را مانند کمجان 
فارس احیا کرد

سیروس زارع، مسوول تش��کل مردم نهاد گروه محلی احیاکنندگان 
تالاب بین المللی کمجان استان فارس در این نشست با ارائه گزارشی از 
عملکرد مردم در احیای این تالاب گفت: برای احیای گاوخونی مردم و 

دولت باید با هم همکاری و همدلی کنند. 
وی افزود: تالاب بین المللی کمجان با مس��احت در حدود چهار هزار 
هکتار که در فاصله 120 کیلومتری شمال شرق شیراز در شهرستان 
خرامه قرار دارد با اجرای طرح احیا توس��ط س��اکنان بومی منطقه و 
اعضای جوامع محلی و با نظارت و همکاری اداره کل حفاظت محیط 
زیست استان فارس جان تازه ای گرفته و بارقه های امید برای بازگشت 

پرندگان مهاجر و رویش گونه های گیاهی در آن دمیده شده است.  
وی افزود: حرکت مردمی و خودجوش جوامع محلی برای احیای تالاب 
کمجان در استان فارس حرکتی ارزشمند و مثال زدنی است و در همه 
جوامع و محافل زیس��ت محیطی از آن به عنوان حرکتی برای توسعه 

پایدار یاد می شود. 
 وی تصریح کرد: فعالان محیط زیست در استان اصفهان بیشتر و فعال تر 
به نظر می رس��ند و باید تز ای��ن ظرفیت مردمی ب��رای احیای تالاب 

گاوخونی استفاده شود.
بخشدار ورزنه نیز در سخنانی با اعلام اینکه تالاب بین المللی گاوخونی 
از اکوسیس��تم های بس��یار مهم در ف��لات مرکزی ایران محس��وب 
می ش��ود، گفت: امیدواریم دولت بیش از گذش��ته کمک کند تا این 
تالاب بین المللی احیا شود، این تالاب نقش مهمی در افزایش میزان 

گردشگری در منطقه دارد و جلوی حرکت شن های روان را می گیرد.
وی تصریح کرد: امیدواریم همان گونه که آب برای کش��ت پاییزه در 
رودخانه زاینده رود جاری شد و به کش��اورزان کمک بسیاری کرد در 
اردیبهش��ت و خرداد سال آینده نیز ش��اهد جاری بودن آب رودخانه 

باشیم تا کشاورزان بتوانند به کشت خود بپردازند.

    گاوخونی 
تالاب ها مفیدترین زیست بوم های طبیعت به شمار می روند در عین 
حال هیچ یک از اکوسیستم های جهان به اندازه تالاب ها صدمات ناشی 
از گونه اندیشی بش��ر و تمایلات خودخواهانه انسان محوری را تجربه 
نکرده اند. فواید و ارزش های متعدد تالاب ها آنها را به محیط های ویژه 
مبدل س��اخته و لزوم حفاظت از این میراث طبیع��ی را بیش از پیش 
آشکار ساخته است. یکی از با ارزش ترین تالاب های کشور از نظر دارا 
بودن ویژگی های زیستگاهی منحصر به فرد، تالاب گاوخونی است که 
از سال 1353 در فهرس��ت تالاب های بین المللی کنوانسیون رامسر 
به ثبت رسیده است. گاوخونی از دیرباز مکانی مناسب برای زیست و 
جوجه آوری انواع پرندگان محسوب می شده، لیکن در سال های اخیر 
این موضوع دستخوش تغییراتی شده است. این تالاب ارزشمند که به 
عنوان یکی از زیس��ت بوم های طبیعی استان اصفهان نقش مهمی را 
در توسعه پایدار منطقه ایفا می کند، به عنوان یک منطقه بسیار مهم 
از لحاظ اکولوژیکی به ش��مار می رود، لیکن طی چهار دهه گذش��ته 
دچار تغییرات زیادی شده است. بررس��ی این تغییرات و ارائه راهکار 
مناس��ب برای حل معضلات موجود، در مدیریت اصولی این زیستگاه 
نقش موثری دارد در این صورت می توان این اکوسیستم ارزشمند و 
منحصر به فرد را با هدف حفاظت گونه های جانوری و گیاهی منطقه، 
حفظ تالاب و ایج��اد تعادل پای��دار در منطقه احیا و ب��رای آیندگان 

محفوظ داشت. 
 تالاب ها به عنوان اکوسیس��تم های حاصلخیز، غن��ی و منحصر به فرد 
می توانند در برنامه های راهبردی اقتصادی – اجتماعی نقش تعیین کننده 
داشته باشند، اما این مفهوم در تقابل و تضاد با تصور سنتی و مرسوم از 
 تالاب ها قرار دارد. طبق تعریف کنوانسیون رامسر، تالاب عبارت است از:

»مناطق مردابی، آبگیر، تورب زار )پیت زار(، طبیعی یا مصنوعی، دائم یا 
موقت، با آب ساکن، جاری، شیرین،  لب شور یا شور مشتمل بر آن دسته 

از آب های دریایی که پایین از شش متر تجاوز نکند«.
تالاب گاوخونی که در تاریخ 23 ژوئن 1975 به عنوان یکی از تالاب های 
مهم بین المللی در فهرس��ت تالاب های کنوانسیون رامسر معرفی و 
ثبت شده،  در جنوب شرقی اصفهان در جوار کوه سیاه و 20 کیلومتری 
شهر ورزنه قرار دارد. مساحت آن حدود 47000 هکتار است که با در 
نظر گرفتن اراضی محدوده تالاب، وس��عت آن بالغ بر 60000 هکتار 
می شود. از منابع آب تالاب می توان به آب رودخانه زاینده رود، نزولات 
آسمانی، آبراهه های فصلی و س��یلاب های حاصل از کوه های مجاور 
اشاره کرد. این تالاب زیستگاه مناسبی برای پرندگان به خصوص در 

فصل زمستان محسوب می شود. 
گاوخونی از تنوع بالای زیستی و ژنتیکی برخوردار بوده که به علت صید 
و ش��کار بی رویه از یک طرف و آلودگی و کاهش شدید آب در نتیجه 
ورود فاضلاب ها و احداث س��د زاینده رود از طرف دیگر، روز به روز از 

میزان آن کاسته شده و به مرحله نابودی رسیده است.
افزون بر آن، افزایش بهره وری از آب زاینده رود جهت مصارف مختلف 
باعث افت شدید آب ورودی به تالاب شده، به طوری که این اکوسیستم 

منحصر به فرد در معرض مرگ تدریجی قرار گرفته است.

    با توجه به مطالعات انجام ش�ده تعداد 229 گونه جانور 
متعلق به 147 جن�س و 70 خان�واده ازپنج رده مه�ره داران 

وجود دارد
49 گون��ه پس��تاندار، 125 گونه پرن��ده، 42 گونه خزن��ده، یک گونه 

دوزیس��ت و 12 گونه ماهی در حوزه آبخیز زاینده رود شناسایی شده 
اس��ت. در محدوده تالاب گاوخونی نیز انواع پس��تانداران، پرندگان، 

خزندگان و ماهیان وجود دارند. 

     طبیعت گردی 
بررسی وضعیت طبیعت گردی منطقه نشان می دهد این ناحیه یکی از 
مقاصد عمده برای تورهای ورودی به ایران و شهر اصفهان است. تنوع 
آب و هوایی، وجود چشم اندازهای منحصر به فرد طبیعی از جمله تپه های 
ماسه ای روان، انواع پرندگان و... در این منطقه باعث شده طبیعت گردان 

داخلی و خارجی به این ناحیه روی آورند. 
وجود تپه های ماسه های اطراف تالاب گاوخونی، جاذبه های فرهنگی 
و تاریخی شهرهای مختلف مسیر حوزه زاینده رود تا تالاب گاوخونی، 
جاذبه مربوط به تجمع انواع پرندگان در مسیر رودخانه زاینده رود تا 
تالاب و علاقه مندی به تماشای پرندگان باعث شده گردشگران زیادی 

از این ناحیه دیدن کنند. 

    تهدیدهای تالاب گاوخونی
کاهش نزولات جوی و آب ورودی به تالاب ناش��ی از افزایش مصارف 
مختلف آب و ایجاد شبکه های آبرسانی. افزایش سطح اراضی کشاورزی 
بالادست رودخانه زاینده رود و استفاده از روش های غیراصولی آبیاری.

بالارفتن غلظت فلزات سنگین در آب تالاب که بیش از حد استاندارد 
است، در اثر ورود زهکش های کشاورزی حاوی علف کش ها، آفت کش ها 

و کودهای شیمیایی به تالاب است. 
این موضوع تاثیر نامطلوب بر خاک و پوشش گیاهی گذارده و ادامه بقاء 
زیست مندان تالاب را با مشکل مواجه می سازد و در واقع زنگ خطری 
برای حیات این اکوسیستم ارزشمند تلقی می شود. تخریب پوشش 
گیاهی حاش��یه تالاب به دلایل چرای بی رویه دام، آتش سوزی های 

عمدی و غیرعمدی. 

در همایش  احیای تالاب بین المللی گاوخونی  مطرح شد؛

 احیای تالاب گاوخونی  مطالبه 
مردمی اصفهان از رییس جمهور است

    همزمان با روز جهانی تالاب ها جمعی از اصحاب رسانه و  فعالان محیط زیست، جمعه 10 بهمن ماه
 از تالاب گاوخونی  در ورزنه بازدید کردند

حاشیه ها:
در این س�فر 11 دس�تگاه اتوبوس در خیابان آبشار مستقر 
شد و ساعت هشت صبح حرکت به س�مت ورزنه آغاز شد. 
در اتوبوس بین راه کاورهای قرمز و س�بزی به زنان و مردان 
داده ش�د تا به همراه زنان چادر س�فید ورزنه پرچم ایران 
را در کنار تالاب تش�کیل دهند و به حمایت از این سرمایه 
ملی برخیزند. تالاب گاوخونی باید زنده بماند این ش�عاری 
بود که بر روی زمین در کنار تالاب حک ش�ده بود و زنان با 
کاور قرمز و مردان با کاور سبز و چادرسفیدان ورزنه در کنار 
هم ایستادند تا یک زنجیره انسانی تشکیل شود. دو بالگرد 
در آسمان بالای سر این جمعیت عظیم حرکت می کردند و 
و با حرکت های موازی که انجام می دادند غم عظیمی که بر 
 جان تالاب افتاده اس�ت را به گوش حامیان محیط زیس�ت 
می رساندند. غم خشکسالی و فراق پرنده های گوناگونی که 

جایشان در کنار تالاب خالی بود.
پس از بازدید از تالاب گاوخونی مسوولان سخنرانی کردند 
و پ�س از آن گروه ه�ا برای ص�رف ناهار به س�ازمان جهاد 
کش�اورزی آمدند و پس از اقامه نماز و صرف ناهار به سالن 
همایش رفتند تا از خشکس�الی و عوامل آن و درباره تالاب 
گاوخونی بیش�تر بدانن�د. در کنار س�الن همایش آلاچیق 
کوچکی وجود داشت که در آن زنان هنرمند ورزنه کرباس 
بافی می کردن�د. کرباس بافی هن�ری که ای�ن روزها روبه 
فراموشی رفته است و تنها 20 نفر از زنان کهنسال ورزنه به 

این شغل مبادرت می کنند.
گویی هم�ه چی�ز در این ش�هر با آب گ�ره خورده اس�ت. 
خشکس�الی باغ ها و درخچه هایی که در بین راه مشاهده 
می کردیم. درختان جوانی که با وجود س�ن کم به خشکی 
گراییده بودند و فریاد عطش سر می دادند. یکی از دوستان 
می گفت تا به حال این همه درخت جوان خش�ک، یکجا در 
کنار هم ندیده بودم. دلمان گرفت و از خدا طلب باران کردیم. 
دلمان برای این همه درخت ها و زمین های خشک سوخت و 
دلمان می خواست که خدای بزرگ و بلند مرتبه نظر لطف و 

عنایش را به این سرزمین روا دارد.
در همای�ش از بغض های دکت�ر خاتون آبادی تا ش�عر طنز 
س�هرابی همه برایمان لذت بخش و غمگین بود. اشک های 
دلسوزان این مرز و بوم، آنهایی که دلش�ان برای این آب و 
خاک می تپد و هنگامی که از کشور دور می شوند غم غربت 
خشکی زاینده رود بیشتر روحشان را جریحه دار می کند. 
مس�وولان و حامیان محیط زیس�ت آمده بودند تا در یک 
نشست همگانی فریاد حقابه ها را از افرادی که از آنها گرفته اند 
بستانند. صدای تشویق های حامیان محیط زیست و فریاد 
 آنها در حمایت از منابع طبیعی س�کوت س�الن همایش را 
می شکس�ت. جمعیت آنقدر زی�اد بود که تعدادی س�ر پا 
ایستاده بودند تا به سخنان پژوهشگران و مسوولان گوش 
دهند و بفهمند که به دلیل سوء مدیریت برخی از مسوولان 

چه بر سر ایران عزیز آمده است. 

مسابقه هفته)10(

برگزیدگان مسابقه )شماره 9(: 
1- مجيد اميرشاهي 
2- فاطمه ابراهيمي

برگزیدگان برای دریافت هدایای خود از دو هفته بعد از اعلام نامشان در 
روزنامه، با در دس��ت داشتن كارت شناس��ایي به روابط عمومی سازمان 

فرهنگي تفریحي شهرداري اصفهان مراجعه كنند. 
متن زیر طرح مس��ابقه  ای است با همكاري س��ازمان فرهنگي تفریحي 
ش��هرداري اصفهان و روزنامه اصفهان زیبا كه این هفته توسط مجتمع 
فرهنگي ورزش��ي امام خميني)ره( ارائه شده اس��ت. شركت  كنندگان 
حداكثر تا پایان این هفته فرصت دارند تا عدد گزینه صحيح را به همراه 
نام و نام خانوادگی  خود به شماره 30004845  ارسال كنند تا در صورت 

پاسخ صحيح به قيد قرعه هدایایي دریافت كنند.

   گزيده اي از وصيت نامه امام خميني )ره(
ما ملت های مظلوم دنيا مفتخریم كه رسانه های گروهی و دستگاه های 
تبليغات جهانی،  ما و همه مظلومان جهان را به هر جنایت و خيانتی كه 
ابرقدرت های جنایتكار دستور می دهند متهم می كنند. كدام افتخار بالاتر 
و والاتر از اینكه آمریكا با همه ادعاهایش و همه ساز و برگ های جنگی اش 
و آن همه دولت های سرسپرده اش و به دست داشتن ثروت های بی پایانِ 
ملت های مظلوم عقب افتاده و در دست داشتن تمام رسانه های گروهی، 
در مقابل ملت غيور ایران و كشور حضرت بقيه الله )ارواحنا لمقدمه الفداء( 
آنچنان وامانده و رسوا شده است كه نمی داند به كه متوسل شود! و رو به 
هركس می كند جواب رد می ش��نود! و این نيست جز به مددهای غيبی 
حضرت باری تعالی )جلَّت عظمتُه( كه ملت ها را به ویژه ملت ایران اسلامی 

را بيدار نموده و از ظلمات ستم شاهی به نور اسلام هدایت نموده.
من اكنون به ملت های ش��ریف س��تمدیده و به ملت عزیز ایران توصيه 
می كنم كه از این راه مستقيم الهی كه نه به شرق ملحد و نه به غربِ ستمگرِ 
كافر وابسته است، بلكه به صراطی كه خداوند به آنها نصيب فرموده است 
محكم و استوار و متعهد و پایدار و پایبند بوده و لحظه   ای  از شكر این نعمت 
غفلت نكرده و دست های ناپاک عمال ابرقدرت ها، چه عمال خارجی و چه 
عمال داخلی بدتر از خارجی، تزلزلی در نيت پاک و اراده آهنين آنان رخنه 
نكند؛ و بدانند  كه هرچه رس��انه های گروهی عالم و قدرت های شيطانی 
غرب و شرق اشتلم می زنند دليل برقدرت الهی آنان است و خداوند بزرگ 
س��زای آنان را هم در این عالم و هم در عوالم دیگر خواهد داد.  »إنَّه ولی 

النِّعَم وبيِدِه ملكوتُ كلِّ شیءٍ«.
از كتاب وصيت نامه امام،  تدوین عليرضا اسماعيلي جمكراني )صفحه 18(

سوال مسابقه:
در وصيتنامه ام��ام خميني )ره( چه كس��ي به عنوان )صاحب كش��ور 

جمهوري اسلامي ایران( معرفي شده است؟
1: امام خمينی )ره( 

2: حضرت بقيه الله )ارواحنا لمقدمه الفداء( 
3 : ولایت فقيه

4: مردم و رهبری

معاون غذا و داروی استان اصفهان در نشست 
خبری ارتقای س��طح كيفی و كمی بهداشت 
و درمان عموم مردم با اش��اره به وظيفه اصلی 
معاونت غ��ذا و دارو كه حفظ و ارتقای س��طح 
ایمنی و س��لامت محصولات غذایی، دارویی، 
آرایشی و بهداشتی است، عنوان كرد: بهترین 
راه برای كنترل این اقلام، نمونه برداری از محصول عرضه شده 

در بازار است.

   ميزان تجويز دارو در کشور ما بالاست
دكتر عباس جعفریان طی سخنانی پيرامون عملكرد معاونت 
غذا و دارو، به وضعيت تجویز داروها توسط پزشكان پرداخت و 
اظهار كرد: متاسفانه در كشور ما ميزان تجویز دارو بالاست كه 

بخشی از آن به دليل درخواست مردم است.
وی علاوه بر تجویز بالای دارو توسط برخی از پزشكان، مصرف 
نادرست داروها توسط مردم را یک معضل جدی خواند و گفت: 
فرهنگ غلط مردم در استفاده از داروها مسبب جواب ندادن 

داروها تا 40 درصد شده است.
دكتر عباس جعفریان بحث تجویز دارو را از اولویت های اصلی 
سازمان بهداش��ت جهانی در دو دهه اخير عنوان كرد و گفت: 
رویكرد این سازمان تجویز منطقی دارو است كه خوشبختانه 
در اصفهان، معاونت غذا و دارو با جلساتی كه با پزشكان دارد، 

باعث پایين آمدن تجویز اقلام دارویی شده است.
وی با اشاره به اینكه اصفهان فعال ترین استان كشور در حوزه 
نظارت بر دارو است، خاطرنشان كرد: ساليانه 7 ميليون نسخه 
پزشک در این استان كنترل می شود كه این ميزان 60 درصد 
از كل نسخه های بررسی شده در كش��ور را به خود اختصاص 

داده است.

    80 درصد از شکايات به معاونت غذا و دارو به علت 
گران فروشی دارويی است

جعفریان با اشاره به بيشترین ش��كایات مردم به معاونت غذا 
و دارو ك��ه در زمينه تجوی��ز آنتی بيوتي��ک و كورتون ها و نيز 
گراني دارو بوده اس��ت، اظهار كرد: با جلس��اتی كه با پزشكان 
داشته ایم، در زمينه تجویز آنتی بيوتيک و كورتون ها تاكيدات 

لازم برای ارائه كمتر آن شده است و درخصوص گران فروشی 
داروها كه در اصل 80 درصد از ش��كایات ما را شامل می شود، 
باید گفت؛ نوس��انات قيمت داروها به خصوص افزایش قيمت 
آن باعث ایجاد سوءتفاهم برای مردم شده است؛ به طوری كه 
آنها با دیدن قيمت دارو بر روی آن، در صورت متفاوت بودن با 
آنچه خریده ان تصور می كنند كه به داروخانه بهای بيشتری 
پرداخ��ت كرده ان��د و در نهایت همين اخت��لاف قيمت باعث 
 شكایت شده اس��ت. این در حالی اس��ت كه تنها 11 درصد از 

این گونه شكایات قابل احراز است.  

   عرضه داروهای گياهی توس�ط عطاری ها ممنوع 
است

وی اش��اره ای هم به وضعيت عطاری ها كرد و با بيان اینكه در 
حال حاضر برخی از عطاری ها ضم��ن عرضه گياهان دارویی، 
اقدام به فروش داروهای گياهی می كنند، تصریح كرد: عرضه 
داروهای گياهی توسط عطاری ها ممنوع و پيگرد قانونی دارد. 
این مقام مسوول تشخيص و درمان را از دیگر تخلفات برخی 
از عطاری ها ذكر كرد و یادآور ش��د: تش��خيص و درمان جزو 
وظایف این صنف تعریف نش��ده و در صورت مش��اهده با آنها 

برخورد خواهد شد.

   تامي�ن دارو و تجهي�زات بيماران؛ مح�ور برنامه 
تحول نظام سلامت

مدیر نظارت ب��ر داروی معاونت غذا و داروی دانش��گاه علوم 
پزشكی اصفهان نيز با اشاره به وجود  700 داروخانه خصوصی 
در سطح استان كه نزدیک به 400 واحد از آن در شهر اصفهان 
در حال خدمت رسانی است، خاطرنش��ان كرد: از داروخانه ها 
بازدیدهای ساليانه صورت می گيرد كه امسال بيشتر تاكيد ما 
بر حضور مسوول فنی در داروخانه ها بود كه حدود 90 درصد 

داروخانه ها رعایت می شود.
دكتر حس��ن جان نثاری عنوان كرد: طی ماه های اخير از هزار 
فقره بازدید از داروخانه های سطح شهر اصفهان و شكایات كه 
مربوط به گران فروش��ی،رعایت نكردن س��اعات كار و حضور  
نداشتن مس��وولان فنی در داروخانه ها بوده اس��ت،  تنها 11  
درصد آن احراز شده و 89 درصد دیگر نادرست و یا سوءتفاهم 

بوده است.
وی كاه��ش تخلف��ات را ب��ه خاط��ر برگزاری 
دوره های آموزشی برای داروسازان عنوان كرد 
و افزود: با این وجود باید همچنان در پی كاهش 

آمار تخلفات و شكایات باشيم.
 جان نثاری در بخش دیگری از سخنان خود به 
برنامه تحول نظام سلامت اش��اره كرد و گفت: 
یكی از اهداف بس��يار مهم برنام��ه تحول نظام 
س��لامت، تامي��ن دارو و تجهيزات م��ورد نياز 
بيماران توسط بيمارستان است، به طوری كه 
مقرر شده تمامی بيمارس��تان ها اعم از دولتی 
و خصوصی پس از بس��تری كردن بيمار نباید 
آنها را برای تهيه دارو ی��ا تجهيزات به بيرون از 

بيمارستان ارجاع دهند.

   تجوي�ز کورت�ون و آنتی بيوتي�ک؛ 
مشکل اصلی نسخ پزشکی 

مدیر واحد تحقيق و توسعه معاونت غذا و داروی 
اصفهان نيز در این نشست ضمن ارائه اطلاعات 

و آمار بررس��ی های صورت گرفته، تصریح كرد: مشكل اصلی 
مشاهده شده در نسخ پزشكان استان اصفهان مربوط به تجویز 
بالای كورتون و انواع آنتی بيوتيک است كه این موارد بيشتر در 

نسخه پزشكان عمومی دیده می شود.
دكتر ليلی صفائيان با اش��اره ب��ه اینكه از بين ح��دود 4 هزار 
پزشک عمومی و 2 هزار پزش��ک متخصص در استان اصفهان 
حدود 200 نفر آنها دارای نسخ تجویز شده نامطلوب هستند، 
خاطرنش��ان كرد: برای این گروه از پزش��كان جلسه آموزشی 
برگزار می شود كه خوشبختانه این روند تاثير مثبتی بر ميزان 

رعایت استانداردهای نسخه نویسی داشته است.
وی افزود: در صورت رعایت نكردن موازین اس��تاندارد تجویز 
دارو، ضمن برخورداز سوی معاونت غذا و دارو، حق بيمه به آنها 

پرداخت نخواهد شد.
صفائيان با اشاره به ذكر شماره تماس 36699614 كه درمورد 
شكایات دارویی و شماره 36699615 كه در زمينه اطلاعات 
دارویی و سموم اس��ت، افزود: همزمان با دهه فجر امسال نيز 
سامانه كشوری 1490 كه مربوط به شكایات دارویی، غذایی، 

آرایشی و بهداشتی است، افتتاح می شود.

   نمونه ب�رداری از س�موم و فل�زات س�نگين در 
محصولات کشاورزی اصفهان 

در ادامه مدی��ر نظارت بر مواد غذایی، آش��اميدنی، آرایش��ی 
بهداش��تی معاونت غذا پيگيری س��موم و فلزات س��نگين در 
محصولات را مهم دانست و گفت: طبق دستورالعمل سازمان 
نظارت بر موادغذایی و دارویی كشور ارزیابی این محصولات به 
10 استان كه اصفهان را هم شامل می شود، واگذار شده است.

 عيس��ی با اش��اره به اینكه كار نمونه ب��رداری از محصولات از 
مهر ماه امسال شروع شده و تا پایان تابستان سال آینده ادامه 
خواهد داشت، عنوان كرد: این نمونه برداری ها در محصولاتی 
از جمله كاهو، گوجه، سيب زمينی و درختی صورت می گيرد 

كه نتایج آن متعاقبا اعلام خواهد شد.
وی به بازدیدهای واحدهای توليدی مواد غذایی و بهداش��تی 
معاونت غ��ذا و دارو طبق برنام��ه س��اليانه و همچنين موارد 
شكایتی از سوی مردم اشاره كرد و بيان داشت: با بررسی های 
به عمل آمده، امتيازبندی به واحدهای توليدی  داده می شود.

وی با اشاره به اینكه بيش از 500 كارخانه صنعتی پروانه دار و 
250 واحد كارگاهی در استان اصفهان موجود 
اس��ت، اظهار كرد: در س��ال گذش��ته 27 هزار 
مورد از محص��ولات این واحده��ا نمونه برداری 

شده است.
موسوی با ذكر این موضوع، تاكيد كرد: از خرید 
مواد غذایی و بهداشتی به صورت فله ای كه فاقد 
مشخصات و برچسب پروانه ساخت و نام تجاری 

هستند، خودداری كنيد.

   5 ت�ن از اقلام آرايش�ی بهداش�تی 
غيرمجاز در اصفهان معدوم شد

مس��وول اداره نظارت بر فرآورده های آرایش��ی 
بهداش��تی معاونت غ��ذا و دارو ني��ز به وضعيت 
نامناسب مواد آرایشی و نيز قاچاق های وارداتی 
اش��اره و عنوان كرد: محصولات آرایشی داخلی 
بهتر و مطمئن تر از محصولات آرایشی وارداتی 

است.
دكتر دهقان با اظهار اینكه مصرف مواد آرایشی 
در كشور ما بی رویه است، تصریح كرد: فرهنگ استفاده از مواد 

آرایشی در بين ایرانيان بسيار ضعيف و نامطلوب است.
وی این گونه كاربرد مواد آرایش��ی را به خاط��ر ناآگاهی و بی 
اطلاعی آنها دانس��ت و تاكيد كرد: اطلاع رسانی در این زمينه 

بسيار ضروری است.
مسوول اداره نظارت بر فرآورده های آرایشی بهداشتی با اشاره 
به بازرس��ی های معاونت غذا و دارو از اقلام آرایشی بهداشتی 
داخلی و  وارداتی، عن��وان كرد: در صورت مش��اهده هرگونه 
تخلف با آنها برخورد و اقلامشان توقيف و معدوم خواهد شد. 

فعاليت های آموزشی، تهيه پمفلت و رسيدگی به شكایات و نيز 
توقيف و معدوم كردن 5 تن از اقلام آرایشی بهداشتی غيرمجاز 
در استان اصفهان از دیگر اقدامت این معاونت است كه مسوول 
اداره نظارت بر فرآورده های آرایشی بهداشتی با ذكر آن، بيان 
داش��ت: تا زمانی كه مردم همكاری نكنن��د و ضمن نخریدن 
محصولات غيرمجاز، در صورت مش��اهده آن را اطلاع رسانی 
نكنند، وضعيت خوبی در حيطه محصولات آرایشی بهداشتی 

نخواهيم داشت.
وی یادآور ش��د: برچسب اصالت و س��لامت كالا بر روی اقلام 
معرف تایيد محصولات از س��وی وزارت بهداش��ت ، درمان و 
آموزش پزشكی است كه مردم باید به این دو برچسب، هنگام 

خرید لوازم آرایشی بهداشتی دقت كنند.

   استفاده از ADR در داروخانه های اصفهان برای 
نخستين بار در کشور

 در حاشيه این نشست مدیر واحد تحقيق و توسعه معاونت غذا 
و دارو از  ارائه جعبه های ADR به داروخانه های تحت پوشش 
دانشگاه علوم پزشكی اصفهان برای نخستين بار در كشورخبر 
داد و گفت: با توجه ب��ه اهميت ثب��ت و گزارش دهی عوارض 
ناخواس��ته داروها، بدین منظ��ور كارت ه��ای زردی تحویل 

داروسازان خواهد شد.  
وی با اش��اره به اینكه چنين روندی برای بررس��ی و سهولت 
ع��وارض داروه��ا امكان پذی��ر اس��ت، عن��وان ك��رد: طب��ق 
 برنامه ریزی های انجام ش��ده ضم��ن ارائه برنامه آموزش��ی، 
به زودی جعبه های ADR به تم��ام داروخانه ها تحویل داده 

خواهد شد.
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جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 
روابط عمومی سازمان و به نقل از مژگان شبان زاده، كارشناس 
امنيت اطلاعات س��ازمان فاوا ش��هرداری اصفهان درخصوص 
»به روزرسانی سيستم ها« توضيحاتی ارائه كرده كه به ذكر آن 
می پردازیم.كارش��ناس امنيت اطلاعات سازمان فاوا شهرداری 
اصفهان با اشاره به اینكه معمولا نرم افزارها با خطاها و اشكالاتی 
مواجه هستند كه با گذشت زمان و در طول استفاده از آنها آشكار 
می شوند، گفت: با مشخص شدن اشكالات، برنامه نویسان سعی 
بر رفع این خطاها می كنند و وصله هایی را به صورت برنامه های 
به روزرسانی جهت برطرف كردن این مشكلات ارائه می دهند. 

مژگان شبان زاده با بيان اینكه اشكالات كشف شده نرم افزارها به 
صورت روزانه منتشر می شود و در دسترس عموم قرار می گيرد، 
عنوان كرد: مهاجمان با اطلاع از این اش��كالات قادر به نفوذ در 
سيستم های به روزرسانی نشده، هستند. بنابراین به روزرسانی 

مداوم برنامه های مورداستفاده بسيار حائز اهميت است.
وی اظهار كرد: برای دریافت وصله ها و بسته های به روزرسانی 
 لازم اس��ت كامپيوتر با اینترنت ارتباط داشته باشد، فایل های 
به روزرس��انی را دریافت كند و س��پس فایل ه��ای دریافتی را 

نصب كند.

كارشناس امنيت اطلاعات سازمان فاوا گفت: با توجه به اینكه 
تعداد كامپيوترها در مجموعه ش��هرداری اصفهان بسيار زیاد 
اس��ت،  در صورتی كه هر كامپيوت��ر به طور مجزا ب��ا اتصال به 
اینترنت به روزرس��انی ش��ود، فایل های تكراری دانلود شده و 
پهنای باند زیادی مصرف می ش��ود، علاوه ب��ر آن به علت كند 
بودن ارتباط با اینترنت زمان زیادی صرف به روزرسانی می شود. 
وی با اشاره به اینكه در راستای صرفه جویی در پهنای باند و زمان 
 )WSUS( به روزرسانی، س��رویس به روزرسانی ویندوز سرور
راه اندازی شده است، عنوان كرد: سرویسWSUSیک برنامه 

كامپيوتری محصول شركت مایكروسافت است و امكان مدیریت 
وصله ها و به روزرسانی  محصولات مایكروسافت از قبيل سيستم 
عامل های مایكروس��افتی به صورت متمركز را فراهم می كند. 
شبان زاده ادامه داد: بدین منظور در ش��بكه شهرداری بر روی 
یک سرور برنامه WSUS  نصب شده اس��ت و سرور مذكور با 
استفاده از WSUS ، وصله ها را از وبسایت مایكروسافت دریافت 
می كند و بر روی كامپيوترهای موجود در شبكه توزیع می كند. 
به این ترتيب كليه نرم افزارهای محصول شركت مایكروسافت 

در كل شهرداری از طریق شبكه محلی به روزرسانی می شوند.

در نشست خبری ارتقای سطح کمی و کيفی بهداشت و درمان تاکيد شد:

عرضه داروهای گیاهی توسط عطاری ها ممنوع است
محک

ليلا
کهلانی

برخی از عطاری ها 
ضمن عرضه 

گياهان دارويی 
اقدام به فروش 

داروهای گياهی 
 می کنند؛ اين 

در حالی است که  
عرضه داروهای 

گياهی توسط 
 عطاری ها ممنوع 

و پيگرد قانونی 
دارد

هويت بخشی به خط عابر پياده
 از الزامات است

شهين اصلانی: با افزایش روزافزون وسایل نقليه، افزایش سفرهای 
درون شهری و سرعت در زندگی ماشينی نيازمند جامعه ای قانونمند 

هستيم و البته برای قانونمندی تمهيدات ویژه ای لازم است.
 یكی از م��واردی كه در فرهن��گ رانندگ��ی ما ب��ه آن بی مهری یا 
بی توجهی شده است، خط عابرپياده است؛ خطی كه امروزه متاسفانه 
هویتی ندارد؛ چراك��ه این خطوط در بس��ياری از م��وارد به قدری 
كمرنگ یا حتی سياه شده كه به هيچ وجه توجه رانندگان را به خود 
جلب نمی كند و البته در مواردی هم كه خطوط پررنگ  اس��ت خود 
رانندگان اهميتی برای آن قائل نيستند و این بدان معناست كه امور 
ترافيكی جامعه نيازمند یک بازآموزی مجدد است. قابل رویت بودن، 
درخشندگی خطوط و استفاده از رنگ های استاندارد و مقاوم در برابر 
سایش و فرسایش و پررنگ وقابل تشخيص بودن از ویژگی های مهم 

یک خط كشی درست و استاندارد است.
 متاسفانه سياه ش��دگی و از بين رفتن این رنگ ها در بسياری موارد 
دستاویزی برای رعایت نكردن قانون از طرف رانندگان است،در حالی 
كه این علامت ترافيكی از مهم ترین علائم هش��داردهنده است كه 
توجه بدان به خصوص در بسياری از موارد چون عبور سالمندان، در 
مس��ير مدارس و عبور كودكان و افراد معلول لازم و ضروری است و 
بی تردید بی توجهی بدان می تواند عواقب جبران ناپذیری داشته باشد 
لذا به جهت اینكه این مشكل تنها مش��كل یک یا چند شهر نيست 
چراكه تمام شهرهای كشور اعم از پایتخت و تمام شهرهای بزرگ از 
این معضل رنج می برند لازم است ش��هرداری ها با دقت بيشتری به 
این موضوع بپردازند و این خط بی هویت امروز را به علامتی با هویت 

یادداشت

به روزرسانی سيستم ها مانع از نفوذ مهاجمان به آن است

اطلاعیه منطقه پنج شهرداری اصفهان )نوبت اول(اطلاعیه منطقه پنج شهرداری اصفهان )نوبت اول( 

نظ��ر به اینکه کل مالکیت به پلاک ثبت��ی 179/24 بخش 5 ثبت اصفهان متعلق 
به )آقایان عباس، مجید و محس��ن و خانم محبوبه( همگی لباف واقع در خیابان 
نظر ش��رقی، کوچه زرین در مس��یر طرح عمرانی پارکینگ ق��رار دارد و هیات 
کارشناسان رسمی دادگستری ضمن بازدید از محل نسبت به ارزیابی آن اقدام و 
نظریه مورخ 93/11/4 را صادر نموده اند، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح 
 و براب��ر م��اده 8 لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای

 طرح های عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 1358/11/17، بدینوس��یله 
به نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه 
 پس از نش��ر این آگهی جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناس��ی به شهرداری

 منطقه 5 واقع در خیابان دانشگاه مراجعه نمایید. 
بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

نظر به اینکه کل مالکیت به پلاک ثبتی 179/23 بخش 5 ثبت اصفهان متعلق به وراث 
غلامحس��ین لباف به نام های )آقایان غلامرض��ا و مرتضی، خانم ها مهرانگیز، زهره، 
ناهید، پروین،  بتول و محترم( همگی لباف و فاطمه پوستی و حمید رضا رجالی واقع 
در خیابان نظر شرقی، جنب بیت العباس در مسیر طرح عمرانی پارکینگ قرار دارد و 
هیات کارشناسان رسمی دادگستری ضمن بازدید از محل نسبت به ارزیابی آن اقدام 
و نظری��ه م��ورخ 93/11/4را صادر نموده اند، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح و 
براب��ر ماده 8 لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراض��ی و املاک برای اجرای طرح 
ه��ای عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 1358/11/17، بدینوس��یله به نامبرده 
ب��الا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه پس از نش��ر 
 این آگهی جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناس��ی به ش��هرداری منطقه 5 واقع در

 خیابان دانشگاه مراجعه نمایید. 
بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

روابط عمومی منطقه 5 شهرداری اصفهان روابط عمومی منطقه 5 شهرداری اصفهان 



رییس اداره آب و فاضلاب فریدن:

کمبود آب شرب شهر دامنه 
برطرف می شود

ریی��س اداره آب و فاضلاب شهرس��تان فری��دن گفت: با حف��ر چاه در 
شهرستان فریدن کمبود آب شرب محله آشجرد داران و شهر دامنه در 

سال های آینده برطرف می شود.
مهدی اصفهانیان با بیان اینکه انجام مطالعات ژئوفیزیک جهت بررسی 
محل حفر چاه آب ش��رب با کیفیت مطلوب در شهرستان فریدن پایان 
یافت، اعتبار این عملیات را بالغ ب��ر 260 میلیون ریال اعلام کرد و اظهار 
داشت: این اعتبار از محل اعتبارات عمرانی آبفا فریدن و به صورت پیمانی 
انجام شد.وی با بیان اینکه این عملیات به منظور بررسی سفره های آب 
زیرزمینی سالم و با کیفیت در منطقه فریدن انجام شد، تصریح کرد: مشاور 
مربوط چندین نقطه در اطراف شهرهای داران و دامنه را مورد بررسی قرار 
داد و پس از انجام عملیات میدانی و سپس تحلیل داده های میدانی، نتیجه 

مطالعات را در اختیار آبفا منطقه فریدن قرار داد.
رییس اداره آب و فاضلاب شهرستان فریدن ادامه داد: طی این مطالعات 
چندین محل با ذکر اولویت جهت حفر چاه به آبفا فریدن معرفی شد که 

اولویت اول در ضلع جنوبی محله آشجرد شهر داران قرار دارد.
اصفهانیان با اعلام اینکه با حفر چاه در این محل کمبود آب شرب محله 
آش��جرد داران و دامنه در سال های آینده رفع خواهد ش��د، اضافه کرد: 
خشکس��الی های اخیر در شهرس��تان فریدن س��بب کاهش سطح آب 
چاه های این شهرستان و کاهش تولید آب شرب این شهرستان شده است 

که با حفر چاه جدید این مشکل برطرف خواهد شد.  
 

شهردار شاهین شهر:

متروی شاهین شهر عملیاتی می شود
با حضور مدیرعامل شرکت متروی اصفهان، اعضای شورای اسلامی شهر، 
شهردار و جمعی از  معاونان و مدیران شهرداری شاهین شهر، مشاوران و 

طراحان، فاز نخست مسیر متروی شاهین شهر مصوب شد.
در ابتدای این جلس��ه پیمان ش��کرزاده ضمن تبریک ایام الله دهه فجر 
 از تلاش های صورت گرفت��ه در دوره های قبلی مدیریت ش��هری برای 
برنامه ریزی در جهت احداث متروی شاهین شهر – اصفهان قدردانی کرد .

علی اصغر ذاکری، شهردار شاهین شهر افزایش سرعت پیشرفت و توسعه 
درفناوری و ارائه خدمات را از دستاوردهای مهم انقلاب دانست و بیان کرد: 
در دوره چهارم مدیریت ش��هری پیگیری های جدی برای تعیین مسیر 
و تصویب متروی شاهین شهر – اصفهان انجام و نشست های متعددی 
در استانداری اصفهان، شورای ترافیک استان و جلساتی با اعضای هیات 
مدیره و مدیرعامل متروی اصفهان، شورای عالی ترافیک کشور، وزیر راه 
و مسکن و شهرسازی و معاون اجرایی رییس جمهور برگزار شده است.

وی ادامه داد : با انتخاب مشاوران برتر کشور و اجرای تحقیقات میدانی و 
مقایسه با شهرهای مشابه سعی کرده ایم بهترین مسیر و مناسب ترین 
روش اجرایی را انتخاب کنیم تا علاوه بر امکان عملیاتی شدن این طرح 
صرفه و صلاح شهر نیز رعایت شود.در پایان جلسه مصوب شد بخش اول 
فاز نخست مترو عملیاتی شود و بخش دوم فاز نخست که بخش ورودی 
به شهر است با هماهنگی مش��اور فاز دوم طراحی مس��یر مترو اجرایی 
شود.متروی شاهین شهر – اصفهان از سمت غرب شاهین شهر تا میدان 
 استقلال اصفهان در نظر گرفته شده اس��ت و برای ورود به شاهین شهر 

تاکنون دو مسیر مختلف پیش بینی شده است.

رییس اداره حج و زیارت کاشان:

مسن ترین عمره گذار 
یک کاشانی  107 ساله است

کاشان- حرمت س�ادات متولی: بیش از دو هزار عمره گذار از دیار 
 گل و  گلاب کاشان عازم س��رزمین و حی می شوند که مسن ترین آنها

 107 سال دارد.
رییس اداره حج و زیارت کاشان در حاشیه برگزاری » همایش مسافران 
قبله« در کاشان در گفت وگو  با خبرنگار اصفهان زیبا در کاشان گفت: 
تعداد دو  هزار و  759 نفر در مرحله اول اعزام زایران کاش��انی به سفر 
عمره مفرده بیت الله الحرام، به مکه مکرمه، مس��جدالنبی و قبرستان 

بقیع در مدینه منوره مشرف می شوند.
وی با اشاره به اعزام عمره گذاران کاشانی در دو مرحله افزود: 1257 نفر 

از زایران اعزام مرحله اول مرد و 1502 نفر از آنها زن هستند.
به گفته وی، اعزام مرحله او ل زایران کاش��انی به س��فر عمره مفرده از 

روز 22 آذرماه آغاز شده است و تا پایان روز 20 اسفندماه ادامه دارد.
رییس اداره حج و زیارت کاشان، اعلام تعداد زایران عمره گذار کاشانی 
در مرحله دو م را تا تاریخ شانزدهم بهمن ماه امسال یادآورشد و گفت: 
اعزام های مرحله دوم عمره گذاران کاش��انی از تاریخ 21 اس��فندماه 

امسال تا روز 31 خردادماه سال 94 انجام می شود.
اس��کندری، با تاکید بر اینکه تمامی متقاضیان عمره مفرده بایس��تی 
در س��ایت پیش ثبت نام » فاخ��ر«  اقدام ب��ه ثبت نام کرده باش��ند، 
 گفت: مس��ن ترین عمره گذار کاشانی  107 س��ال و کوچک ترین آنها

زیر دو  سال دارد.
وی در پایان با اشاره به اعزام 430 نفر از شهروندان کاشانی برای انجام 
حج تمتع افزود: این تعداد زایر کعبه، مس��جد پیغمبر)ص( و قبرستان 
بقیع در قالب 2 کاروان 135 نفره و یک کاروان 160 نفر اعزام می شوند.

به گفته وی اولویت های ثبت نام تا تاریخ  15 اس��فند 93 اعلام ش��ده 
است و  ثبت نام زایران کاشانی حج تمتع از تاریخ نهم بهمن ماه امسال 
آغاز می شود.گفتنی است همایش مس��افران قبله در قالب گردهمایی 
متمرکز آموزشی توجیهی زایران عمره مفرده سال 93-94 شهرستان 
کاشان با فریاد لبیک »یا رسول الله« این زایران مکه و مدینه عصر روز 

جمعه )10بهمن(در مسجد دانشگاه آزاد اسلامی کاشان برگزار شد.

شهردار نجف آباد گفت: به دنبال قول هایی از 
سوی مسوولان، مبنی بر اختصاص بودجه به 
منظور ایجاد مجموعه ای ویژه بازنشس��تگان 
کش��وری این شهر، ش��هرداری نیز با تصویب 
شورای شهر، قطعه زمینی را در مجاورت پارک 
ملت منطقه پنج به همی��ن منظور اختصاص 
داده تا در صورت س��اخته ش��دن چنی��ن مجموع��ه ای، امکان 
اختصاص تمامی فضای پ��ارک مذکور به این قش��ر محترم نیز 

فراهم شود.
مسعود منتظری افزود: عزیزان بازنشسته را نباید هیچ گاه جدای 
از مردم دانست و بایستی شرایط مطلوب اس��تفاده از تجربیات 
ارزشمند آنها در مس��ائل مختلف اجتماعی و فرهنگی را فراهم 
کرد؛ به همین دلیل در طرح پیش بینی ش��ده تنه��ا زمینی به 
مساحت حدود شش��صد متر مربع جهت ساختمان اداری و کل 

فضای باز پارک نیز جهت حضور این قشر و زمینه سازی ارتباط 
قوی تر با دیگر افراد جامعه در نظر گرفته ش��ده است.منتظری 
در ادامه با اظهار امی��دواری جهت تحقق قول های داده ش��ده 
برای تامین اعتبار این پروژه اضافه کرد: این پارک به دلیل نبود 
محدودیت منابع آبی از س��ال ها پیش یکی از زیباترین فضاهای 
سبز شهری را به نام خود ثبت کرده و در حال حاضر نیز به خاطر 
شرایط خاص خود عملا به مکانی برای حضور عزیزان بازنشسته 

تبدیل شده است.
ش��هردار نجف آباد همچنین با تاکید چندین ب��اره درخصوص 
آمادگی شهرداری جهت ساخت مجموعه های مورد نیاز شهر در 
زمین های اهدایی مردم خاطر نش��ان کرد:کاربری که با توافق و 
نظر خیر اهدا کننده برای زمین ها انتخاب شود،مادام العمر بوده 
و به هیچ وجه امکان تغییر کاربری،فروش و تبدیل به احسن آنها 
مانند آنچه در برخی ادارات دولتی انجام می شود وجود نخواهد 

داشت.اختصاص بودجه کافی به این موضوع در سال نود و چهار 
آخرین مطلبی بود که شهردار با اشاره به آن بیان 
کرد:بسته به مساحت،موقعیت و نیاز منطقه با 
کسب نظر خیرین و تصویب شورای شهر، امکان 
ساخت فضاهایی مانند زمین چمن مصنوعی، 
سالن ویژه ورزش بانوان، مجموعه های ورزشی 
عمومی و دیگر موارد مش��ابه در زمین هایی با 
مس��احت 400 متر مربع به بالا ی��ا حتی کمتر 
از این می��زان وجود دارد و ش��ورای ش��هر نیز 
 به عن��وان نماین��دگان مردم بر حس��ن اجرای 
قول های داده ش��ده از سوی شهرداری نظارت 
خواهد کرد.لازم به ذکر اس��ت با وجود کارهای 
فرهنگی نس��بتا خوبی که در این زمینه صورت 
گرفته،ولی هنوز نیز تا رسیدن به نقطه مطلوب 
و به وجود آم��دن فرهنگی صحی��ح در زمینه 
اختصاص زمی��ن ب��ه ام��ور فرهنگی،هنری و 
ورزشی در سطح شهر فاصله زیادی وجود دارد.

   توجه ویژه برای تقویت س�ازمان های زیر مجموعه 
شهرداری نجف آباد 

 ش��هردار نجف آباد گفت: س��ازمان های زیرمجموعه شهرداری 
که اکثرا در س��ال های قبل با همت و تلاش خوب مدیران وقت 
تشکیل شده اند، در این مدت به دلیل نگاه صرفا خدماتی،بعضا 
به سمت مستهلک شدن پیش رفته و به همین دلیل توجه ویژه 
و حرکت به سمت درآمدزا کردن آنها به عنوان یک سیاست کلی 

مورد توجه قرار گرفته است.
مس��عود منتظری  بیان داش��ت: برای احیای ای��ن مجموعه ها که 
در برخی موارد مظلوم نیز واقع ش��ده اند، در سال 93 و 94 بودجه 
های خوبی در نظر گرفته شده به طوری که در سال جاری ناوگان 
سازمان آتش نشانی با هزینه بیش از یک و نیم میلیارد تومان تجهیز 
 ش��ده که این امر علاوه بر تقویت توان خدمات رسانی آن،امکان 
بهره برداری از پنجمین ایستگاه آتش نش��انی در منطقه پنج را 

هم فراهم خواهد کرد.منتظری در بخش دیگری از سخنانش با 
اشاره به خرید تجهیزاتی مانند سه دستگاه ایسوزو 
اطفای حریق،جرثقیل و دیگ��ر امکانات به روز برای 
این س��ازمان افزود: در مورد مش��کلی نیز که پیش 
از این برای ایستگاه آتش نش��انی خیابان شریعتی 
پیش آمده بود، با همکاری و تعامل خوب مالک، این 
معضل برطرف شده و در آینده تمامی فضای موجود 
به ناوگان آتش نش��انی اختصاص پیدا خواهد کرد.

وی همچنین از تشکیل س��ازمان مدیریت پسماند 
شهری به عنوان یکی دیگر از حرکت های ارزشمند 
مدیران قبلی این مجموعه یاد کرد و گفت: به منظور 
رفع برخی کمبود ها و مشکلات خاص موجود در این 
بخش، طی ماه های اخی��ر مذاکرات خوبی با بخش 
خصوصی انجام گرفت��ه تا بتوانی��م از ظرفیت های 
موجود جهت ارتقا و به روز رس��انی تجهیزات مورد 
استفاده در جداسازی و بازیافت پسماند های شهری 
مانند آنچه در تهران اتفاق افتاده استفاده کنیم.شهردار نجف آباد 
در پایان سخنان خود خاطر نشان کرد:بزرگ ترین خدمت در این 
حوزه را شهروندان می توانند با تفکیک از مبدا و رعایت ساعات و 
تاریخ های اعلام شده بیرون گذاشتن پسماندهای شهری انجام 
دهند که در صورت تحقق این امر، می توان از محل صرفه جویی 
مالی صورت گرفته، چندین پروژه عمرانی ش��اخص را در طول 
یک سال اجرایی کرد.لازم به ذکر است که در حال حاضر عمده 
دس��تگاه های فعال در کارخانه بازیافت با توجه به شرایط خاص 
اروپا طراحی ش��ده اند و به همین دلیل علاوه بر داشتن بازدهی 
پایین از کیفیت قاب��ل قبولی نیز در موض��وع تفکیک برخوردار 
 نیس��تند که این م��وارد در کنار نبودِ دس��تگاه ه��ای پرس جهت 
کم کردن حجم پسماندهای غیر قابل بازیافت، از مهم ترین تنگناهای 

موجود در مسیر فعالیت این شرکت به شمار می آید.
در میان بیش از شش شهر سهامدار در شرکت مدیریت پسماند، 
نجف آباد دارای بیشترین سهم اس��ت و شهردار آن نیز به عنوان 

رییس هیات مدیره شناخته می شود.

شهردارنجف آباداعلام کرد؛

اختصاص زمین برای فعالیت کانون بازنشستگان کشوری نجف آباد

در میان بیش 
از شش شهر 

سهامدار 
در شرکت 

مدیریت پسماند 
نجف آباد 

دارای بیشترین 
سهم است

فرماندار لنجان مطرح کرد:

شهرداران لنجان و صنایع دفاع بر سرِ زمین اختلاف دارند
فرماندار لنجان با بیان اینکه در حال حاضر برخی 
ش��هرداران لنجان و صنایع دفاع موجود در این 
شهرستان بر سرِ زمین  های این شهرستان دچار 
اختلاف هس��تند، اظهار داش��ت: این اختلافات 
همچنان ادامه دارد و هنوز حل نش��ده است و ما 
پیگیر این موضوع هستیم. سید محسن سجاد در 
نشست خبری با خبرنگاران به جمعیت 250 هزار نفری شهرستان 
لنجان اش��اره کرد و اذعان داش��ت: تنوع اقوام مهاجر به شهرستان 
 لنجان نیز قابل توجه اس��ت. درح��ال حاضر شهرس��تان لنجان با 
شش استان کش��ور ارتباط دارد.فرماندار لنجان بابیان اینکه 40 اثر 
تاریخی در این شهرس��تان وجود دارد، اظهار داشت: هنوز مشخص 
نیست کدام اثر تاریخی به ثبت رسیده است.وی در ادامه با اشاره به 

تشریح برنامه های در دستور کار برای بزرگداشت ایام الله دهه فجر 
در شهرستان لنجان اظهار داش��ت: در این راستا 57 برنامه با اعتبار 
300 میلیارد و 611 میلی��ون ریال در قالب ه��ای مختلف از جمله 
افتتاح پروژه، برگزاری همایش و نمایش��گاه جدای برگزاری مراسم 
مردمی در دستور کار قرار گرفته است.فرماندار لنجان با بیان اینکه 
 برنامه های ایام دهه مبارک فجر شهرس��تان لنجان در قالب افتتاح 
6۸ پروژه ش��اخص و برگزاری مراسم ها در 120 نقطه شهری است، 

ابراز داشت: این در حالی اس��ت که اعتبارات و تملک و دارایی های 
س��ال 92 فرمانداری لنجان 12 میلیارد و 500 میلیون تومان بوده 
 است.وی با بیان اینکه اعتبار سال آینده فرمانداری لنجان با افزایش 
21 درصدی 15 میلیارد و 500 میلیون تومان برآورد شده است، ادامه 
داد: بودجه سال جاری نیز بر اساس آخرین آمار به دست آمده از 9 ماه 
بیش از 66 درصد تخصیص یافته است.سجاد با بیان اینکه آبرسانی 
به مناطق روس��تایی شهرستان لنجان تا پایان س��ال جاری تحقق 

خواهد یافت، افزود: از آنجایی که 10 روس��تای شهرس��تان لنجان 
در حاش��یه زاینده رود اس��ت، به منظور جلوگیری از ورود فاضلاب 
 روستاها به رودخانه،  راه اندازی شبکه فاضلاب در این روستاها نیز در 

دستور کار قرار گرفته است.
وی با اشاره به وضعیت مناسب ایجاد شده در بخش بهداشت و سلامت 
شهرستان لنجان با توجه به اجرای طرح تحول سلامت اظهار داشت: 
در حال حاضر می توان گفت در شهرستان لنجان پزشک متخصص 
وجود دارد و ضمن تجهیز اماکن بهداشتی مشکلی در حوزه بهداشت 
و سلامت نداریم.س��جاد با بیان اینکه از ابتدای اجرای طرح تحول 
سلامت تاکنون 6 هزار میلیون ریال یارانه سلامت به مردم شهرستان 
لنجان واریز شده است، ادامه داد: این در حالی است که در شهرستان 

لنجان 10 هزار نفر مشمول طرح نظام تحول سلامت شدند. 

عباس
چیوائی

زینب
زمانی

زهره
 قندهاری 
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شهرستان

خبــر

گردهمایی مس��وولان رواب��ط عمومی های 
ادارات شهرستان با حضور فرماندار شهرستان  
و اصحاب رس��انه در محل فرمانداری برگزار 
شد. فرماندار شهرستان در این مراسم ضمن 
تبریک فرارس��یدن سی و شش��مین سالروز 
پیروزی انقلاب اسلامی و ایام الله دهه مبارک 
فجر اظهار داشت:در سالیان پس پیروزی انقلاب اسلامی با وجود 
همه دشمنی ها و کارشکنی ها غرب شاهد دستاوردهای بزرگ 
نظام مقدس جمهوری اسلامی در زمینه های مختلف بوده ایم.

علیرضا بصیری با اشاره به تاکیدات مقام معظم رهبری مبنی بر 
لزوم اطلاع رسانی به مردم درخصوص خدمات و دستاوردهای 
دولت در حوزه های مختلف بیان کرد: متاسفانه بخش بزرگی از 
مردم به دلیل عدم اطلاع رسانی مطلوب از بسیاری از دستاوردها 
و خدم��ات ادارات و نهادهای مختلف دولتی ب��ی اطلاع بوده و 
همین امر وظیفه و اهمیت روابط عمومی ادارات را که نقش��ی 
اساسی در این زمینه به عهده دارند، دو چندان می کند. فرماندار 

ضمن اشاره به نقش روابط عمومی ها  به عنوان پل ارتباطی میان 
ادارات و ارباب رجوع افزود:این حق مردم است که هم در جریان 
نحوه انجام و اجرای امور قرار بگیرند و هم از موانع و مش��کلات 
کاستی ها با  خبر شوند.فرماندار با اشاره به شعار سال با عنوان 
»اقتصاد و فرهنگ با عزم ملی و مدیریت جهادی«  گفت : نباید 
این شعار فقط مختص به بنرها و تراکت ها باشد،بلکه فراتر از این  
باید از گفتار به رفتار تبدیل شود؛ چرا که این شعار نقشه راه ما 
نه تنها در این سال بلکه برای همه سال هاست.فرماندار در ادامه 
بیان کرد: از بدو پیروزی انقلاب اس��لامی تا کنون دشمن تمام 
تلاش خود را  با توطئه ها و تحریم های همه جانبه و س��نگین 
اقتصادی به منظور انحراف و یاس ملت و نظام به کار برده است 
ولی بحمدالله مردم عزیز ما با سربلندی در مقابل این توطئه ها 

ایستادگی کرده اند .فرماندار ادامه داد: تغییر رویکرد اقتصادی 
که در بیانات مقام معظم رهب��ری با عنوان » اقتصاد مقاومتی« 
مشخص  شده اس��ت و جهت گیری های فرهنگی متناسب با 
اقتصاد مقاومتی که بارها در بیانات معظ��م له مورد تاکید قرار 
گرفته شده است، راه و رمز عبور از این مرحله است که به امید 
 خدا با هوش��یاری ملت غیور ایران و توجه��ات خاصه حضرت 
ولی عصر)ع��ج( و هدایت های مق��ام معظم رهب��ری   محقق 

خواهد شد.
فرماندار شهرس��تان  در ادامه بر اهمیت روابط عمومی ادارات  
در حفظ ارتباط مس��تمر با بطن جامعه و اطلاع رسانی به مردم 
 تاکید کرد و گفت:سیاست های راهبردی نظام تنها در صورتی 
قابل تحقق خواه��د بود که م��ردم در جریان اهداف و مس��یر 

حرکت نظام و ک��م و کیف اقدامات مختل��ف و الگوهای جدید 
رفتاری متناس��ب با اقتصاد مقاومتی قرار بگیرند که همه  اینها 
 در گرو داش��تن روابط عموم��ی پویا و روزآمد اس��ت که ضمن 
بهره گیری از  عل��م روز و توان نیروهای متخص��ص روز به روز 

دامنه ارتباطاتش با بدنه جامعه را گسترش دهد.
وی  در پایان، دهه فجر پیش رو را فرصت خوبی برای اطلاع رسانی 
به مردم در باره دستاوردهای س��ال های پس از پیروزی انقلاب 
 اس��لامی نظام دانس��ت و ابراز امیدواری کرد ب��ا هماهنگی ها و 
فعالیت های این بخش در ادارات  شهرستان شاهد برگزاری پرشور 

مراسم ها و برنامه ها در این دهه باشیم.
در ادامه معاون برنامه ریزی و امور عمرانی فرمانداری شهرس��تان 
بااشاره به اهمیت اطلاع رسانی از مسوولان روابط عمومی ها خواست 
به منظور اطلاع رس��انی موثرتر ارتباط بیشتری با رسانه ها داشته 
باشند. مجتبی راعی افزود: با توجه به س��رمایه های اجتماعی 
 شهرس��تان لازم اس��ت که مس��وولان روابط عمومی در ارائه 

برنامه ها نوآوری و ابتکار داشته باشند.

به گزارش روابط عمومی ش��هرداری فولادش��هر مهن��دس فدایی، 
معاون اجرایی و خدمات ش��هری ش��هرداری در جلس��ه کارگروه 
استقبال از نوروز ، درخصوص تدابیر اتخاذ ش��ده برای آماده سازی 
 شهر در ایام نوروز گفت:با توجه به تاکید شهردار محترم درخصوص 
 آماده سازی هرچه سریع تر شهر برای استقبال از نوروز ، در دو بخش 
 زیر س��اخت ها و روس��اخت های ش��هر فعالیت های خ��ود را آغاز 
کرده ایم.وی در ادامه افزود: ش��هرداری با برنامه ریزی و فهرس��ت 
کارهای پیش بینی شده برای استقبال از بهار ، شهری زیبا، پاکیزه 

و همراه با آرامش را برای تعطیلات نوروزی و اس��تقبال از مسافران 
آماده می کند. معاون اجرایی و خدمات ش��هری شهرداری با بیان 
اینکه زیبایی فضای شهر در ایام نوروز بسیار مهم است، گفت: نظافت 
عمومی شهر ، نظافت پارک ها و بوستان ها ، آماده سازی ، تجهیز و 
نظافت سرویس های بهداشتی، هرس درختان ، آماده سازی فضای 
 سبز، گل کاری و زیباس��ازی ش��هر از جمله اقداماتی است که در 
دستور کار شهرداری قرار دارد. مهندس فدایی با بیان این مطلب که 
حوزه معاونت خدمات ش��هری به نوعی خط مقدم خدمات رسانی 

به مردم است ، بیان داش��ت: نیروهای خدماتی در ایام نوروز باید با 
هوشیاری بیشتری، آمادگی داشته باشند و با توجه به افزایش زباله 
در دو ماه پایانی سال، از جمع شدن هرگونه آلودگی و زشت شدن 
 چهره کوچه ها و معابر جلوگیری کنند. وی همچنین از مسوول واحد 
آتش نشانی شهرداری خواست تا از مکان های در نظر گرفته شده 
جهت اسکان مسافران نوروزی بازدید و از نظر ایمنی آنها را بررسی 
کند.حمیدرضا فدایی با بیان این مطلب که روز درختکاري بهانه اي 
است تا با کاشت درخت قدمي براي حفظ محیط زیست  برداشته  

و آن را احیا کنیم ،خاطرنش��ان کرد: همزمان ب��ا روز درختکاری با 
ش��عار  »هر دانش آموز یک نهال« و با هدف ارتقای س��رانه فضای 
 س��بز و تلطیف هوا، در مدارس سطح ش��هر نهال و درخت کاشته 
می شود.معاون اجرایی و خدمات شهری شهرداری در پایان اشاره ای 
به خریدهای نوروزی شهروندان داشت و بیان کرد: با توجه به نزدیک 
شدن به خریدهای نوروزی ش��هروندان و تراکم رفت و آمدها، شب 
چهارشنبه آخر سال و آخرین پنجشنبه سال از جمله مناسبت هایی 

است که تدارک ویژه ای را می طلبد. 

فرماندار شاهین شهر و میمه :

حق مردم است که در جریان نحوه اجرای امور قرار بگیرند 

   شهرداری فولادشهر در تدارک آماده سازی فضای شهر برای نوروز  است

 به گ��زارش روابط عموم��ی ش��هرداری زاینده رود،به مناس��بت 
سی وششمین سالگرد پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی اولین 
دوره مسابقات انتخابی قوی ترین مردان شهر زاینده رود برگزار شد.

 در این دوره از مس��ابقات که جمعه  دهم بهمن ماه در پارک 
استاد شهریا ر با حضور شهردار و اعضای شورای اسلامی شهر 
و جمعی از ورزشکاران و ورزش دوستان برگزارشد، نفرات اول 

تا سوم قوی ترین مردان ش��هر در شش رده مشخص شد که 
نتایج آن به قرار زیر اس��ت: در  لیفت 170 کیلو گرمی آقایان 
حمید رضا رحیمی، حمید نوروزی و عادل ادیبی به مقام اول 

تا سوم رسیدند.
در  حمل کیسه شن 70 کیلو گرمی آقایان مصطفی رحیمی، 
سجاد سلیمی و ذبیح اله نوروزی رتبه های اول تاسوم را کسب 
کردند. در بخش  کش��یدن خودروی پژو 405 آقایان ذبیح اله 
نوروزی، محمود کریم��ی و عبداله صادقی ،مقام اول تا س��وم 

راکسب کردند.
دربخش  غلتاندن لاستیک آقایان حسین قاسمی و مصطفی 

عابدی و حسین معظم، به مقام اول تا سوم  دست یافتند.
درجابجایی کنده 70 کیلو گرمی آقایان سجاد سلیمی، حسین 
کریمی و ذبیح الله نوروزی به مقام اول تا سوم رسیدند. همچنین 
در این دوره از مسابقات، مس��ابقه طناب کشی نیز برگزار شد 
 که در پایان تیم های شهیدان ادیبی -   زاینده رود و  نماشگاه 
شیر محمدی توانستند رتبه های  اول تا سوم را ازآن خودکنند.

مدیر کمیته امداد امام خمینی )ره(شهرستان لنجان گفت: در 
جلسه کار گروه اشتغال شهرستان که به ریاست فرماندار محترم 
تشکیل شد،کمیته امداد به عنوان دستگاه برتر جذب اعتبارات 

وپرداخت تسهیلات اشتغال وخودکفایی معرفی شد.
احمد یوسفی، مدیر امداد لنجان در ادامه اظهار کرد: در اجرای 
طرح توانمند سازی مددجویان وایجاد شغل مناسب ،پرداخت 
وام های اشتغال وخودکفایی را زمینه ای مناسب برای خروج 

آنان از حمایت های امداد دانست.
درده ماهه س��ال جاری تع��داد 210فقره وام بانک��ی به مبلغ 
23میلیا رد ریال وتعداد 69فقره وام  امدادی به مبلغ 4میلیارد 
ریال از صندوق اش��تغال امداد پرداخت شده است که با ایجاد 
اشتغال های خرد توسط کمیته امداد موجب کاهش شکاف فقر 
وتوانمند سازی مددجویان شده است وبا همراهی ومساعدت 
خوب بانک های عامل ومسوولان در تامین منابع ایجاد اشتغال 
تاکنون بسیار تاثیر گذار بوده است.در ضمن سوق دادن منبع 
قرض الحسنه به س��مت اش��تغال می تواند از اولویت زیادی 

برخوردارباش��د وانتظار می رود بانک های عامل ش��رایط اخذ 
تسهیلات اشتغال زایی را برای محرومان هموارتر سازند تا از این 
طریق بتوان به چرخه تولید وخودکفایی کشور کمک ودر تحقق 
منویات مقام عظمای ولایت و رهبری -مبنی بر ایجاد اقتصاد 
مقاومتی در سالی که مزین به نام فرهنگ و اقتصاد با عزم ملی 

ومدیریت جهادی است- عمل کرد.

کمیته  امداد  لنجان؛دستگاه برتر  پرداخت  تسهیلات  اشتغال  وخودکفاییبرگزاری اولین دوره مسابقات قوی ترین مردان شهر زاینده رود



حاشیه نگاری های افتتاحیه 
جشنواره فیلم فجر

افتتاحیه ای بدون نمایش فیلم !

گروه س�ینما:  افتتاحیه جشنواره سی و س��وم، عصر روز شنبه در برج 
میلاد برگزار شد که البته حواشی بسیاری نیز داش��ت که با هم به مرور 

چند مورد آن می پردازیم:
  طبق معمول تمامی مراسم های س��ینمایی افتتاحیه سی و سومین 
جشنواره فیلم فجر با تاخیر نسبتا طولانی مدت همراه بود. این مراسم که 
قرار بود س��اعت ۱۸:۳۰ کار خود را آغاز کند با حدود ۴۵ دقیقه تاخیر از 

ساعت ۱۹.۱۵ آغاز به کار کرد.
  تاخیر طولانی مدت این مراسم باعث شد حاضران که دقایق متمادی در 
سالن اصلی برج میلاد حضور پیدا کرده بودند شروع به دست زدن و سوت 
کشیدن نمایند و با این کار اعتراض خود را به تاخیر طولانی مدت آغاز این 
مراسم نشان دهند. جالب اینکه برخی از بازیگران مطرح سینما از جمله 

هانیه توسلی نیز جزو این افراد بود!
  دکور در نظر گرفته شده برای مراسم افتتاحیه بسیار ساده و شاید هم 
بیش از حد مینی مالیستی بود! و رسماْ هیچ اثری از طراحی صحنه خاصی 
در این مراسم به چشم نمی خورد. جالب آنکه بر اساس اعلام قبلی ملک 
جهان خزاعی طراح صحنه با سابقه سینمای ایران طراحی دکور های این 
مراسم را بر عهده داشت. این طراحی دکور ساده باعث شده بود تا بسیاری 
از اصحاب رسانه به یاد دکورهای بسیار باشکوه جشنواره های سی ام و سی 

و یکم فیلم فجر بیفتند و از شکوه و جلال آن دکورها یادکنند.
  گرچه مسوولان مراسم افتتاحیه جشنواره فیلم فجر تمام تلاش خود 
را به کار برده بودند تا هیچ حاش��یه  منفی در این مراس��م وجود نداشته 
باشد، اما برخورد افراد تشریفات با برخی از خبرنگاران و عکاسان حاضر 
 در سالن بس��یار تند و زننده بود و این امر باعث رنجش برخی از این افراد

 شد.
  در حالی که روی برخی از صندلی های سالن اصلی عنوان »رسانه« درج 
شده بود خبرنگاران حاضر در سالن جایی برای نشستن نداشتند و اغلب 
مجبور بودند به صورت ایستاده و یا نشسته بر روی پله ها اخبار این مراسم 
را پوشش دهند؛ چرا که بسیاری افراد نا آشنا در این مراسم حضور داشتند 

که صندلی های متعلق به آنها را اشغال کرده بودند!
   یکی از نکات جالب این دوره از جش��نواره حضور وزی��ر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی در افتتاحیه بود که سخنرانی طولانی وی در بخشی از این 
مراسم مجددا باعث دست زدن های مکرر در س��الن اصلی شد اما وزیر 
س��خنرانی خود  راکوتاه نکرد و نزدیک به ۲۰ دقیقه در مورد س��ینمای 

ایران صحبت کرد.
   اش��ارات جالب وزیر کار در این مراس��م به فیلم های پیش از انقلاب 
از جمله »گنج قارون«، »قیصر« و... باعث ش��د احسان کرمی که اجرای 
مراسم را بر عهده داشت به مراسم افتتاحیه سال قبل اشاره کرده و بگوید: 
»سال قبل آقای سعید راد در مراسم افتتاحیه مطالبی را مطرح کردند و 
از بازیگرانی نام بردند که خیلی چیزها داشت در سینمای ایران به هم می 
ریخت! این در حالی است که شما از فیلم »گنج قارون« نام بردید که ما 

حتی در زمان مدرسه جرات بیان اسم آن را نداشتیم!
  گاف های گاه و بی گاه احس��ان کرمی و همچنین اجرای یکنواخت و 
کسل کننده وی باعث شد از میانه مراسم افراد حاضر در سالن دسته دسته 
مراسم افتتاحیه را ترک نمایند. این امر به این منجر شد که تا پیش از پایان 

مراسم تنها تعدادی از صندلی های سالن اصلی پر مانده بود!
  یکی از نکات تامل برانگیز این مراسم حضور تعداد اندکی از بازیگران و 
دست اندرکاران فیلم های سینمایی بود اما به جای آن حضور چهره های 
نا آشنا در این مراس��م به حدی زیاد بود که این مراسم را بیشتر شبیه به 
یک پیک نیک خانوادگی کرده بود تا یک مراسم افتتاحیه برای جشنواره 

فیلم فجر!
   احسان کرمی در بخشی از این مراس��م از حاضران خواست داریوش 
اسدزاده بازیگر پیشکسوت سینما و تلویزیون ایران را مورد تشویق قرار 
دهند که م��ردم به احترام وی از جای خود برخاس��ته و ای��ن هنرمند را 

تشویق کردند.
   در بخشی از این مراس��م کلیپی از برخی از فیلمس��ازان این دوره از 
جشنواره پخش ش��د که همه آنها زبان در مدح عملکرد مدیران سازمان 
سینمایی دولت یازدهم گشوده بودند. این امر باعث شد که کرمی پس از 
پخش این کلیپ روی صحنه آمده و با طعنه به مدیران سینمایی دولت 
دهم بگوید: »تا همین دو سال پیش همه سینماگران می گفتند که حال ما 
و حال سینمای ایران بد است! اما امسال همه آنها می گویند حال ما خوب 
اس��ت! مانند روح الله حجازی که این روزها به راحتی لبخند می زند و به 
سینمای آینده امیدوار شده است« این سخنان کرمی در حالی بیان شد که 
اغلب این فیلمسازان در دولت های نهم و دهم دست به تولید آثار متعددی 

زده بودند و در اغلب دوره های جشنواره نیز حضوری چشمگیر داشتند.
   رامبد جوان که به عنوان یکی از اعضای هیات انتخاب و داوری بخش 
مواد تبلیغی روی صحنه آمده بود دقایقی توانست با شوخی های ممتد 
خود لبخندی را بر لب اغلب حاضران که از اجرای کس��ل کننده مراسم 

خسته شده بودند بیاورد و خنده را بر لبان همگان بنشاند.
  برخلاف اعلام قبلی روابط عمومی جشنواره مراسم بزرگداشت حسین 
جعفریان و محمدعلی کشاورز در مراسم افتتاحیه انجام شد. این امر در 
حالی صورت گرفت که پیش از این از ۱۴ بهمن ماه به عنوان روز نکوداشت 

این دو هنرمند نام برده شده بود.

مراسم افتتاحیه س��ی و سومین جش��نواره فیلم 
فجر در برج میلاد ش��هر تهران با برگ��زاری چند 

بزرگداشت و اهدای جوایز دو بخش برگزار شد.
در ابتدای ورود مهمانان مورد پذیرایی قرار گرفتند، 
س��رود انقلابی »به لال��ه در خ��ون خفته« پخش 
می شود، برنامه کامل نمایش فیلم های جشنواره به 
قیمت پنج هزار تومان در اختیار مخاطبان است و نکته قابل توجه 
 اینکه امسال از فرش قرمز خبری نیست ولی به حاضران گل اهدا 
می شود. بازار عکس های یادگاری رسمی و غیررسمی نیز داغ است.

در سالن برج میلاد جایگاه ویژه ای برای اهالی رسانه در نظر گرفته 
شده است که برعکس س��ال های گذشته هیچ فردی بدون کارت 
رسانه اجازه ورود به این بخش را ندارد. قرائت قرآن مراسم را کریم 

منصوری برعهده دارد.

   دکوری مزین به سیمرغ
دکور مراسم افتتاحیه که ملک جهان خزاعی طراحی آن را برعهده 
دارد با آرم های سیمرغ مزین شده است. حجت الله ایوبی، رییس 
سازمان سینمایی و علیرضا رضاداد، دبیر این دوره از جشنواره نیز 
در مراسم حضور دارند. علی ربیعی وزیر کار و امور اجتماعی نیز در 
مراسم حضور یافته است. با اضافه شدن علی جنتی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی و قرائت قرآن و پخش سرود جمهوری اسلامی مراسم 

افتتاح سی و سومین جشنواره فیلم فجر رسما آغاز شد.

   سخنرانی سیدمهدی شجاعی در مدح پیامبر اسلام)ص(
سیدمهدی شجاعی نویسنده صاحب نام ادبیات ایران مهمان ویژه 
مراسم است که با حضور روی سن متنی را درباره پیامبر مهربانی؛ 
حضرت محمد )ص( می خواند. این متن از تولد، دوران کودکی و 
به نبوت رسیدن رسول اکرم را روایت می کند. هنگامی که وی این 
متن را می خواند پشت سر او تصاویری از کعبه روی پرده نمایش 
داده می ش��ود. در حالی که انتظار می رفت همچون س��ال های 
گذشته شبکه های تلویزیون پخش مستقیم مراسم را داشته باشند 
ولی هیچ ش��بکه ای این وظیفه را برعهده ندارد. پخش ترانه »والا 
پیام دار« با صدای فرهاد مهراد از اتفاقات ویژه مراسم بود. تصاویری 

از پیروزی انقلاب اسلامی در سال ۵۷ نیز بخش مراسم بود.
احسان کرمی، مجری مراسم با خیرمقدم گویی با حاضران و خانواده 
س��ینمایی صحبت های خود را آغاز کرد. وی به دو وزیر حاضر در 
سالن خیرمقدم ویژه گفت و از تاخیر در آغاز مراسم عذرخواهی کرد.

   سخنرانی مختصر و مفید دبیر جشنواره
علیرضا رضاداد دبیر دو دوره اخیر جش��نواره فیلم فجر نخستین 
سخنران است. رضاداد اعلام کرد: فردا آغاز یکسال سینمای ایران 
است و ما در نوروز سینمای ایران در دهه فجر هستیم و به تماشای 
کارنامه درخشان سینمای ایران می نشینیم. با این همه جشنواره 

فیلم فجر همه س��ینمای ایران و پایان یک فیلم نیست بلکه نقطه 
آغازی برای یک راه پر از همدلی اس��ت. وی در بخش دیگر صحبت 
هایش درباره توهین های اخیر به پیامبر اسلام)ص( واکنش نشان 
داد. دبیر سی و سومین جشنواره فیلم فجر سخنان خود را در کوتاه 
ترین سخنان به پایان رساند و وقت مراسم را به حرف های تکراری 
اختصاص نداد. پس از صحبت های وی کلیپی درباره درگذشتگان 
عرصه تصویر و دوبله پخش شد. تصاویر زنده یاد احمد رسول زاده 
آغازگر این کلیپ بود. عظیم جوانروح، مرتضی احمدی، انوشیروان 
ارجمند و... از دیگر افرادی بودند که تصویر و کارهایشان به نمایش 
گذاشته شد. و اما در ادامه مراسم کلیپ دیگری برای معرفی هیات 
انتخ��اب و داوری بخش های مختلف این دوره از جش��نواره روی 
پرده رفت. مجری مراسم از علی جنتی دعوت کرد روی سن حاضر 
شود. احس��ان کرمی تاکید کرد: وزیر علاقه مند بوده در اختتامیه 
سخنرانی کند ولی اصرار دست اندرکاران مراسم بر این بوده که وی 

در افتتاحیه نیز صحبت کند.

   سخنان وزیر ارشاد 
جنتی در سخنانی ابراز خوشحالی کرد که در این جمع حضور دارد. 
وی دهه فجر را تبریک گفته و اعلام کرد: قصد س��خنرانی نداشته 
است. وزیر ارشاد گفت: از همه اهالی سینما تشکر می کنم که در 
یکسال گذش��ته با درایت و فهم و در برخی مواقع با صبر و سکوت 
تلاش کردند که در برابر کسانی که می خواستند آرامش سینما را 

به هم بزنند، فضای مثبت و سازنده ای ایجاد کنند.
جنتی از وزیر کار درخواس��ت کرد درباره بیمه اهالی س��ینما و به 
ویژه بیمه بیکاری آنها قول مس��اعدت دهد. وی با تش��کر از هیات 
های انتخاب و داوری گفت: همین که همه اهالی سینما علاقه مند 
هستند آثارشان در فجر حضور داش��ته باشد و سیمرغ ببرد نشان 
از اهمیت این جشنواره اس��ت. ما باید همه با هم تلاش کنیم تا در 
سال بعد فیلم های بهتری تولید کنیم که هم در داخل و هم خارج 
مورد توجه قرار گیرند. وزیر ارشاد با اشاره به تفکیک بخش بین الملل 
عنوان کرد: بخش بین الملل همواره تحت الشعاع بخش ملی قرار 
می گرفت و ما این بخش را جدا کردیم تا در اردیبهشت ماه با حضور 
فعال تر مهمانان خارجی برگزار شود. جنتی عنوان کرد: ساماندهی 
همه جش��نواره های عرصه فرهنگ و هنر امری ضروری است. ما 
در نظر داریم که جشنواره ها را در اس��تان ها برگزار کنیم و حتی 
دبیرخانه آنها را به استان ها ببریم؛ مثل جشنواره فیلم یاس و فیلم 

کودک که یکی از در مازندران و دیگری در اصفهان برگزار شد.

   وزیر کار و سخنان سینمایی اش
احسان کرمی از وزیر کار دعوت کرد که روی سن حاضر شود. وی در 
سخنانی اشاره کرد: به اعتقاد من سینما یک شکل هنری و در عین 
حال یک رسانه ارتباط جمعی است. سینما خصوصیات منحصر به 
فردی دارد که آن را از دیگر هنرها متمایز می کند. س��ینما گرچه 

هنر است ولی از اهمیت رسانه ای هم برخوردار است که دیگر هنرها 
کمتر از این ویژگی برخوردارند. پس از سخنان وی کلیپی از شرکت 

کنندگان بخش سودای سیمرغ به تماشا گذاشته شد.

  بخش ه�ای تبلیغات و اطلاع رس�انی و عکس جایزه 
گرفتند

اهدای س��یمرغ های بخش تبلیغات و اطلاع رسانی و جایزه ویژه 
عکس از دیگر بخش های این مراسم است. رامبد جوان بیانیه هیات 
داوران را قرائت کرد. برندگان این بخش اعلام و نخستین جوایز این 

دوره از جشنواره اهدا شد.

   مجید مجیدی؛ غایب افتتاحیه
از نکاتی مهمی که در افتتاحیه اعلام شد این بود که مجید مجیدی 
رییس هیات داوران در آلمان به سر می برد تا آخرین مراحل فنی 

فیلم »محمد رسول الله« را کامل کند.

   تجلیل از بزرگان لابراتوارها
بهمن کریمیان، اکبر عالمی، هاشم محققی فر، ناصر انصاری، مسعود 
کلانتری، بیژن جباری، محمدتقی ش��اهرخ، امین بدیع، کیهان 

خسرویان و... از موسفیدان لابراتورارهای ایرانی تجلیل شدند.
سخنران بعدی مراسم حجت الله ایوبی، رییس سازمان سینمایی 
بود. حجت الله ایوبی، رییس سازمان سینمایی در مراسم افتتاحیه 
سی و س��ومین جش��نواره بین المللی فیلم فجر به ظرفیت های 
موجود در این جشنواره اش��اره کرد و گفت: در ابتدا از همه دست 
اندرکاران اجرایی جشنواره تشکر می کنم و اجازه می خواهم به همه 
سینماگران عزیز خسته نباشید بگویم؛ چرا که با فیلم های خوب در 

ویترین سینمای ایران خستگی از تن همه ما به در رفت.
وی با اشاره به اینکه سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم فجر، 
جشن پیروزی و لبخند، جشن اخم بر قهر و پلیدی و جشن قدرت 
نمایی سینماگران جوان است، تصریح کرد: سالی که گذشت سالی 
است که باید به نام جوانان به ثبت رس��اند. سال ۹۳ سال سلام به 

سینما، سلام به مردم  و سال سلام به گیشه است.

   تجلی�ل از ت�لاش های س�ال های س�ال محمدعلی 
کشاورز

محمدعلی کشاورز، پیشکسوت دنیای بازیگری سینمای ایران با 
همراهی بهرام رادان و حمید فرخ ن��ژاد روی صحنه حاضر و روی 
مبلی نشس��ت. از او برای یک عمر حضور پرثمر در سینمای ایران 
تجلیل می شود. قرار بود عزت الله انتظامی از وی تجلیل کند که به 
دلیل مشکل ریوی در منزل بستری بود و به مراسم نرسید. وی در 
پیامی مکتوب نوشته است: » عزیزم کشاورز، خوشحال می شدم 
در این مراسم با شکوه بزرگداشت تو هنرمند گرامی حضور داشتم، 
ولی به علت بیماری س��خت ریوی، دکتر اجازه خ��روج از منزل با 
هوای آلوده تهران نمی دهد. محمد جان تو خوب می دانی مراسم 
بزرگداشت تو برای من بسیار بسیار ارزشمند و افتخارآمیز می باشد. 
کوچکترت عزت«پخش موسیقی س��ریال »هزار دستان« زینت 
بخش این بخش بود. علی ربیعی و علی جنتی دو وزیر دولت یازدهم 
از محمدعلی کشاورز تجلیل کردند.کشاورز در سخنانی گفت: من 
 از این دو وزیر تشکر می کنم که ش��رایط رفاه هنرمندان را فراهم

 می کنند. وی افزود: هنر مقوله ای است که باید از کودکی به بچه ها 
آموزش داده شود. من سه سال به دلیل شکستگی پا در خانه بودم و 

خوشحالم که وزارت ارشاد مرا به این مراسم دعوت کرد.

   تجلیل از حسین جعفریان
محمود کلاری، مدیر فیلمبرداری و نیکی کریمی بازیگر و کارگردان 
س��ینما روی صحنه آمدند و از حس��ین جعفری��ان تقدیر کردند. 
محمود کلاری هنگام تقدیر از جعفریان با اشاره به بی نظم برگزار 
شدن مراسم افتتاحیه بیان کرد: متاسفانه این بزرگداشت در حالتی 
برگزار می شود که تقریبا سالن خالی از جمعیت شده است. درست 
نبود که مراسم تجلیل از حسین جعفریان در آخرین لحظات صورت 

گیرد. نقش حسین جعفریان در سینمای ایران نقشی نیست که در 
آخر برنامه به آن پرداخت شود و ارزش او بیش از این مجال کوتاه 
است. حسین جعفریان نیز در ادامه گفت: خوشحالم که کارم آ ن 
قدر دیده شده است که برای من بزرگداشت گرفته اند، فیلمبرداران 
بسیاری در سینما هستند اما این بار قرعه به نام من خورده است. از 
مسوولان جشنواره و از همه کارگردانانی که طی این سال ها با من 
کار کرده اند، تشکر می کنم. من معتقدم که اگر کاری موفق شده 

است حاصل تلاش و حضور همه تیم بوده است.
وی ادامه داد: علیرضا برازنده، پیمان ش��ادمانفر، مس��عود و علی 
اللهیاری همکاران همیش��گی من بودند و حالا خودشان به جمع 
فیلمبرداران س��ینمای ایران اضافه ش��ده اند. علاوه بر این نس��ل 
جدیدی از فیلمبرداران وارد س��ینمای ایران شده اند که از جمله 
می توان به هومن بهمنش که مانند خودم فیلمبرداری می کند و 
یا کوهیار کلاری اش��اره کرد. وی بیان کرد: ما سینماگران زندگی 
مشخصی نداریم، بنابراین شریک زندگی همه ما آدم های فداکاری 
هس��تند که ما را تحمل می کنند. جعفری��ان همچنین از عظیم 
جوانروح که چندی پیش درگذش��ت تقدیر کرد و گفت: امیدوارم 
سال دیگر برای دیدن فیلم دخترم به جشنواره بیایم. رادیو نمایش 
و رادیو ایران پخش زنده مراس��م را برعه��ده دارند. پخش منقطع 
برنامه افتتاحیه از این ش��بکه ها از نقاط ضعف آنها بود به طوری 
 که در مقاطع��ی بیش از ۴۰ دقیق��ه از مراس��م را روی آنتن نبرده و 
س��خنرانی ه��ای بی ارتباط و موس��یقی پخش کردن��د؛ از جمله 
هنرمندان حاضر می توان به حس��ین جعفریان، خسرو سینایی، 
حسین یاری، بیژن امکانیان، همایون اسعدیان، جمال ساداتیان، 
جواد نوروزبیگی، الهام کردا، ویش��کا آس��ایش، س��عید آقاخانی، 
مهتاب کرامتی، منصور لش��گری قوچانی، نیکی کریمی، محمد 
رضا اصلانی، سعید راد، پژمان بازغی، رویا تیموریان، باران کوثری، 
نوید محمدزاده، امید بنکدار، لیلا زارع، کیوان علیمحمدی، ستاره 
اسکندری، علی سرتیپی، فرزاد موتمن، حامد بهداد، هومن سیدی، 
محس��ن خان جهانی، ابراهیم داروغه زاده، لوون هفتوان، مهس��ا 
کرامتی، نظام الدی��ن کیایی، محمود کلاری، رام��ا قویدل، هانیه 
توسلی، رویا نونهالی، سهیلا گلستانی، محمدرضا اصلانی، مهتاب 
نصیرپور، ابوالحس��ن داوودی، جعفر صانعی مقدم، احمد رمضان 

زاده، آزیتا موگویی و ... اشاره کرد.

   امضای سینماگران پای بیانیه محکوم کردن اهانت به 
پیامبر اکرم)ص(

سینماگران و مهمانان جش��نواره فیلم فجر با امضای یک بیانیه، 
اهانت به ساحت مقدس پیامبر گرامی اسلام )ص( را محکوم کردند.

همزمان با برگزاری آیین افتتاح این جشنواره، اهالی سینمای ایران 
بیانیه  محکوم کردن اهانت به ساحت مقدس پیامبر گرامی اسلام، 

حضرت محمد )ص( را امضا کردند.
متن این بیانیه به شرح زیر است:

»مرزها زبان فاصله اند و تو ای حبیب خ��دا، از تمام فاصله ها عبور 
کردی تا به همگان بیاموزی آن سوی همه مرزهای نژادی و اعتقادی 
و جغرافیایی بهشتی هست که در آن بشر تا آستان حق قد می کشد.

   بیانیه محکومیت توهین به پیامبر )ص(
 باور داریم که پلش��تی هیچ توهینی، غبار بر س��احت مقدس��ت 
نمی نشاند. احدی از پیروانت را نمی راند و چیزی نصیب خاطیان 
نمی کند. جز گمگشتگی بیشتر از وادی اخلاق و انسانیت و مهر... .

پس به ما بیاموز که چون تو برای این گم گش��تگان فانوس دانایی 
روشن کنیم. بر جهلشان افسوس خوریم و بر کید و کین خونریزشان 
فائق آییم.باشد که زبان سینمای ایران در این بحران زبانی نزدیک 
به کلام مهربان تو و منادی همان اخلاقی باشد که برای اکمال آن 

مبعوث شدی...
صلوات خدا و درود همه بندگان آزاده نثار تو باد.

علیرضا رضاداد، دبیر جشنواره فیلم فجر با حضور در میان هنرمندان 
این بیانیه را امضا کرد. این بیانیه توس��ط هنرمندانی چون فرشته 
طائرپور، روی��ا تیموریان، جعفر صانعی مقدم، به��زاد کزازی، لیلا 
زارع، آزیتا موگویی، ریما رامین فر، حامد بهداد، برزو ارجمند، آزاده 
صمدی، اکرم محمدی، مهسا کرامتی، رعنا آزادی ور، محمد نشاط 
و... امضا شده است. سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم فجر 
از فردا ۱۲ تا ۲۲ بهمن در ۲۹ س��الن سینمایی و برج میلاد برگزار 

می شود.
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سینما و 
تئــاتــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

پژمان جمشیدی اعلام کرد:

فیلم »پژمان 2«  اوایل سال آینده کلید می خورد
 همزمان با دهه فجر؛

موج دوم اکران های مردمی »عمار«
دبیر اجرایی اکران های مردمی جشنواره عمار از افزوده شدن 

۷۰ فیلم جدید به شبکه اکران  این جشنواره خبر داد. 
به گزارش خبرگزاری مهر، دبیر اجرای��ی اکران های مردمی 
عمار گفت: با پایان فصل امتحانات مدارس و دانشگاه ها و آغاز 
دهه مبارک فجر، طی این هفته و هفته آتی، موج جدیدی از 
اکران های مردمی جشنواره فیلم عمار در سراسر کشور شکل 
می گیرد. محمد هادی حاج کرمی گفت: دبیرخانه جشنواره 
فیلم عمار نیز به مناس��بت دهه فجر قریب به ۷۰ فیلم از آثار 

این دوره پنجم این جش��نواره را در قالب ۱۰ لوح فشرده وارد 
ش��بکه اکران مردمی می کند که این لوح ها شامل آثاری در 
قالب های مستند، داس��تانی، پویانمایی و نماهنگ بوده و از 

موضوعات متنوعی برخوردارند.
حاج کرمی خاطرنش��ان کرد: پیش از این نیز در ایام برگزاری 
اکران های همزمان جش��نواره، ۱۱ لوح فش��رده مجموعاً در 
تیراژ  ۵۵ هزار نسخه در اختیار اکران کنندگان سراسر کشور 

قرار گرفته بود.

پژمان جمشیدی گفت: بعد از اتمام بازی ام در سریال »سال های 
ابری« فعلا مشغول استراحت و بررسی کردن پیشنهادهایم هستم.

وی درباره س��اخت نس��خه س��ینمایی پژمان بیان داشت: فیلم 
سینمایی »پژمان« قرار اس��ت از اردیبهشت ماه س��ال آینده به 
نویسندگی و کارگردانی پیمان قاسم خانی کلید بخورد و پیمان 
قاس��م خانی با این فیلم می خواهد برای اولین ب��ار کارگردانی را 
تجربه کند. بازیگر س��ریال »پژمان« افزود: س��ریال »پژمان ۲« 
توسط محراب قاسم خانی و تیم نویسندگی او که مدتی است در 

کارگاه های آموزشی اش برپاست، در حال نگارش و قرار است بعد 
از نسخه سینمایی اش کلید بخورد.

بازیکن اسبق تیم ملی و باشگاه پرسپولیس در پایان با اشاره به سایر 
پیشنهادهایش گفت: در این مدت پیشنهادهایی داشتم، اما به طور 
حتم تا پایان تصویربرداری فیلم سینمایی »پژمان« در هیچ کاری 
حضور نخواهم داشت.پژمان جمشیدی بازیکن فوتبال و هافبک 
تیم ملی و باشگاه پرسپولیس و با خداحافظی از دنیای فوتبال به 

سمت هنر آمد.

همه آنچه می خواهید از افتتاحیه جشنواره فیلم فجر بدانید

سال نوی سینمای ایران با نام پیامبر اسلام)ص( آغاز شد 

گروه 
سینما

اخبــار کوتــاه

از اوایل بهار سال ۹۳ سینمای ایران در غم هنرمندان 
در عرصه های مختلف به سوگ نشست و هنرمندانی 
را ازدس��ت داد که تجربیات و دانسته هایشان برای 
سینمای کش��ور غنیمت بود و در آستانه جشنواره 
فیل��م فجر، ی��ادی می کنی��م از س��ینماگرانی که 
سی وسومین بهار سینمای ایران را ندیدند. سینما 
اعجاز عجیبی دارد، س��النی تاریک که در آن می توان به رویاهای 
دست نیافتنی رسید اما در این سالن تاریک که نوری از بالا به پرده 
عریض آن می تابد و مخاطب را مس��خ می کند، بیش��تر بازیگران 
هس��تند که خودنمایی می کنند و  برای مخاطب قابل شناس��ایی 

هستند.
به لحظه های فرا رسیدن سال نوی سینمای ایران نزدیک می  شویم 
اما امسال هم عده ای از هنرمندان عرصه سینما را از دست دادیم. 
هنرمندانی که برخی از آنها انزوا و بی کسی عمر، حق شان نبود؛ زیرا 
با هنر خود برای ما دنیای دس��ت یافتنی را خلق کردند. مرگ حق 
است اما تنهایی و فراموش شدن و غریبانه زیستن برای هنرمندی 
که زمانی برای خود ارج و قرب داشته و دنیایی را برای مخاطبان خلق 

کرده اند، سزاوار نیست.   فصل بهار برای اهالی سینما فصل خزان بود 
در اولین روزهای بهار شیرین شازده احمدی  طراح صحنه و لباس 
به موجب آتش سوزی در منزلش دچار ۹۷ درصد سوختگی و بعد از 
شش روز بستری در بیمارستان، سرانجام درگذشت. او فیلم هایی 

چون »هوو«، »مرهم« و... را در کارنامه خود به ثبت رسانده بود.
ناصر گیتی جاه، پروین میکده، حمید مه��رآرا از دیگر هنرمندانی 

بودند که فصل بهار خانواده سینما را در سوگ نشاندند. 
پروین میکده از بازیگران کهنسال اما پرکار سینما به شمار می رفت 
از آخرین کارهای او می توان به گناهکاران ساخته فرامرز قریبیان 
اش��اره کرد او در اکثر آثار نقش مادربزرگ را برعهده می گرفت که 
چهره ای شیرین داش��ت. ناصر گیتی جاه بازی خوب و موثرش در 
جشنواره فیلم فجر دیده شد و در جش��نواره فیلم فجر برای فیلم 
»خوابم می آد« از او تقدیر ش��د. او از سال ۱۳۴۰ وارد سینما شد از 
جمله کارهای او می توان به فیلم های »پنجمین سوار سرنوشت«، 
»راه دوم«،»خ��ط پایان«، »تن��وره دیو«،»یوزپلن��گ«، »مدرک  
جرم«، »مکافات«، »خواستگاری«، »پنجاه و سه نفر«، »قافله« و 
»خوابم می آد« اشاره کرد.  در آخرین روز مردادماه اکبر خواجویی 

کارگردانی که بیشتر  به ساخت سریال »پدرسالار« شناخته می شد، 
درگذشت. خواجویی که سال ۹۱ به علت عارضه قلبی جراحی شد، 
به دلیل عارضه قلبی در بیمارستان بستری بود و او که پیش از این 
با ساخت فیلم س��ینمایی »محیا« به موضوع مرگ و مواجهه با آن 
پرداخته بود جان به جان آفرین تسلیم کرد. خزان برگریز، برگ های 

خوش رنگ سینمای کشور را ازدرخت آن جدا کرد. 
اوایل مهرماه مستندساز حامد خسروی )مستندساز( در اثر سانحه 
رانندگی درگذشت او یکی از مستندسازان موفق سینمای کشور 
بود.و اما مجید بهرامی بازیگر مستعد تئاتر و سینما که شاهد نقش 
آفرینی او در فیلم های س��ینمایی »گیلانه« رخشان بنی اعتماد، 
»دانه های ریز برف« علیرضا امینی و اخیرا فیلم سینمایی »بدرود 
بغداد« به کارگردانی مهدی نادری بوده ایم اما متاسفانه جامعه تئاتر 
کشور روز شنبه ۲۴ آبان ماه بار دیگر عزادار شد و پیکر این مرحوم را 

به آرامگاه ابدی خود سپرد.
اوایل ماه آذر هنوز غم از دست رفتن جوان مستندساز کشورمان از 
ذهن هنرمندان دور نشده بود که در اوایل آذرماه بسیاری ازاهالی 
هنر درغم ازدس��ت دادن عظی��م جوانروح فیلمبردار بس��یاری از 

آثار ماندگار مانند »مختارنامه«، هنرمندی ک��ه با کادربندی ها و 
قاب تصویرش ما را محو تصاویر زیبای آثارش کرد، داغدار ش��دند. 
انوشیروان ارجمند که مدت ها جلوی دوربین میرباقری و جوانروح 
حاضر شده بود از سخنرانان مراسم تش��ییع پیکر زنده یاد عظیم 
جوانروح بود اما دست تقدیر به گونه ای رقم زد که انوشیروان ارجمند 
هم در اواخر همان ماه )آذر( جان به جان آفرین تسلیم کرد و غم از 

دست دادن او اهالی هنر را به سوگ نشاند.
در آخرین روز پاییز درست در شب یلدا صدای تهران خاموش شد. 
مرتضی احمدی بازیگر و هنرمند سینما و تلویزیون ایران در آخرین 
روز پاییز دیگر نماند که درباره گذشته و طهرون قدیم از او بپرسیم. 
دیگر نبود تا تجربه ها و دانسته ها و هنرش را به دیگران انتقال دهد.

احمد رسول زاده استاد دوبله ایران در دی ماه هنرمندان سینمای 
کشور و علی الخصوص دوبله را در غم فراق خود نشاند. او در فیلم ها 
به جای محمدعلی کشاورز و جمشید مش��ایخی دوبله می کرد و 
از دوبله های معروف او صدای دوبله ش��خصیت عمر مختار با بازی 

آنتونی کوئین بود. 
حس��ین س��لطانی )بازیگر فیلم  افق(،علی مح��زون )کارگردان 
چادرنشین هاو محکوم بی گناه (، نادر قانع )کارگردان و فیلمنامه 
نویس(، بهرام هنرمند )مدیر تدارکات(، توحید اصلان زاده )بازیگر(، 
از دیگر هنرمندانی بودند که بهار سینمای ایران را در سی و سومین 

دوره از جشنواره فیلم فجر جایشان خالی است.
 یادشان گرامی باد.

سینماگرانی که سی وسومین بهار سینمای ایران را ندیدند

از غروب حافظه تهرون در شب یلدا تا خداحافظی با خالق و صدای »پدرسالار«

گروه 
سینما



حقوق اداره کار

سید مصطفی ناجی: این روزها پول واژه آشنایی است. تا دیروز اگر 
به یک بچه شش ساله پول و شکلات  نشان می دادند، مسلما شکلات 
را انتخاب می کرد، ولی در زمان حال پول برای بچه ش��ش ساله هم 
حکم ش��کلات را دارد. این روزها پول واژه آش��نایی است، وقتی که 
حقوق کارگران تنها 14 درصد برای سال آینده افزایش پیدا می کند 

یعنی اینکه آن کمتر از 100 هزارتومان خواهد بود. 
این روزها پول واژه آشنایی است، وقتی نفت به زیر 45 دلار می رسد 
و تورم بیداد می کند، ولی مسوولان دم از خوب بودن اوضاع می زنند. 
روزگاری بود که اگر از کس��ی می پرسیدند چقدر حقوق می گیری؛ 
 می گفت حق��وق اداره کار و به آن افتخار می ک��رد، ولی این روزها 

سه برابر حقوق اداره کار هم برای یک زندگی جوابگو نیست. 
البته در این زمان کس��انی هس��تند که اصلا واژه هایی مانند حقوق 
اداره کار را نشنیده باشند. به عنوان مثال سیاستمداران ، بازیگران، 
فوتبالیست ها و والیبالیست ها ، وکلا و جراحان از دسته انسان هایی 
هستند که اداره کار را ندیده اند یا اگر دیده اند، برای مناسبت های 
کاری خود به آنجا رفته اند. اما واژه دیگری که این روزها خیلی کاربرد 
دارد کی روش و قلعه نویی است. واژه هایی که یکی خارجی و دیگری 

داخلی است.
بد ندیدیم در این داستان به این موضوع بپردازیم که اگر امیر قلعه نویی  
حس��ین فرکی و یا یحیی گل محمدی حقوق اداره کار می گرفتند 
و از آنها خواسته می ش��د تا تیمی را با همین بضاعت رهبری کنند، 

چکار می کردند. 
 به نظ��ر بن��ده بای��د ابتدا دوس��تان س��ری ب��ه زندگ��ی کارگران 
 می زدندو راز موفقیت آنها را که چگونه با ۶۸0 هزار تومان می توانند

 زندگی کنند می پرسیدند.
 البته غیر از کاگران بسیاری از مهندس��ان در شرکت های خصوصی 
هستند که با همین رقم زندگی را می گذرانند و خدایشان را نیز شکر 
می کنند، ولی آیا امثال این مربیان می توانستند با این عدد و رقم ها 

زندگی کنند.
 بازهم یک پیش��نهاد دیگر به دوس��تان می دهیم و اینکه سری به 
کارخانه های ذوب آهن و فولاد مبارک��ه بزنند تا ببینند آیا کارگران 
و مهندس��انی که می گویند حقوق آنها میلیونی اس��ت، با ش��رایط 
فوتبالیست ها یکسان هستند؟ آب و هوای کیش، ترکیه و اروپا کجا 
و هوای س��می فولاد و ذوب آهن کجا ؟ خودروه��ای خارجی کجا و 

خودورهای ایران خودرو و سایپا کجا ؟ 
به هر حال دعوایی بعد از جام ملت ها اتفاق افتاده است که یک طرف 
آن کی روش و طرف دیگر مربیان ایرانی از جمله حمید درخشان و 

امیر قلعه نویی هستند. 
 کی روش مس��لما مربی حرفه ای اس��ت و پول حرفه ای و کار فنی 
می کند، ولی آقای قلعه نویی ش��ما که دم از ایران��ی بودن می زنید 
تصور می کنید که تنها حرف می تواند تس��کین دهنده مردم باشد. 
ما به شما پیشنهاد می دهیم کمی خود را جای کارگران بگذارید و با 

حقوق اداره کار زندگی کنید. 
باور کنید مناعت طبع ش��ما بالاتر می رود و زندگی بهتری خواهید 
داشت، شما مجبور نیستید ژست خیرمابانه ای بگیرید و قراردادهای 
میلیاردی ببندید، کافی اس��ت فقط یک روز مانن��د کارگران ایران 

زندگی کنید، فقط یک روز ...

راه های افزایش دعوای 
کی روش و  قلعه نویی

دعوای رس��انه ای کارلوس کی روش و امیر قلعه نویی حس��ابی بالا 
گرفته اس��ت و هر دو س��رمربی تلاش دارند با انجام مصاحبه های 

متفاوت یکدیگر را به اصطلاح خودمانی ضایع کنند.
در همین راستا پیش��نهادهای زیر به نظرمان رس��ید، باشد که گام 

بلندی در راستای پیشرفت فوتبال برداریم:
الف: با توجه به اینکه کار از بیانیه گذشتن سپری شده است، طرفین 
اظهاراتشان علیه یکدیگر را به صورت کتاب منتشر کنند، باور کنید 
این دو کتاب به تنهایی می تواند س��رانه مطالعه در کشور را افزایش 

بدهد.
ب: از آنجایی که محمد مایلی کهن به عنوان مبدع بیانیه نویس��ی 
در فوتبال ایران شناخته می ش��ود، به عنوان مشاور طرفین درگیر 

استخدام شود.
 تبصره: باش��گاه س��پاهان نیز تجربه قابل ملاحظه ای در خصوص 
بیانیه نویسی دارد و بیانیه نویس سپاهانی ها می تواند به کی روش 

و قلعه نویی مشاوره بدهد.
ج: اگر دعوای طرفین جدی اس��ت، دوئلی را ترتیب بدهیم و استاد 

کفاشیان نیز داور این دوئل باشد.
تبصره: البته این احتمال هم وجود دارد که استاد درست در حین 
دوئل جوک جالب به  ذهنش برسد و بی خیال دوئل شود، از این رو 

باید به فکر انتخاب داور جانشینی باشیم. 
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رقابت های لیگ دسته اول والیبال باشگاه های کشور به هفته های 
حساس خود رس��یده اس��ت و تا دو هفته دیگر رقابت های مرحله 
گروهی به پایان خواهد رس��ید تا رقابت تیم های برتر برای کسب 

سهمیه لیگ برتری در مرحله پلی آف دنبال شود.
در این فص��ل از رقابت های لیگ دس��ته یک دو تی��م ذوب آهن و 
 پدافند نمایندگان والیبال نصف جهان هستند که ذوبی ها از همان 
هفته های ابتدایی لیگ در قامت یک تیم مدعی ظاهر ش��ده و در 
حال حاضر نیز شانس نخست صعود به مرحله پلی آف و حتی لیگ 

برتری شدن هستند.
 اما تیم پدافند تیم در این فصل با تصمیم مدیرانش تصمیم به حضور 
در لیگ دسته یک گرفته و در حال حاضر نیز در رده هایی پایینی 

گروهش حضور دارد.

    ذوب آهن نخواست لیگ برتری شود
تیم ذوب آهن فصل گذشته در لیگ دسته یک حضور پیدا کرد که 
به نسبت اینکه تیم دقیقه نودی محسوب می شد، به مرور توانست با 
هماهنگی بیشتر بازیکنان در جمع تیم های مدعی لیگ قرار بگیرد، 
اما در پایان با کس��ب رتبه سومی از صعود مس��تقیم به لیگ برتر 
بازماند.با این حال س��ازمان لیگ فدراسیون والیبال به طور رسمی 
اعلام کرد که این تیم می تواند در لیگ برتر شرکت کند، اما باشگاه 
ذوب آهن تمایلی برای تیمداری در لیگ برتر نداشت و تصمیم گرفت 

همچنان در لیگ دسته یک به فعالیت خود ادامه بدهد.
 سعید آذری، مدیرعامل باش��گاه ذوب آهن در توجیه این تصمیم 
گفت که نمی خواهد تیمش با منت لیگ برتری ش��ود و با کس��ب 
 س��همیه لیگ برتری به این رقاب��ت ها ورود کند ک��ه البته به نظر 

نمی رسد، این توجیه چندان پذیرفتنی باشد.
زیرا از یک طرف به جز لیگ برتر فوتبال که کس��ب س��همیه لیگ 
 برتری با مقررات خاص و دش��واری هایی مواجه اس��ت،در س��ایر 
لیگ های ورزش��ی مش��کلی از این لحاظ وجود ن��دارد و از حضور 
اسپانسرها و باشگاه ها در لیگ استقبال می کنند، همچنان که تیم 
بسکتبال پمینا در دقیقه  نود در لیگ برتر شرکت کرد، در لیگ برتر 
والیبال نیز حضور اسپانسرها در لیگ برتر محدودیت خاصی ندارد، 
همچنان که سه فصل قبل هیچ مشکلی برای لیگ برتری شدن تیم 

گیتی پسند وجود نداشت.
 همچنین محمدرضا داورزنی، رییس فدراس��یون والیبال چندی 
قبل در گفت وگویی که با روزنامه اصفهان زیبا داش��ت، تاکید کرد 
در صورت پا پیش گذاشتن هر اسپانسری، فدراسیون زمینه حضور 
نماینده استان را در لیگ فراهم خواهد کرد،از این رو نمی توان بحث 

منت گذاری که مطرح شده را جدی فرض کرد.

    ابهام در مورد تیم دسته یکی
تیم ذوب آهن در آس��تانه صعود به لیگ برتر والیبال ق��رار دارد  و 
با توجه به نتایج رقم خورده در هفته های س��پری ش��ده اگر اتفاق 
خاصی رخ ندهد باید این تیم را صعود کرده قلمداد کنیم، اما به نظر 
می رسد این باشگاه هنوز اس��تراتژی خاصی را در رشته والیبال در 

دستور کار ندارد.
تیم ذوب آهن با ترکیبی نسبتا بومی از بازیکن و کادر فنی در لیگ 
حضور پیدا کرده است، اما حضور یک بازیکن خارجی در ترکیب این 
تیم ابهاماتی را به همراه دارد زیرا معلوم نیست برچه اساس کادر فنی 
ذوب آهن چنین تصمیمی اتخاذ کرده و باش��گاه نیز با این تصمیم 

موافقت کرده است.
معمولا روال معمول در ورزش حرفه ای بر این است که جذب بازیکن 
خارجی در راستای قدرت یک تیم انجام می شود و ذوبی ها با تصمیم 
به قهرمانی در لیگ دسته یک و کسب سهمیه مستقیم لیگ برتر 
اقدام به جذب این بازیکن کرده اند،اما مس��اله اساس��ی اینجاست 

که ذوب آهن بدون قهرمانی  در لیگ دس��ته یک هم می توانست 
 س��همیه لیگ برتری کس��ب کند .برخی معتقدند تیم ذوب آهن 
می توانست با همین هزینه و همین شاکله در لیگ برتر شرکت کند 
و مسلما جامعه ورزش آن قدر منطقی بود که انتظار بالایی از آن تیم 
نداشته باش��د، اما  در مقابل اصفهان صاحب یک تیم لیگ برتری 
شده و توجهات بیشتری به این تیم از س��وی هواداران و رسانه ها  

معطوف شده است.
با این حال مدیر عامل ذوبی ها  هفته گذشته در یک برنامه ورزشی بار 
دیگر ادعاهای قبلی خود را مبنی بر اینکه می خواسته اند با سهمیه 
کسب کرده توسط تیمشان در لیگ برتر شرکت کنند، تکرار کرد 
که انتظار داریم وی قبول کند توجیه مطرح شده مورد قبول نیست 
و باش��گاه ذوب آهن  برای احترام به افکار عمومی جامعه ورزش و 

اصحاب رسانه  هم که شده استدلال تازه تری را مطرح کند.

    بررسی کارشناسی برای تیمداری در والیبال
تیم والیبال ذوب آهن روز گذشته با تیم پیشگامان دیدار داشت که 
البته تا لحظه زیر چاپ رفتن روزنامه نتیجه این دیدار مشخص نشده 
بود، اما این تیم در دو هفته پایانی لیگ با تیم های پدافند و نماینده 
کرمان مصاف خواهد کرد و به نظر می رسد با توجه به حتمی شدن 
صعود این تیم به مرحله پلی آف، کادر فنی والیبال ذوب آهن تمرکز 
 خود را بر روی رقابت های حس��اس و نزدیک مرحله بعد گذاشته 

باشد.
از سوی دیگر والیبال اصفهان چندین فصل است که نماینده ای در 
لیگ برتر ندارد و کسب سهمیه توسط ذوب آهن اتفاق مهمی برای 
ورزش استان خواهد بود، از این رو انتظار می رود باشگاه ذوب آهن 
بررسی های کارشناس��ی را پیرامون تیمداری در رشته والیبال در 
لیگ برتر صورت بدهد که مواردی از قبیل پتانسیل بومی والیبال 
اصفهان، آسیب شناسی حضور ناموفق تیمی مانند گیتی پسند با 
صرف هزینه های زیاد و ردیف بودجه مش��خص در آن لحاظ شود  

تا تبعات این حضور لیگ برتری به سود والیبال استان تمام شود.

نماینده اصفهان در آستانه لیگ برتری شدن

ضرورت بازنگری باشگاه ذوب آهن پیرامون تیمداری در والیبال

درخواست از کی روش برای مصاحبه نکردن علیه مربیان تکواندو به لیست رشته های پارالمپیک اضافه شد 
رییس کمیته اخلاق برای جلوگیری از حواش��ی بیشتر اعلام 
کرد: از س��رمربی تی��م ملی ه��م می خواهیم دیگر ب��ه انجام 

مصاحبه علیه مربیان خاتمه دهد.
علی اکبر محم��دزاده در م��ورد اینکه گفته می ش��ود از امیر 
قلعه نویی و حمید درخشان خواس��ته تا دیگر علیه سرمربی 
 تیم ملی مصاحبه نکنند، عنوان کرد: سیاس��ت کمیته اخلاق 

این طور نیست که به این مسائل ورود کند. 
من در تماسی که با قلعه نویی و درخشان که دوستان قدیمی 
من هستم داشتم، از آنها خواستم برای اینکه این مساله کش 

پیدا نکند، دیگر مصاحبه ای انجام ندهند تا این مس��اله ختم 
به خیر شود.

وی در پاسخ به این سوال که سرمربی تیم ملی دیروز بار دیگر 
در این مورد مصاحبه ک��رده و آیا این درخواس��ت را از او هم 
داش��ته اند، اظهار داش��ت: بله ما همین مطلب را به کارلوس 
کی روش هم منتقل می کنیم تا دیگر بیش از این به حواش��ی 

پرداخته نشود. 
این نوع رفتارها نوعی خودزنی  اس��ت و صلاح نیس��ت اهالی 

فوتبال ایران علیه هم، چنین صحبت هایی را مطرح کنند.

رش��ته تکواندو اولین حضور پارالمپیکی خود را در بازی های 
2020 توکیو تجربه می کند.کمیته بین المللی پارالمپیک اعلام 
کرد که با اضافه شدن رشته تکواندو به لیست بازی های 2020 
توکیو، لیس��ت رش��ته های پارالمپیکی به 22 رشته می رسد.

سال گذشته نیز رشته بدمینتون وارد لیست برنامه پارالمپیک 
2020 شده بود.کانو و ورزش های سه گانه )که برای اولین بار 
به لیست پارالمپیک اضافه می شوند(، دو و میدانی، تیروکمان، 
بوچیا، دوچرخه سواری، سوارکاری، فوتبال هفت نفره، گلبال، 
جودو، پاورلیفتینگ، روئینگ، تیراندازی، والیبال نشسته، شنا، 

تنیس روی میز، بسکتبال با ویلچر، شمشیربازی با ویلچر، راگبی 
 با ویلچر و تنیس با ویلچر دیگر رشته های پارالمپیکی هستند.

هرچند فوتبال هفت نفره که از بازی های 19۸4 لوس آنجلس 
در لیس��ت بازی ها قرار داشته اس��ت و قایقرانی که از المپیک 
2000 سیدنی وارد لیست پارالمپیک شده بود از لیست بازی های 
2020 حذف ش��ده اند و پارالمپی��ک 201۶ ریو آخرین حضور 
این رش��ته ها خواهد بود.تکواندو و بدمینتون از میان 9 رشته 
ورزشی انتخاب شده اند که درخواست ورود به لیست بازی های 

پارالمپیک را داده بودند.

 ذوب آه��ن روز جمع��ه در دی��داري که س��ه امتی��ازش براي 
ذوب آهن بسیار مهم بود پرسپولیس را شکست داد و توانست با 
24 امتیاز جایگاه خود را در کمرکش جدول محکم تر از قبل کند.

فارغ از کس��ب پیروزي ذوب آهن در این دیدار 
قصد داری��م در این مطلب نگاه��ي بیندازیم به 
نکته اي که شاید در منظر اول نگاه ها را به سوي 
خود جلب نکند، اما مي تواند تحلیل هاي جالبي 
را در واکنش به تیمي که امسال ذوب آهن بست 

به همراه داشته باشد. 
اگر رش��ید مظاهري را بازیکني ثاب��ت از فصل قبل 
تلقي نکنیم به این نتیجه مي رس��یم که در ترکیب 
اصل��ي ذوب آهني ک��ه در دیدار با پرس��پولیس به 
 می��دان رف��ت تنه��ا س��ه بازیکن؛یعن��ي قاس��م 
حدادي فر،  اس��ماعیل فرهادي و مهدي رجب زاده 
بودند که جزو بازیکنان اصیل ذوب آهن به ش��مار 
 مي رفتن��د و س��ایرین در نظام خریده��اي جدید 
ذوب آهن به مجموعه این تیم پیوستند و حالا دارند 

شکوفا مي شوند.
رش��ید مظاهري که از نیمکت فولاد به تی��م فوتبال ذوب آهن 
پیوست روز به روز پیشرفت مي کند و اکنون به سنگربان شماره 

یک سبزها بدل شده است.
 این دروازه بان که شاید در روزهاي اول کمي انتقادها را با خود 
یدک مي کشید با روزهاي فوق العاده اي که در این فصل سپري 
کرده اس��ت، مي تواند به آینده اي روشن چش��م بدوزد. گلري 
 که اگر هوش بازي خود را ارتقا دهد به لحاظ تکنیک و اس��تیل 

بي نظیر است. 
به خط دفاعي ذوب آه��ن در این دیدار س��ري بزنیم. کارلوس 

سانتوس به روزهاي خوبش برگشته است. بازیکني که به قول 
برنامه نود اصلا زیر توپ نم��ي زند و پس از س��وپر گلي که در 
دیدار با پرسپولیس در نیمه نهایي جام حذفي زد، حالا نمایش 
خوبي حاصل از اعتماد به نفس او داریم. اما به جز 
کارلوس که در نیم فصل گذش��ته به ذوب آهن 
پیوس��ت باید به س��ه بازیکن دیگري که در این 
دیدار براي ذوب آهن به میدان رفتند اشاره کنیم.

حجت حق وردي بازیکني که هنوز به 23 س��ال 
نرسیده است. 

گل محمدی که در سال های قبل هم نشان داده 
از کارکردن با بازیکنان جوان و آینده دار ترس��ی 
ندارد؛ در مقابل پرسپولیس باز هم به حجت حق 
وردی مدافع جوان و آینده دارش میدان داد تا در 
نبرد با مهاجمانی مثل ه��ادی نورورزی و مهدی 
طارمی که لااقل از لحاظ اسمی بسیار مطرح تر از 
حق وردی هستند از دروازه ذوب آهن دفاع کند. 
به هر صورت ذوب آهن از ابتدای لیگ تا به امروز 
با استفاده از ترکیب هماهنگ کارلوس سانتوس 
و هادی محمدی در اکثر بازی هایش به میدان رفته و این دو نفر 
به خصوص در طی 9 بازی اخیر ذوب آهن عملکرد بسیار خوبی 
داشته اند، اما بازی درگیرانه و همراه با فکر حق وردی در مقابل 
پرسپولیس نشان داد که ذوب آهنی ها در آینده می توانند بر روی 

استفاده از بازیکن جوانشان حساب بیشتری باز کنند. 
علي حمام و مهرداد قنبري که نفر دوم در ترکیب تیم منتخب 
 هفته لیگ برتر هم جاي داش��ت،  دیگر چهره هایي هستند که 
به راحتي مي توانند در 5 س��ال آینده نیز در این پست ها براي 
ذوب آهن به می��دان بروند و پس از چند س��ال انواع و اقس��ام 

مش��کلاتي که ذوب آهن در این پس��ت ها داش��تند، س��تاره 
تیمشان باش��ند. البته این جاي س��وال باقي است که پس چرا 
ولید اسماعیل در این بازي به کار گرفته نشد و آیا او نیز کیفیتي 

مشابه حمام دارد.
جالب اینکه در پایان بازي نیز ذوب آ هن از صائب محبي استفاده 
کرد که او نیز سهمیه امید اس��ت و این موضوع نشان مي دهد 
ذوب آهن دست روي چه بازیکنان فوق العاده اي گذاشته است.

در خط هافبک به جز قاسم حدادي فر و اکبر ایماني روز نسبتا 
خوبي را پشت س��ر گذاش��تند و رجب زاده نیز از تجربه خوب 

خودش استفاده کرد. 
در خط حمله تبریزي و فرهادي فشار کافي را به ارکان دفاعي 

 پرس��پولیس وارد کردن��د و کاوه رضایي در اولی��ن بازي براي 
ذوب  آهن یک ستاره بود.

اما تعویض هاي ذوب آهن در خط حمله. مسعود حسن زاده ستاره 
بي چون و چراي فصل ذوب آهن و احسان پهلوان، بازیکن تیم ملي 
امید که هر دو در این فصل روزهاي خوبي را در تیمش��ان سپري 
کرده اند. با نگاهي به نیمکت ذوب آهن می توان دانس��ت جوان 
اس��ت و آینده مالی خوبی برای ذوب آهن دارد. باید به خریدهاي 
ذوب آ هن در ای��ن فصل یک تبریک وی ژه گفت. در ش��رایطي که 
 اس��تراتژي س��پاهان در این فصل بار دیگر س��تاره خریدن بود،  

ذوب آهن به سراغ استعدادها رفت و حالا یک پکیج از بازیکناني در 
اختیار دارد که براي فصل باید مواظب شکارچیان باشد.

تیم جواني که به دل مي نشیند

ذوب آهن مواظب شکارچیان باشد

با نگاهي
 به نیمکت 
ذوب آهن 

می توان دانست 
جوان است 

و آینده مالی 
خوبی برای 

ذوب آهن دارد

???

???????
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آگهی مناقصه نوبت اول 

شهرام شاه مرادی – شهردار ایمانشهر 

ش��هرداری ایمانشهر به استناد مصوبه ش��ماره 1142/ش مورخ 93/10/30 شورای اسلامی شهر  در نظر دارد 
نسبت به انجام عملیات آسفالت معابر سطح شهر ایمانشهر را براساس ارایه قیمت واحد مترمربع با اعتبار مبلغ 
2/000/000/000 )دو میلیارد( ریال و طبق نقشه و مشخصات فنی پروژه که جز اسناد مناقصه مشخص گردیده 
است به پیمانکاران حقیقی و حقوقی واجد شرایط واگذار نماید. متقاضیان می توانند حداکثر تا تاریخ مورخ 
93/11/27 جهت دریافت اسناد مناقصه و آگاهی از شرایط و موقعیت پروژه مورد نظر به دبیرخانه شهرداری 

مراجعه نمایند. 



 واکنش رضا امیرخانی 
به ماجرای خیابان نوفل لوشاتو

رضا امیرخانی گفت: شیپور نوش��تن داستان انقلاب ۱۳روز 
پیش به ناهنجارترین شکل ممکن که دوس��تان انقلابی ما 
تابلوی خیابان نوفل لوش��اتو را کندند، نواخته شده است.  به 
گزارش مهر، نشست تاریک و روشن داستان انقلاب با حضور 
جمعی از نویسندگان ادبیات داستانی انقلاب اسلامی عصر 
دیروز در بنیاد ش��عر و ادبیات داس��تانی ایرانیان برگزار شد. 
در این نشست، رضا امیرخانی در س��خنانی با اشاره به اینکه 
وقتی صحبت از نداشتن داس��تان انقلاب در کشور می شود 
در واقع در حال مقایس��ه این نوع از داس��تان با داستان های 
جنگ هس��تیم، گفت: جنگ تحمیلی به طور تقریبی ۲۰۰ 
هزار شهید برای ما داشت، در حالی که در کل ماجرای پیروزی 
انقلاب اسلامی بیشتر از ۱۰ هزار شهید نداریم. این نویسنده 
 ادامه داد: سوالی که مطرح است، این است که آیا  این تعداد از 
کشته ها می تواند منجر به این شده باشد که در مورد انقلاب 
بیشتر داستان داشته باش��یم؟ من خودم به این مساله باور 
ندارم. به اعتقاد من، انقلاب ما، انقلابی مردمی بود، اما جنگ 

ما بیشتر از مردمی بودن، داوطلبانه بود.
وی ادام��ه داد: رس��انه انقلاب در ای��ام مب��ارزه در نوارهای 
کاس��ت خلاصه می ش��د ک��ه پیغ��ام ه��ا را ب��ه روی آنها 
 ضبط م��ی کردند. اگ��ر دقت کنی��د از این قبی��ل نوارها در 
خانه های بسیاری از ما وجود دارد و هر فردی به نسبت سن 
و سال خودش برخی از خاطرات مشابهش را ممکن است به 
روی آنها ضبط کرده باشد. این یکی از این موضوعاتی است 
که من را به این باور رساند که انقلاب ما به شدت مردمی است. 
خود من اگر پسر یک ساواکی هم بودم، به طور مشخص از آن 
روزها خاطراتی داشتم. امیرخانی ادامه داد: کمتر از ۳۵ درصد 
از جغرافیای کشور ما در دوران دفاع مقدس اسیر جنگ بود 
و با احتس��اب حملات هوایی حتی۵۰ درصد از کشور ما نیز 
دچار جنگ نبود. آمار رسمی ما هم کمی بیش از ۲۰۰ هزار 
نفر کشته در دوران دفاع مقدس را نشان می دهد، در حالی 
که از این تعداد کمتر از ۱۶ هزار نفرش��ان در جنگ ش��هری 
شهید شدند. وی افزود: در دوران انقلاب ما شاهد یک حضور 
مردمی و همه جانبه بودیم در حالی که در دوران دفاع مقدس 
حضور ما بیشتر داوطلبانه بود. به نظرم، مردم حس کردند که 
ماجرای انقلاب اسلامی که درگیر آن بودند در تمامی مجاری 
رسمی روایت شده و لذا دیگر نیازی به نوشتن داستان برای آن 
نیست و به همین خاطر هم اساس داستان انقلاب خلق نشد. 

شخیص سرطان با دستبند گوگل

گوگل از پروژه جدیدی با عنوان دستبندی برای تشخیص 
انواع س��رطان ها خبر داده ک��ه می تواند مس��یر درمانی 

جدیدی را پیش روی محققان قرار دهد.
گوگل تا پیش از این به عنوان یک موتور س��رچ قدرتمند 
ش��ناخته می ش��د، اما در س��ال های اخیر، این کمپانی 
نوآوری ه��ای متفاوت و بس��یاری مانند س��اخت عینک 
گوگل، خودروهای بدون سرنش��ین و ... را آغاز کرده که 

جالب توجه هستند.
 این کمپانی اخی��را از خب��ر متفاوتی پرده برداش��ته که 
می تواند گام جدیدی در عرصه پزشکی و درمان سرطان ها 
محسوب شود. پزش��کان، متخصصان و محققان بسیاری 
در حال فعالیت بر پروژه تشخیص سلول های سرطانی با 

کمک دستبند هوشمند گوگل هستند.
این دستبند هوشمند زمانی که به دور مچ دست کاربران 
بسته می شود قادر به تشخیص سلول های سرطانی است، 
اما چگونگی عملکرد این دس��تبند را می ت��وان اینگونه 
توضی��ح داد: در ابتدا، کاربران بایس��تی یک قرص حاوی 
نان��وذرات را میل کرده ت��ا مواد این ق��رص در بدن بیمار 
به گردش درآمده و به تش��خیص س��لول های سرطانی 
بپردازد. اگر در بدن شخصی س��لول های سرطانی یافت 
شود، نانوذراتی که در بدن به گردش درآمده اند، سلول های 
سرطانی را روشن کرده و سپس سلول های روشن شده با 
کمک آهن ربای قوی که در دس��تبند گوگل نهفته شده، 
جذب این گجت شده و مسیر خود را به سمت این گجت 

ادامه می دهند. 
اما برای بررس��ی و چگونگی عملکرد این پروژه، محققان 
گوگل به ساخت دست شبیه سازی شده ای روی آورده اند 
 که از نظر رنگ، ظرافت و ... ش��بیه دست انس��ان بوده و 

می تواند به خوبی این روند را نمایش دهد.

مدیر مجموع��ه فرهنگی مذهب��ی زینبیه 

زهره
 قندهاری

اظهار داشت: برای نخستین بار دانش آموزان 
اصفهانی به عنوان میراث داران انقلاب در 
دهه فجر در جوار آستان مقدس زینبیه با 
مناق��ب اهل بی��ت علیه الس��لام و اهداف 

انقلاب آشنا می شوند. 
محم��د بیک ب��ا بی��ان اینک��ه ای��ن مراس��م ب��ا حضور 
دان��ش آم��وزان 7 ت��ا ۱۲ س��اله در ای��ام الله ده��ه فجر 
از س��اعت8:۳۰ در ح��رم زینبی��ه برگ��زار می ش��ود، 
 تصریح ک��رد: ب��ه مناس��بت ورود ام��ام خمین��ی)ره( و 
سی و ششمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی هر روز ۲۰۰ 
دانش آموز در مراسم دهه فجر به این مراسم دعوت شده اند 
و ضمن زیارت بارگاه مقدس حضرت زینب سلام الله علیها 

از برنامه های این روزها بهره مند می شوند.

    آش�نایی با آرمان ه�ای والای حض�رت امام 
خمینی)ره(

وی با اشاره به برگزاری مراسم گرامیداشت سی و ششمین 
س��الگرد پیروزی انقلاب اسلامی، اظهار داش��ت: در این 
مراسم دانش آموزان با برنامه های مختلفی که تدارک دیده 
شده با آرمان های والای حضرت امام خمینی)ره( و انقلاب 

آشنا می شوند.
مدیر مجموعه فرهنگ��ی مذهبی زینبیه بی��ان کرد: این 
برنامه ها در راستای بصیرت بخش��ی به دانش آموزان اجرا 

می شود.
وی با اش��اره به برنامه های جنبی این مراسم خاطرنشان 
کرد: برگزاری مسابقه، سرگرمی و بازی با محوریت انقلاب و 

مباحث اخلاقی و نقاشی انقلاب از جمله برنامه های مراسم 
دهه فجر این مجموعه به شمار می رود.

بیک با اش��اره به لزوم بازشناس��ایی آرمان ه��ای انقلاب 
اسلامی به دانش آموزان، اظهار داشت: امیدوار هستیم با 
برنامه ریزی مناسب بتوانیم نسل سوم و چهارم را با آرمان ها 

و اصول انقلاب اسلامی ایران آشنا کنیم.
۱۲ بهمن ماه نخس��تین برنامه آس��تان مقدس زینبیه با 
حضور دانش آموزان 7 تا ۱۲ س��ال از مدارس ناحیه چهار 

آموزش و پرورش آغاز شد.
دانش آموزان با در دس��ت گرفتن پرچم مقدس جمهوری 
اسلامی، بسرود ملی را همصدا با گروه مارش اجرا کردند و 
برای ادای احترام به آستان مقدس زینبیه به بارگاه مقدس 
و ملکوتی آن بانوی بزرگوار رفتند. در این هنگام کبوتران 
حرم به پرواز درآمدند تا شور و ش��وق دانش آموزان را در 
نخستین روز از ایام الله دهه فجر به نظاره بنشینند؛ کبوتران 
زیبایی که بر بام بارگام ملکوتی حضرت زینب س��لام الله 
علیها دختر موسی ابن جعفر به پرواز درآمدند تا در جشن 

میراث داران انقلاب حضور داشته باشند.
سالنی مزین برای دانش آموزان تعبیه شده بود که در آن 
غرفه های متعددی برای بازی ها و مسابقات مختلف وجود 
داشت تا دانش آموزان ضمن آشنایی با اهداف انقلاب شور 
و نش��اط خود را در این روزهای ب��ه یادماندنی به نمایش 

بگذارند.
آرامش خاصی در این آستان مقدس وجود دارد که روح و 
روان انسان را نشاط می بخشد. به برکت بارگاه مطهر این 
بانوی ارزش��مند آرامش خاصی در این م��کان حکمفرما 

شده است.

دانستنی

آشنایی دانش آموزان اصفهانی با  اهداف انقلاب در دهه فجر

ایمنا:  ؟؟؟؟/

اپل و سامس��ونگ دو ش��رکتی هستند که 

ترجمه: 
امیرحسین

 واعظ

رقابت تنگاتنگی بر س��ر تصاح��ب برترین 
عرض��ه کننده گوش��ی های تلف��ن همراه 
هوش��مند دارند. در ادامه به بررس��ی این 
رقابت می پردازیم که نش��ان دهنده ضربه 
بزرگی به غول الکترونیک کره ای است. هر 
دو شرکت در سه ماهه چهارم از سال ۲۰۱4 توانسته اند در 
حدود 74 میلیون گوشی هوش��مند به بازار عرضه کنند که 
کاهش��ی برای سامس��ونگ در مقایسه با س��ه ماهه سوم به 
حس��اب می آید، اما اپل طبق این گزارش تحلیلی توانسته 
است فروش خود را بیش��تر کند. 4۶ درصد از میزان افزایش 
در فروش شرکت اپل در مقایس��ه با سه ماهه سوم مربوط به 
عرضه دو گوش��ی آیفون ۶ و آیفون ۶ پلاس می شود. این دو 
مدل توانسته اند که در چین، آمریکا و اروپا به سرعت محبوب 
شوند و مدتی است که در بازار ایران نیز به فروش می روند و 
عنوان گران قیمت ترین گوشی های به فروش رفته در ایران 
را نیز به دوش می کشند. همین موضوع سبب شده که آیفون 
رقاب��ت تنگاتنگی با سامس��ونگ داش��ته باش��د. در مقابل 
سامس��ونگ با کاهش ۱۳ درص��دی  از می��زان فروش 8۶ 

میلیونی در س��ه ماهه س��وم، در حدود ۱۳ میلیون کاهش 
داشته است. همچنین در مقایسه با سال ۲۰۱۳ سامسونگ 
۲.۶ میلیون عدد کاهش در فروش داش��ته، در حالی که اپل 

رشد ۳9 میلیون عددی داشته است. 

    ژیائومی؛ غول جدید 
شاید کاهش فروش سامسونگ به خاطر از دست دادن سهم 
بازار این شرکت در مقایسه با اپل باشد. به خاطر اینکه چین 
با برند ژیائومی توانسته است سهم بالایی از بازار را در اختیار 
بگیرد که این منجر به کاهش میزان فروش سامسونگ شده 
اس��ت. سامس��ونگ مجبور به رقابت با اپل در س��طح بالای 
گوشی های هوشمند اس��ت و در س��طح میانی باید با برند 
هوآوی به رقابت بپردازد و البته در سطح ابتدایی با ژیائومی 
رو در رو است. با این حال سامسونگ در حدود ۲۵ درصد از 
کل بازار گوشی های تلفن همراه را در اختیار دارد و اپل تنها 

۱۵ درصد آن را تصاحب کرده است.  
بر اساس این گزارش، بعد از دو شرکت اپل و سامسونگ، برند 
لنوو سومین عرضه کننده بزرگ به حساب می آید. این برند 
که در حدود یک سال قبل موتورولا را خریداری کرد، همان 
راه هوآوی را می پیماید و سهم چین را در بازار گوشی های 

هوشمند افزایش می دهد. 
در سال ۲۰۱4 نزدیک به ۱.۳ میلیارد گوشی هوشمند عرضه 
شده اس��ت که افزایش بالای ۳۰ درصدی نس��بت به قبل را 
نشان می دهد. در این بررسی، اندروید همچنان محبوب ترین 
نرم افزار این گوشی هاس��ت. این نرم افزار که توسط گوگل 
عرضه شده، توانسته است بیش از 8۱ درصد از سهم بازار را 

به خود اختصاص دهد.

گزارش فناوری

اپل یا سامسونگ؛ کدام یک برنده نهایی است؟ 

ریحانه کریمیان : نوسازی بی رویه  به بافت های تاریخی آسیب می زند

 مرکز یکی بود یکی نبود یکش��نبه شب ها برنامه 
قصه گویی ویژه بزرگس��الان همراه با موس��یقی 
س��نتی برگزار می کند. مدیر این مرک��ز با اعلام 
این خبر، گفت: قصه تنها برای کودکان نیس��ت؛ 
بزرگ ترها هم ب��ه آن نیاز دارند، ع��لاوه براینکه 
قصه گویی رو به فراموش��ی اس��ت. داستان های 
کهن نیز از حافظ��ه مردم نزدیک به پاک ش��دن 
 است و متاسفانه همه به قصه گویی از روی کتاب 

رو آورده اند. 
 فرحناز علی��زاده در ادام��ه گفت:پدرب��زرگ ها

و مادربزرگ ها هم دیگر کمتر قصه گویی می کنند؛ 
 سنت ارزش��مندی که حیف اس��ت از خاطره ها

پاک شود. این احس��اس نیاز باعث شد تا جلسات 
قصه گویی به منظور آشنایی با ادبیات کهن برای 
بزرگسالان را برگزار کنیم. وی با اشاره به اینکه این 

داس��تان ها از متون کهن چون شاهنامه، مثنوی 
 و...اس��تخراج می ش��ود، افزود: فرهنگ اصیل و 
 س��نت های دیرین ایران��ی در لاب��ه لای همین 
داستان ها بیان و زنده می شود؛ برنامه ای که بسیار 
مورد اس��تقبال قرار گرفته اس��ت. در این برنامه 
همچنین افرادی که در این زمینه سابقه فعالیت 
داشته و علاقه مند هستند شناسایی و در برنامه ای 

آتی از آنها استفاده می شود. 
علیزاده در مورد مخاطبین این برنامه گفت: برنامه 
قصه گویی به همراه اجرای موس��یقی زنده ویژه 
بزرگسالان اس��ت. علاقه مندان جهت شرکت در 
این برنامه می توانند یکشنبه شب ها از ساعت ۱9تا 
۲۰به مرکز یکی بود یکی نب��ود، واقع در مجتمع 
فرشچیان مراجعه و یا با شماره تلفن ۳۶۲844۰8 

تماس حاصل کنند.

گروه تئاتر ش��هرزاد نمایش شاد و جدید »حسنک 
کجای��ی« را ب��ا ه��دف نهادینه ک��ردن همکاری، 
مش��ورت و تعاون ویژه ک��ودک و نوج��وان، از ۱۲ 
بهمن ماه به مدت هشت روز در هنرسرای خورشید 
اجرا می کند. کارگردان گروه شهرزاد با بیان اینکه 
نمایش حسنک کجایی برای اولین بار در اصفهان 
اجرا می شود، گفت: در این نمایش هفت بازیگر در 
شخصیت های گرگ، گاو، گوسفند، مرغ و خروس، 

سگ و حسنک بازی می کنند. 
غلامرضا ش��اه نظری درخصوص دکور این برنامه 
 افزود: دک��ور به ص��ورت س��نتی، اما م��درن و با 

رنگ های شاد و جذاب چیده شده است. 
وی با اشاره به اینکه نویس��نده این نمایش حسن 
وارس��ته اس��ت، عنوان کرد: در این نمایش توسط 
شخصیت های حسنک و حیوانات نشان می دهیم 

که کارها با نیرنگ و تفرقه به شکس��ت می رس��د 
 و در مقابل ب��ا وحدت، تعامل و مش��ورت پیروزی

به دست می آید. 
شاه نظری در ادامه افزود: با توجه به اینکه انقلاب 
پیام وحدت و یکپارچگی را به دنبال داش��ت که با 
همزمان شدن اجرای نمایش با ایام دهه فجر، این 

پیام را به کودک و نوجوانان می رسانیم. 
وی در ادامه با اشاره به سابقه ۱۵ساله گروه شهرزاد، 
اظهارکرد: نمایش »حسنک کجایی« همراه با ضرب 

و تنبک به سبک جدید و مفرحی اجرا می شود. 
نمایش»حس��نک کجایی« در روزهای ۱۲ تا ۱9 
بهمن ماه ساعت ۱9 در هنرس��رای خورشید واقع 
در بزرگراه شهید چمران، جنب شهرداری 7  برگزار 
می شود. برای کس��ب اطلاعات بیش��تر با شماره 

۳4۵9474۵ تماس حاصل کنید.

چهارمین نشس��ت »اسطوره – ش��هر« اصفهان با 
حضور دکتر بهمن نامور مطلق، معاون سازمان میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری کشور در ساعت 
چهار عصر پنجشنبه ۱۶ بهمن ماه در حمام تاریخی 
دردشت برگزار می ش��ود. این نشست که با موضوع 
»خاطره شهر« است، به جایگاه خاطرات شهری در 

جذب گردشگر و توسعه آن اختصاص دارد. 
بنا به گفته ایزدخواس��تی، دبیر کمیته گردشگری 
سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان سلسله 
نشست های » اسطوره – شهر« اصفهان با رویکرد 

تبیین مبانی نظری گردشگری متناسب با مشخصات 
بومی اصفهان توسط این کمیته برنامه ریزی و به اجرا 
در می آید. ماتنها زمانی که صاح��ب مبانی نظری 
بومی در حوزه گردشگری اصفهان باشیم می توانیم 

به توسعه پایدار گردشگری شهر فکر کنیم.
دکتر بهمن نامور مطلق صاحب کتاب» اسطوره شناس؛ 
نظریه ها و کاربردها« برگزاری این  سلسله را بر عهده 
دارد. حضور در این نشس��ت براي علاقه مندان آزاد 
 است و در حمام تاریخي دردش��ت واقع در خیابان 

ابن سینا، بازارچه دردشت برگزار مي شود.

برنامه »فج��ر ۳۶«به همراه پ��رده خوانی انقلاب به 
مناس��بت ایام دهه فجر از ۱۲ تا ۲۱ بهمن ماه ویژه 
مقطع راهنمایی و دبیرس��تان از سوی  فرهنگسرای 
اس��وه برگزار می ش��ود.  ای��ن  برنامه با ه��دف زنده 
نگهداشتن و یادآوری ارزش ها و آرمان های انقلاب 
 اسلامی برگزار می شود.   فضاسازی انقلاب با عکس های

 ش��هدا، پرده خوان��ی انقلاب و نقاش��ی کش��یدن 
دانش  آموزان در کاغذهای رولی از آنچه شنیده اند از 
 جمله برنامه های فجر ۳۶ است.  از دیگر برنامه های

اجرایی می توان به ساخت پازل مکعبی، غرفه دارت 

و بازی های فکری با  نماده��ای انقلاب، اجرای تئاتر 
ویژه دهه فج��ر، چیدمان جملات انقلابی نوش��ته 
شده و تکمیل آنها اش��اره کرد.  اجرای قرآن و سرود 
با محوریت دهه فجر توسط مدارس شرکت کننده 
از جمله بخش هاي این برنامه اس��ت. این برنامه هر 
روز از ساعت 9 تا ۱۱ صبح برگزار می شود.  این برنامه 
در محل فرهنگس��را واقع در خیابان صمدیه لباف، 
کوی مسجد الزهرا اجرا می  ش��ود که علاقه مندان 
جهت کس��ب اطلاعات بیش��تر می توانند با شماره 

۳۳۲7۱۰۰۰ تماس حاصل کنند. 

هریکشنبه شب در مرکز یکی بود یکی نبود؛

اجرای شب های قصه ویژه بزرگسالان 
در هنرسرای خورشید برگزار مي شود؛ 

نمایش کودکانه »حسنک کجایی« 

به همت کمیته گردشگری برگزار می شود؛

خاطره شهری در نشست »اسطوره – شهر« اصفهان
در فرهنگسرای اسوه؛

پرده خوانی انقلاب در برنامه »فجر 36« اجرا می شود

جالبخبر  ویژه

یوسفعلی میرشکاک، نویسنده : روزگاری برای ما مهم 
بود که بتوانیم »پاییز پدرسالار« بنویسیم و من وقتی برای 
بار دوم رمان »ش��اه بی ش��ین« را خواندم، فهمیدم که این 
اثر »پاییز پدرس��الار« ماس��ت و من حتی این را از آن یکی 
بیشتر دوس��ت دارم. در کار مزینانی ظهور و سقوط قدرت 
واقعی اس��ت، اما در کار مارکز این ماجرا با اغراق بیان شده 
اس��ت. ش��خصیت های مارکز اصلا باورکردنی نیستند، اما 
شخصیت های مزینانی هستند. ما با رمان مزینانی بالاخره 
توانستیم ثابت کنیم که می شود چیزی درباره قدرت نوشت 

و در آن تقدیر تاریخی قوم ایرانی و قدرتش را نشان داد.

حداد عادل : در حوزه علوم انس��انی و اس��لامی که مقام 
معظم رهبری تاکی��د دارند باید بومی و ناظ��ر بر نیازهای 
کشور باشد تا مس��ائل ما را حل کند، کار زیادی باید انجام 
شود. مش��کل علوم انس��انی و اس��لامی با علوم پایه مانند 
صنعتی و مهندس��ی فرق دارد. برای تقویت علوم انسانی 
در کشور نیازمند بحث های انتقادی در زمینه مبانی علوم 
انس��انی هس��تیم و در این زمینه به کار زیادی نیاز داریم. 
هنوز ارزش کارآمدی علوم انس��انی اس��لامی ب��رای اداره 
 کشور برای همه روش��ن نیس��ت و به عنوان یک فرهنگ 

در نیامده است.

کی روش، سرمربی تیم ملی فوتبال : درباره ادامه همکاری 
با فدراس��یون باید بگویم علاقه مند بودم این فرصت را داشته 
باشم تا با کفاش��یان درباره احساسات و عقایدم صحبت کنم. 
برای این فوتبال و هواداران ایران احت��رام زیادی قائلم و این 
احترام بی پایان است. باز هم می گویم که ایران بهترین جایی 
است که در آن مربی گری  کرده ام، ولی این حقیقت نمی تواند 
چشمان مان را ببندد. امیدوارم بتوانم بیشتر در ایران بمانم ولی 
نمی دانم در آینده نزدیک چه اتفاقی می افتد. در هر حال باید 
بگویم با این شرایط ادامه دادن، امکان پذیر نیست و نمی توانیم 

انتظارات هواداران را برآورده کنیم. 

معلوم نیست بمانمکارآمدی علوم انسانی برای همه روشن نیستاهمیت یک رمان

طرح روز

برنامه پاتوق فرهنگی جوانان با عنوان »دوش��نبه های 
جوان��ی« روز دوش��نبه ۱۳ بهمن ماه به بی��ان فواید و 
مضرات اپلیکیشن  های روز دنیا می پردازد.  برنامه این 
هفته دوش��نبه های جوانی با حضور  مسوولان کانون 
طراحی بازی های کامپیوت��ری پیرامون نرم افزارهای 
موبایل لاین، واتس آپ، وایبر و ... برگزار می ش��ود.  در 

این برنامه »هاشمیان« به عنوان مدرس مباحث رسانه 
و نرم افزار از سوی فرهنگسرای رسانه حضور یافته و در 
قالب گپ و گفت  به ارائه فواید و مضرات اپلیکیشن های 

روز دنیا می پردازد.  این نشست ویژه عموم مخاطبان، 
به خصوص جوانان از س��اعت ۱۵ ت��ا ۱7 بعدازظهر در 
محل خانه  جوان برگزار می شود.  علاقه مندان به منظور 

ش��رکت در این برنامه می توانند ب��ه محل خانه جوان 
 واقع در میدان قدس، خیابان  لاله،  روبه روی ترمینال  

باغ قوشخانه مراجعه کنند.  گفتنی است؛ کانون طراحی 
بازی های کامپیوتری در روزهای فرد از ساعت 9صبح 
تا ۱4 بعدازظهر در خانه جوان به انجام  فعالیت حرفه ای 

و پژوهشی می پردازد. 

در خانه جوان  بیان می شود؛

فواید و مضرات »اپلیکیشن های روز دنیا« 

روزنامه خبری
2+ فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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